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nadležnih organa, nije bilo. Same po sebi, te dvije činjenice dovoljan su
razlog svima za zadovoljstvo. Naročitog povoda za zadovoljstvo I slavlje • 

® imaju kandidati, članovi i simpatizeri Hrvatske demokratske zajednice, jer 
• je ta stranka postigla uvjerljivo najbolje rezultate. Drogi krug izbora bit če ® 
• proveden 4.17. svibnja. Kako je Izuzetno važan i ishod tadašnjeg biranja, 9 
• očekivati je opetovanje propagandnih kampanja, a nisu nemogući I me- £ 
0 đustranacki dogovori, ugovori i trgovina kandidatima. Uostalom, počeli @

smo živjeti u društvu u kojemu je političko visestranacje, maksimalnim bro- £ 
a jem glasova i prije izbora, određeno kao temeljno ustrojstvo državnog ure- 
a đenja.

. Nakon burne predizbome kampanje uslijedilo je, u dane Izbora, gotovo ne- : 
. stvarno zatišje, a nakon prvih službenih rezultata nepretenclozno slavlje ne- ’

spornih dobitnika. Čekaju nas dodatne agitacije svih političkih stranaka J 
J i ponovni, vjerujemo, i tada mirni, civilizirani, višestranački Izbori. Za de- ® 
5 mokraclju, pravu istinsku, onakvu kakvu priželjkujemo, moguće se jedino 

® tako izboriti. STRANICA 3. ♦

NADNEVCI ZA SJEĆANJA

Čovjek za sva
vremena

U ao da Ja bilo Jučer, a dogodilo 
se prije deset godina: četvrtog 
dana u svibnju tisuću devet sto
tina osamdesete u 15 05 sati 

u Ljubljani Je prestalo kucati veliko 
srce predsjednika naše Socijalističke 
Federativne Republike Jugoslavije 
i predsjednika Predsjedništva SFRJ, 
predsjednika Saveza komunista Jugos
lavije, maršala i vrhovnog komandan
ta oružanih snaga Socijalističke Fede
rativne Republike Jugoslavije Josipa 
Broza Tita. Umro je čovjek koj! je cijeli 
svoj život posvetio dobru ljudi ne samo 
ove zemlje na krševitom Balkanu već 
cijelog svijeta. Veliki Miroslav Krteža je 
zapisao: -Bio Je sretan čovjek. Ni Jed
nog trenutka nije posumnjao u svoje 
Ideale, a ostvario ih Je više od svega 
o čemu su pokoljenja naših pjesnika, 
političara, vladara i vojskovođa mašta

la stoljećima. Za dugom kolonom svo
jih mrtvih divizija ode Tito preko — pre
ko Roman i je. Ode on na daleke nedog
led ne poljane narodne pjesme, odakle 
kao da je i stigao.- Pa i u ovim breme
nitim današnjim vremenima ima se 
razloga i povoda sjećati velikana i čov
jeka što ga je dalo naše posno I po
nosno Hrvatsko zagorje. Povijest će da
ti svoju završnu prosudbu o Titovu putu 
I djelu koje, zasigurno, nije bilo imuno 
od posrnuća, ali je poštenom čovjeku 
priznati da je bio čovjek svoga vreme
na i politički djelatnik za sva vremena. 
Onima koji ga mrtvog čereče i rastežu 
ljudskost / savjest ne mirišu čojstvom 
i junaštvom: To je najmanje što se uz 
ovaj prisjećajni nadnevak može iska
zati. Jer podlaci nikada nisu bili (niti 
mo^u biti) prosuditelji Čovjekova zako- 
racaja.

U POVODU PRAZNIKA RADA

Priznanja zaslužnima
U povedu predstojećeg prvomaj

skog praznika, Ordenom zasluga za~ 
narod sa srebrnom zvijezdom odliko
vana je u Šibeniku, Ukazom Predsjed
ništva SFRJ, Vesna Tomašić-Mileta, 
prosvjetna radnica u mirovini, za za
sluge i uspjehe u radu od značaja za 
socijalističku izgradnju zemlje. Na 
svečanosti u Gradskoj vijećnici, Orde

nom rada sa srebrnim vijencem odli 
kovani su Adela Balić-Turudić, Tome 
Dobrijević, Marija Kalpić-Rak. Vladi 
mira Nakić-Bezjak, Ana Spahija-Pet 
ković i Drago Raste, za zasluge i us 
pjehe u radu od značaja za napreda! 
zemlje. Za zapažene radne uspjehe 
Medaljom rada odlikovan je Ed: Dor 
bič, tehnički direktor »Elemesa«. D.Š

ČESTITAMO
ARKTIK RADA
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NA POSLJEDNJOJ SJEDNICI •

• SKUPŠTINE OPĆINE i 
i ODBORNICI I 
I IZGUBILI |
ISTRPLJENJEI

—Jako je ovotjedna sjednica Skupštine općine • 
* trp>> »* F'*111 'j^rlnjr ti pypfn sazivu, od- • 
J bđrmci nisu imali strpljenja zacak 50 točaka • 
। dnevnog reda pa će i naredna inače oproštajna • 
। i po malo svečarska po tonu biti -udarnička«. • 
। Naime, odrađeno je samo desetak točaka od J 
t kojih se može spomenuti ona o dodjeli »Zlat- * 
) nog grba grada Šibenika** školskom brodu X 
| »Jadran« u povodu desete obljetnice aktivnog 
* sudjelovanja u ljubavi koju Jugoslavenski fešti* * 
I val djeteta svake godine poklanja djeci svijeta.

Odluka je bez sumnje zanimljiva i značajno ju 
J je spomenuti a još više zbog malog kurioziteta • 
J — to jest prijedloga odbornika Ante Mikulan* • 
J dre da bi je valjalo skinuti s dnevnog reda On • 
? je to obrazložio da u ovo izborno vrijeme dono- • 
J senje »takve« odluke nije prihvatljivo jer ovaj O 
। brod prema njegovim podacima nije pridonio £ 
| populariziranju vojnih akademija, a MTRZ je 
| striktno zabranio svojim radnicima da se kandi- • 
) diraju na izborima za bilo koju drugu stranku • 
> osim za SKH-SDP (sic!). •
► U onom prvom dijelu dnevnog reda koji je • 
► odrađen uz prisustvo kvoruma prihvaćeno je • 
* i nekoliko izmjena statuta koje se odnose na • 
[ novi način izbora članova Izvršnog vijeća i ulo- } 
’ ge i zadataka njegova predsjednika koji je sada • 

i mandatar. Pi'ema obrazloženju datom uz ove • 
[ točke nova bi općinska vlada trebala biti zaista T 
। suvremena i modema sa znatnim ovlaštenjima J 
। ali i odgovornošću. j.P.
•••••••••••••••••••••••a

Program mjera I akcija za pripremu tu
rističke sezone« što ga svake godine 
Izvršno vijeće Skupštine općine dono* 
si a Skupština općine prihvaća za op

ćinsku je vladu izgleda ipak formalnost, ne
što što se donosi reda radi a ne radi pobolj
šanja turizma i turističke ponude u ovoj op
ćini. Kako drugačije protumačiti i shvatiti či
njenicu da taj Program za ovogodišnju sezo
nu još uvijek nije donesen, a kada će biti, 
i da li će biti, ne zna se! Staro je pravilo koje 
važi u turizmu da se turistička sezona mora 
početi pripremati već dok ona prethodna 
traje ako želimo da ona uspije jer možemo 
žnjati samo ono što na vrijeme I u pravom 
trenutku posijemo odnosno u ovom slučaju 
pripremimo! A nas će kao I svih godina do 
sada dolazak turista zateći nepripremljene 
a uostalom, već nas je i zatekao!

No, kome je u općinskoj Upravi i vladi do 
toga uopće stalo?! Program mjera I akcija 

za pripremu ovogodišnje sezone inače prvi 
put je predložen Izvršnom vijeću prije nešto 
manje od mjesec dana ali je, zbog toga Što 
u njemu nisu bili definirani rokovi do kada se 
navedene akcije moraju obaviti, vraćen 
predlagaču, općinskom Komitetu za privre
du. Nažalost, nije vraćen zbog akcija i mjera 
koje su predviđene a koje su bile najblaže 
rečeno previše uopćene, kao recimo »plani
ra se izrada prospekta regije, plakata regije 
a izradit će se i cjenik privatnog smještaja 
u autokampovima« ili pak »neophodno je ra
diti na osposobljavanju zaposlenih na zaštiti 
društvene imovine u ugostiteljskim, turistič
kim i drugim poduzećima«. Zbog toga nije 
niti čudno što su se i u popravljenom prijed
logu Programa našle iste aktivnosti s još ve
ćim nebulozama. Tako su njime primjerice 
predviđeni nastupi na međunarodnim sajmo
vima koji su održani prije dva mjeseca. Ljudi 
očito nisu u toku! Taj program koji je trebao 

biti dorađen samo tako da se definiraju ro. 
kovi ostvarenja »akcija i mjera« sadržavala, 
da ovakve formulacije — -kontinuirano- ■ 
pak »u toku priprema i u jeku turističke se- 
zone«. Dakle, pripreme za sezonu obavljat 
će se u toku priprema za tu istu sezonu. 
Konkretno I jasno, nema što! Inače, opća 
ocjena tog I prethodnog »Programa prtprs 
ma za sezonu« jest da su u njemu, barem 
kako ml to shvaćamo, lončići pomiješani, pa 
se umjesto konkretnih aktivnosti i mjeri 
u njemu navode neke odredbe turističke po
litike koja bi se kontinuirano i stalno, a ne 
samo u okviru priprema za sezonu, trebM 
u jednoj turističkoj općini provoditi. Program 
mjera i aktivnosti trebao bi donijeti konkrelj- 
zaciju te politike a trebao bi se medu osta
lim zasnivati I na iskustvima iz prethodni 
sezona. Tako bi valjda, primjera radi, umjes
to uopćene konstatacije da se planira pro
duženje radnog vremena u ugostiteljskim 
radnjama, pošti, bankama, benzinskim stani
cama što je doista i potrebno trebalo točno 
definirati do kada bi to produženje bilo, ođ 
kada bi se primjenjivalo I na koji način bi se 
to ostvarilo. A sve to naravno ne bi se troši
lo odlučivati krajem travnja već mnogo rani
je. Inače, i taj je »Program mjera I aktaM 
za pripremu turističke sezone 1990« AM 
s dnevnog reda sjednice Izvršnog vijeća jer 
se navodno mora još nečim dopuniti a na 
posljednjoj sjednici Izvršnog vijeća nije se 
našao. Izgleda da će ipak, on morati nositi 
naziv »Program mjera i aktivnosti za pripre
mu turističke sezone 1991.« a ne 1990. A ova 
turistička sezona već je skoro stigla pa što 
je tu je! Sumnjamo da bi se, da je ovaj^/- 
loženi Program već prihvaćen, ona bila®* 
uspješnija I bolja.

Za ovakav odnos općinske vlade prema 
pripremama za ovogodišnju turističku sezo
nu moguće je jedno objašnjenje — uskoro 
joj ističe mandat pa neće morati nikom pola
gati račune o uspjehu III neuspjehu sezone 
odnosno o tomu kako je program priprema 
realiziran. Pa zar je onda važno kakav je laj 
program, kada će i uopće da li će biti done
sen? No budući da je ovogodišnja situacija, 
kada su pripreme turističke sezone u pita
nju, samo nastavak dosadašnje prakse pro
blem je valjda u tomu što nikada nikome 
o tomu općinske vlade nisu niti polagalo ra
čune, pa smo imali I još Imamo prometne 
čepove, neuređenu staru jezgru grada, par
kove, neprimjereno radno vrijeme uslužnih 
objekata I da li je sve ostalo uopće potrebno 
nabrajati?

D. FERIĆ

7FAM7SIC4 KONFERENCIJA 
SINDIKATA PODUZEĆA TLM

Jedno 
poduzeće, 

jedan 
sindikat

Prihvaćen program sindikalnog ra
la I prijedlog statutamih odredbi 
mojima minski sindikat određuje 
pravac svog budućeg djelovanja

Standard tadnika Poduzeća i djelovanje sindi- 
ata u novim uvjetima, dvije su teme o kojima se 
ispravljalo na tematskoj Konferenciji osnovnih 
rganizacija sindikata Poduzeća TLM --Boris Kid- 
č- održanoj 24 travnja 1990 godine u Domu bo- 
ica i omladine. Ražinski su sindikalisti prihvatili 
rogram sindikalnog rada u kojem se zalažu za 
salnu cijenu rada, socijalne i materijalne garanci- 
j za sve zaposlene, sudjelovanje radnika u up- 
avljanju. skraćivanje radnog vremena, radne i ži- 
otne uvjete koji će biti mjerilo kvalitetnog življe- 
ija. posebnu brigu za invalide rada, rješavanje 
tambenih problema svih zaposlenih, te punu brP 
u za pravnu sigurnost radnika Konferencija os- 
ovnih organizacija sindikata Poauzeća TLM pri- 
ivatila je i prijedlog statutamih odredbi na osnovi

kojih se u ovu radničku organizaciju uvodi novi- 
model organiziranosti i djelovanja. Ovim statutar- 
nim odredbama, koje će zajedno sa programom 
biti dostavljene članstvu na razmatranje, utvrđuje 
se načelo budućeg sindikalnog djelovanja u Pod
uzeću na principu — jedno poduzeće, jedan sin
dikat. Sindikalna organizacija u Poduzeću formi
rat će podružnice u svim dijelovima, a bit će učla
njena u samostalni Sindikat radnika u proizvodnji 
i preradi metala Hrvatske. Sindikat Poduzeća TLM 
će poštivati kolektivne ugovore koje će izraditi 
i potpisati Sindikat metalaca Hrvatske. Privredna 
komora Hrvatske i vlada SR Hrvatske Članarina 
će biti osnovni prihod za financiranje svih djelat
nosti sindikata, a raspoređivat će se ovisno o ut
vrđenom programu djelovanja. Zbog specifične 
zaštite svojih interesa sindikalna organizacija 
Poduzeća TLM se učlanjuje u Konferenciju sindi
kata aluminijske industrije Jugoslavije.

N.U.

IZMEĐU DVA BROJA

Demokratska predigra

U svijesti našeg naroda, u to više nema ni
kakve dvojbe, živi kolektivan duh, potre
ba za provjeravanjem vlastitog stava kroz 
masu koja mu se priklanja, pa se otud 

pokazuje da naš čovjek nije sklon individualiz
mu, ličnostima, političkim pravcima i intelektual
nim programskim nastupima. Naprotiv, ovdaš
njem je homo politicusu primjereniji pokret od 
partije, euforija masa i kolektivno buđenje od 
profilirane propagande i agitacije. Narod treba 
vođu jer mu se s njim sve čini lakše.

Prvi izborni krug potvrdio je Šibenik konač
no pripojenim matici, a Hrvatskoj demokratskoj 
zajednici donio najviše spokoja pred drugu run
du. u kojoj, kako god da bude, HDZ više zapra
vo i ne može izgubiti. Narod je rekao svoje, de
mokratskim višestranačkim izborima, štoviše 
tajnim, presudio o budućnosti domaće demok
racije bar u vremenu njezine predigre. Da je 
manjkavosti bilo nema spora, ali to zapravo ni
koga i ne čudi, jer posljednji je put ovaj narod 
na takvim izborima bio u staroj Jugoslaviji. Bi
rački spiskovi uoči i na sam dan glasanja začinili 
su izborno raspoloženje koje je. izvan svih oče
kivanja i stereotipa iz vremena socreaJizma. 
znatno više sličilo komemoraciji negoli sveča
nosti. Zamijećeno je da u Šibeniku nigdje na 
javnom mjestu nije izvješena ni republička ni 
državna zastava, na biralištima cvijeća je tek 
ponegdje bilo, muzike uglavnom nigdje, biralo 
se dakle u tišini i gotovo s nekakvim strahopoš
tovanjem. Izborno je raspoloženje tako uglav
nom bilo posve drugačije od onog pređizbor- 
nog. iskričavog, natjecateljskog. Mnogima kao 
da se činilo nestvarnim ovo prvo višestranačko 
glasanje, pa ničim nisu htjeli dovesti njegovu re
gularnost u pitanje. Jer. kada čovjek nema is
kustva. moguće je i da pomisli da bi jedna ne
stašna mušica na glasačkom listiću mogla polo-

Piše: Povorka BLAŽEVIĆ 
miti krhku demokratsku biljku. Važno je bilo 
svojim glasom opredijeliti se za politiku koja će 
po uvjerenju naroda konačno potpuno oslobo
diti hrvatsko nacionalno biće svih mogućih frus
tracija. Utoliko, ličnost kandidata nije imala ap
solutno nikakva utjecaja, pa su ovim izborima, 
dakako baš zato što su prvi, marginalci i ano- 
nimci priskrbili masovnu narodnu podršku, 
a neke nesporne ličnosti ovoga grada i Republi
ke u takvoj su bici ostale posve inferiorne, /

Svakako, poslije prvog kruga izbora dade ss / 
precizno skontati da je HDZ već izborio RSV 
mjesta u općinskoj Skupštini koja će brojiti 
u novom sazivu 150 odborničkih klupa. Po 23 
mjesta osvojili su -Tuđmanovi sljedbenici« 
u DPV-u i VMZ općine a 18 u Vijeću udruženog 
rada. Savez komunista Hrvatske — Stranka de
mokratskih promjena osigurala je zasad svega 
5 svojih odbornika u Skupštini. Koaliciji su pri
pala dva odborničaka mjesta, toliko i Srpskoj 
demokratskoj stranci, te po jedno -Zelenoj ak
ciji« i nezavisnom kandidatu. Uvjerljivosti Lt"** 
moći Hrvatskih demokrata združenih u Tuđma- 
novoj zajednici bilo bi neumjesno u ovom tre
nutku osporavati da je izraz volje i podrške na
roda. jer ako išta jest, onda je u ovim izborima 
odlučio vox populi. Nažalost, budući da smo 
predugo čekali na ulazak višestranačja u naš 
politički život, dogodilo nam se da smo gotovo 
monopol jedne partije zamijenili monopolom 
druge, jer. poslije prvog kruga teško je vjerovati 
da se HDZ u drugom krugu neće izboriti za ap
solutnu većinu. Sto to znači jasno je dakako 
svima, ah su eventualni apsolutni demokratski 
okviri određeni voljom t politikom HDZ-a vlada
jući najduže četiri godine, a ne četiri desetljeća 
i to je ipak bitna razlika.
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Sjena na izborima
Na sam dan. ili neposredno uoči nedjelj

nih izbora, u zgradi Skupštine općine Šibe
nik izdane su ćak 3.352 potvrde onima kojih 
na pojedinim biralištima nije bilo u biračkim 
spiskovima^Prema riječima Ivana Milina 
sekreta^^ajfopću upravu, uza sve subjek
tivne tesxiK a riječ je prije svega o aljka
vosti onih koji su sudjelovali u ovom važ
nom predlkbornoni poslu, bilo da je riječ 
o općinskim Službenicima ili samim birači
ma, ipak'je bilo i puno objektivnih razloga, 
isprve višestranačke demokratske izbore 
'■Hrvatskoj dopi t valo je u nedjelju puno 

>11 koji a žive u inozemstvu, pa ni
su o^^^pisani u biračke spiskove, pojavio 
se problem i kod onih koji su u međuvreme
nu promijenili boravište, a riječ je prije sve
ga o podstanarima, zatim kod birača koji su 
se doselili iz Bosne. Drniša. Splita ili nekog
drugog mjesta, a u osobnim dokumentima 
im je još uvijek mjesto prebivališta ono iz 
kojeg su došli, došlo je i do novog razvrsta
vanja birališta po ulicama... No. ponavljamo, 
bilo je i puno aljkavosti kod prepisivanja 
i pravljenja izvoda iz biračkih spiskova za 
pojedina biračka mjesta, pa su tako, recimo.

na jednom biračkom mjestu u MZ Baldekin 
3 iz spiska bili izostavljeni svi birači, kojima 
prezime počinje sa slovima »Z« ili -Ž-. Sve 
u svemu, bilo je puno nezadovoljstva, po
sebno kod onih koji su sat ili dva morali če
kati na potvrdu, bilo je i provokacija, i ne
sporazuma, ali. saznajemo, organi javne si
gurnosti nisu pozivani, jer nije bilo potrebe. 
Uoči drugog izbornog kruga, uvjeravaju nas 
u nadležnim općinskim službama, svi će 
spiskovi biti još jedanput pažljivo pregleda
ni, kako se 6. svibnja ovakva situacija ne bi 
ponovila.

...a kako za odbornike 
skupštinskih vijeća

Kako se glasalo 
za saborske 
kandidate ...

Prema zapisnicima koje su izbornim 
komisijama dostavili birački odbori, u bi
račkim spiskovima na području šibenske 
općine bilo je 65.623 upisanih, a od toga 
ih je 3.352 upisano na osnovi potvrda ko
je su na sam dan. ili neposredno uoči iz
bora. izdane u općinskim službama. Od 
ukupnog broja upisanih, na 141 biračkom 
mjestu na nedjeljne je izbore izišlo 52.114 
birača, ili 79.41 posto.

DPV Sabora SRH
Od petorice predloženih kandidata ni 

jedan se u prvom izbornom krugu nije iz
borio za mjesto u ovom saborskom vije
ću. Najviše glasova prošle je nedjelje do
bio Bozo Erlić (HDZ), ukupno 24.904 ili 
47,8 posto. Na drugom je mjestu Ivan 
Brešan (SKH-SDP) sa 14.521 glasom ili 
27.9 posto.a zatim slijedi Antun Carić 
(KNS) sa 7.061 glasom ili 13.5 posto. 
Kandidati HDZ-a. SKH-SDP-a i Koalicije 
narodnog sporazuma ušli su. zahvaljujući 
ostvarenom postotku, u drugi izborni 
krug. Nedovoljan broj glasova za novu iz
bornu šansu dobili su u prvom krugu 
Branko Popović (SDS) sa 3.126 glasova 
ili 5.9 posto i Ante Žeravica (Udruženje 
samostalnih privrednika) sa 886 glasova 
ili 1.7 posto.

VO Sabora SRH
Ni za ovo saborsko vijeće ni jedan od 

petorice predloženih kandidata nije dobio 
dovljan, dakle, natpolovičan broj glasova, 
da bi mjesto u klupama Sabora osigurao 
već u prvom izbornom krugu. Najviše gla
sova । ovdje je dobio kandidat HDZ-a 
Zdravko Stančić (25.037 ili 48.4 posto).••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••I

REKU SU...
BRANKO POPOVIĆ, generalni 
sekretar Srpske demokratske 
stranke:

Nemamo posebnih primjedbi na re
gularnost nedjeljnih izbora. Na područ
ju šibenske općina naša je stranka na 
izbore izišta, prije svega, da bismo 
sudjelovali, bez ikakvih iluzija o pobje
di. Međutim, rezultati koje su postigli 
naši kandidati prevazilaze sva naša 
očekivanja, i to bez plakata, prethod
nih mitinga ili koncerata u Šibeniku. 
Naš je utisak, da se na ovim izborima 
nisu birali ljudi nego politike, dakle lič
nosti su bile u drugom planu. Jer. kako 
drugačije protumačiti, da su dva velika 
pisca s ovog područja, Brešan i Arati- 
ca. koji će sigurno ući u historiju hrvat
ske književnosti, poraženi?! Doduše, 
tek u prvom izbornom krugu, ali od 
sasvim beznačajnih ljudi.

Na kraju, dozvolite još jednu ocje
nu. Ovakvi rezultati izbora, koji nagov
ještavaju croatocentrični Sabor pruža
ju šansu za jačanje Srpske demokrat
ske stranke kao istinskog tumača inte
resa srpskog naroda u Hrvatskoj.

ROKO IVANDA, predsjednik Op- 
Ćinskoa sindikalnaa viieča ■

Slijede: Vlatko Mrša (SKH-SDP) sa 
13.591 glasom ili 26.1 posto. Tome Mileta 
(KNS): sa 6.751 glasom ili 12.9 posto. 
Marko Dobnjević (SDS) sa 3.548 glasova 
ili 6.8 posto i Eugen Stojnić (Zelena akci
ja, Šibenik) sa 1.493 glasa ili 2,8 posto. 
U drugi izborni krug. 6. svibnja, idu kandi
dati HDZ-a. SKH-SDP-a i Koalicije

VUR Sabora SRH
U 122. izbornoj jedinici Šibenik 1, za 

zastupnika u ovom saborskom vijeću 
izabran je Josip Juras (HDZ) sa 6.858 gla
sova ili 58.4 posto. Inače, u ovoj je izbor
noj jedinici glasalo 11.736 birača ili 76.4 
posto od ukupnog broja upisanih. Po 
broju glasova slijede: Ivan Ninić (SKH- 
-SDP) sa 3.036 glasova ili 25.8 posto. Jo
sip Luketa (KNS) sa 1.064 glasa Hi 9.06 
posto i Vladimi Lipović (nezavisni kandi
dat) sa 391 glasom ili 3.3 posto.

U 123. izbornoj jedinici Šibenik 2, 
u kojoj je u prvom izbornom krugu glasa
lo 10.114 birača ili 79.49 posto od ukup
nog broja upisanih, ni jedan kandidat nije 
uspio osigurati saborsku stolicu. Najviše 
glasova dobio je Ziatko Duić (HDZ),4.254 
ili 42.04 posto. Slijede: Joško Piša (SKH- 
-SDP) sa 3.700 glasova ili 37,2 posto. An
te Marušić (KNS) sa 1.437 glasova ili 
14,20 posto i Ivan Kale (nezavisni kandi
dat) sa 423 glasa ili 4,18 posto. U drugi iz
borni krug idu Duić. Piša i Marušić.

Do zaključenja lista nismo dobili re
zultate glasanja u 160. izbornoj jedinici, 
jer ona, uz šibensku, obuhvaća još i neke 
druge dalmatinske općine koje nisu na 
vrijeme dostavile podatke o rezultatima 
glasanja.

Prvi krug prvih višestrančakih izbo
ra protekao je dosta mirno i. mislim, da 
time možemo biti zadovoljni, kako or
ganizacijom, tako i samom činjenicom, 
da je naš narod sudjelovao u ovim vi
šestranačkim parlamentarnim izborima 
i, smatram, pokazao svijest i odgovor
nost za buduća rješenja i organizaciju 
vlasti u našoj komuni. Propusta je bilo, 
ali kako nemamo dovoljno iskustva, to 
je bilo i očekivati. Ipak mislim, da se 
propusti s biračkim spiskovima nisu 
smjeli dogoditi, takve stvari stvore zlo
volju kod ljudi i mogu donekle utjecati, 
na rezultate izbora.

Inače, što se tiče sudjelovanja sin
dikalne organizacije u izborima, moram 
reći da nisam zadovoljan. Dugo se Sin
dikat kolebao, hoće li ili neće na izbo
re. u zadnji čas je donesena odluka da 
sudjelujemo, doduše na indirektan na
čin. i to samo za VUR. Mislim da je Sin
dikat u ovim izborima podbacio, kasno 
smo se uključili, a bolje bi bilo da se ni
smo ni uključivali.

Ako govorimo o drugom izbornom 
krugu, ne bih htio ni na koga utjecati. 
Ipak, volio bih da se snage buduće 
skupštine ravnomjernije rasporede, 
kako je to i inače u svim demokratskim 
sistemima.
BOŽO ERLIĆ, predsjednik Općin
skog odbora HDZ-a

Društveno-političko 
vijeće

Za odbornike Društveno-poliličkog 
vijeća Skupštine općine Šibenik izab
rano je 22. travnja 28 kandidata. Kandi
dati Hrvatske demokratske zajednice 
dobili su 23 odbornićka mjesta, 3 su 
pripala kandidatima SKH-Stranke de
mokratskih promjena, a natpolovičnu 
većinu glasova u svojim izbornim jedi
nicama dobili su i po jedan kandidat 
Srpske demokratske stranke i Ekološ
kog pokreta »Zelena akcija-šibenik-.

Već u prvom izbornom krugu od- 
bornička mjesta osigurali su: Ivan 
Lambaša (Zelena akcija) Crnica 2. Šl- 
me Zenić (HDZ) Stari grad 1. Ivan Mile- 
tić (HDZ) Meterize. Ivica Batinica 
(HDZ) Baldekin II — 2. Dragan Rodić 
(SKH-SDP) Baldekin III — jedan, Ivan 
Pivac (HDZ) Vidici-dva, Vinko Vučeno- 
vić (HDZ) Ražine Donje — Donje Po
lje. Jakov šupe (HDZ) Pirovac-Dubra- 
va-Tišnjanska. Željko Škarić (HDZ) 
Čista Mala-Čista Velika-Ladevci-Dragi- 
šići. Ive Kursar (HDZ) Raslina-Zaton. 
Janko Šušić (SKH-SDP) Bribir, Sveto- 
zar Trobonjača (SDS) Bratiškovci. Ivan 
Banić (HDZ) Dubravice, Marko Verović 
(HDZ) Ićevo-Laškovica-Rupe. Ante Mi- 
kulandra (HDZ) Bilice. Ivan Čvrljak 
(HDZ) Lozovac-Goriš-Konjevrate. Se- 
mira Škugor (HDZ) Dubrava, Željko Ja- 
koliš (HDZ) Danilo, Marko Cukrov 
(HDZ) Prvić-Srima. Ognjen Miškić 
(SKH-SDP) Zlarin. Kaprije-Žirje. Josip 
Vučić (HDZ) Boraja. Milorad Stančić 
(HDZ) Perković, Mate Peran (HDZ) 

smo, naravno, zadovoljni. Nema ni raz
loga da ne budemo, kad je sve ovako 
povoljno za nas. Očekujem, da će 
u novom sastavu skupštinskih vijeća 
biti dvije trećine naših odbornika. Isto 
tako, postoji velika vjerojatnost, da će 
proći i svi naši kandidati za zastupnike 
u saborskim vijećima. Uz Josipa Jura- 
sa. vjerujem da će već u prvom izbor
nom krugu saborske stolice osigurati 
i naš kandidat Jadranko Markov koji 
predstavlja individualne poljoprivredni
ke i Josip Topić. iako čujem da u toj iz
bornoj jedinici nema dovoljno odaziva 
birača. Ostala tri kandidata za Sabor 
također brojem glasova vode u svojim 
izbornim jedinicama i. u drugom krugu, 
očekujem njihove pobjede.

Nemam primjedbi na organizaciju 
izbora. Svima nam je ovo prvi put, svi 
se učimo, smatram da ni jedan učinjeni 
propust nije bio namjeran.
ANTE MIKULANDRA, tajnik Op
ćinskog odbora HDZ-a

Kao odbornik koji je prošao već 
u prvom krugu glasanja, zadovoljan 
sam rezultatima nedjeljnih izbora. Do
bili smo već 40 posto odborničkih 
mjesta u Skupštini općine, u drugom 
krugu imamo realne šanse da u svim 
vijećima dobijemo apsolutnu većinu. 
Još bih htio kazati i ovo. teško će biti 
onome tko pobijedi. Nakon ovih prvih 

Vrpolje. — Jadrtovac. — Grebaštica. 
Vlade Jaran (HDZ) Krapanj-Brodarica. 
Josip Žuvan (HDZ) Primošten. Josip 
Jerkov (HDZ) Primošten Južni — Pri
mošten Burnji-Kruševo. Željko Lušić 
(HDZ) Rogozmca i Ivan Živković (HDZ) 
Sapini Doci-Podcrijak

Vijeće mjesnih 
zajednica

U novom sastavu Vijeća mjesnih 
zajednica odborničke stolice osigura
ne su. nakon prvog izbornog kruga: Si- 
niši Čularu (HDZ) Crnica-dva. Mladenu 
Moriću (HDZ) Stari Grad-jedan. Vje- 
česlavu Baranoviću (HDZ) Stari Grad- 
•dva, Slavku Bobanoviću (HDZ) Meteri
ze. Ivanu Jerkinu (HDZ) Baldekin-dva. 
Marici Kostić (SKH-SDP) Baldekin-trt- 
-jedan. Pašku Eraku (HDZ) Ražine Do
nje-Donje Polje. Stipi Juragi (HSS- 
-KNS) Murter. Šimi Gulamu (HDZ) Pi- 
rovac. Miljenku Martinoviću (HDZ) Za- 
ton-Raslina. Milanu Maretiću (SKH- 
-SDP) Bribir. Branku Krički (SDS) Bra
tiškovci. Janku Gundiću (HDZ) Dubra
vice. Vinku Crnjaku (HDZ) Ićevo-Rupe, 
Josipu Grubišiću (HDZ) Bilice, Dragi 
Lovriću (HDZ) Lozovac-Konjevrate- 
-Goriš, Jošku Gojanoviću (HDZ) Dub
rava, Anti Vučenoviću (HDZ) Danilo, Ši
mi Kneževiću (HDZ) Boraja. Vencislavu 
Džepini (HDZ) Perković. Ivici Plenči 
(HDZ) Vrpolje-Jadrtovac-Žaborić-Gre- 
baštica. Ivanu Juriću (HDZ) Krapanj- 
-Brodarica. Anti Huljevu (HDZ) Primoš
ten. Jeri Marmovu (HDZ) Primošten 
Južni-Burnji-Kruševo. Nikici Golešu 

skoj, svi puno očekuju od onih koji bu
du izabrani.
DARKO KODRU — tajnik Socija
lističkog saveza — Savez socija
lista

Nismo ni očekivali spektakularne 
rezultate Mi smo stranka čije vrijeme 
tek dolazi. Pretpostavljamo da ćemo 
nakon drugog kruga izbora dobm 3 od
bornika u skupštinskim vijećima. Ne
mamo nikakvih primjedbi na provedbu 
prvog kruga izbora, a očekujemo da će 
do provođenja drugog izbornog kruga 
biti otklonjene uočene teničke manjka
vosti.
Koalicija narodnog sporazuma 
FRANE BILIĆ — predsjednik ši
benskog ogranka HDS-a

Rezultat glasanja produkt je politi
ke koja se vodila desetljećima i koja je 
političke potrebe građana dovela pred 
zid. Hrvatska demokratska zajednica 
je postavila jasan cilj, i tu nije bilo dile
me. Program Koalicije nije bio toliko 
jasno definiran iz čega proizlazi ne
shvaćanje njenog političkog identiteta. 
Nije naime, bilo moguće opcije nekoli
ko stranaka, u tako kratkom roku pre
točiti u jedinstvenu, prepoznatljivu op
ciju s kojom bi se predstavili biračima, 
lako smo začuđeni rezultatom izbora 
u prvom krugu, nadamo se da ce. na
kon što ćemo program postaviti bitno 

(HDZ) Rogozmca i Ivici Dekovicu 
(HDZ) Sapini Doci-Podorijsk.

Ukupno je u prvom izbornom krugu 
izabrano 26 odbornika. Natpolovičnu 
većinu dobila su 22 kandidata Hrvatske 
demokratske zajednice. 2 kandidata 
SKH-Stranke demokratskih promjena 
te po jedan kandidat Koalicije narod
nog sporazuma i Srpske demokratske 
stranke.

Vijeće udruženog 
rada

I u Vijeću udruženog rada Skupšti
ne općine Šibenik najviše mjesta 
u prvom izbornom krugu osigurah su 
kandidati Hrvatske demokratske zajea- 
nice. njih 18: Marjan Mrša — TAR. 
Zdravko Burazer — TAL. Marinko Ko- 
njevoda — Ljevaonica i valjaonica 
TLM. Stipe Jurić — Tvornica prešanih 
proizvoda. Goran Šarić — Elemes. 
Marko Kartelo — Ferolegure-TEF. Jo- 
so Svračak — Elektrode i mase-TEF. 
Svetm Deković-Poliplast. Gordana De- 
Ijac-Stipaničev — Revija. Jozo Bodlo- 
vić — Poduzeće za ceste. Branko Ru- 
pić — Autotransport. Zvonimir Bum- 
ber — Luka. Rafael Lovrić Caparin 
— Šibenka Maloprodaja, Srećko Lokas 
— Rivijera. Danijel Rak — Vinoplod. 
Tomislav Gobov — Primošten. Sineva 
Čeko — Čistoća i Nediljko Duić 
— Lavčević. Nakon što su dobili veći
nu glasova u svojim izbornim jedinica
ma odbornicima Vijeća udruženog ra
da Skupštine općine postali su i Anđel
ko Kursar (KNS). te Tihomir Alavanja. 
nezavisni kandidat.

ća.
ANTE ŠUPUK — predsjednik 
HKDS-a

Nikoga od naših kandidata koji su 
ušli u drugi krug nećemo skidati s lista, 
nećemo trgovati. Čekamo drugi krug, 
očekujući da će birači shvatiti kako za
ista nema smisla izabrati jedne .franač
ki Sabor Hrvatske i Skupštinu općine 
Šibenik. Vjerujem da će u drugom iz
bornom krugu postupiti i razmišljati 
kao nedavno stanovnici Slovenije.
TOMISLAV BAČELIĆ, predsjed
nik OK SKH-SDP:

Mislim da su izbori provedeni vrlo 
demokratski, cijenim i poštujem volju 
birača, ostvarilo se sve ono što je 
SKH-SDP zapravo i pokrenula. S te os
nove sam zaista zadovoljan Očekujem 
također, da ćemo nakon drugog izbor
nog kruga dobiti oko 30 posto mjesta 
u skupštinskim vijećima, što također 
predstavlja vrlo zadovoljavajući rezul
tat Nećemo, međutim, biti zadovoljni 
ako na kraju ovih izbora Sabor i Skup
ština općine ne budu pluralistički. Naš 
cilj, naše ideje, naše težnje išle su za 
tim da se stvori višestranački sistem, 
da imamo pluralistički Sabor, da se iza
beru najbolji i najkvalitetniji ljudi, koji 
će nas izvesti iz krize i uvesti u Evropu. 
Ni u kom slučaju nećemo biti zadovol
jni ako jedan partijski monopol bude
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»ŠIBENKA« NA ZAGREBAČKOM VELESAJMU 

Posao vredniji od 
dva milijuna dinara

Na temelju više od sedam stotina proizvo
da. robe široke potrošnje talijanske proizvod
nje izložene na vlastitom štandu specijalizira
nih priredbi Zagrebačkog velesajma, -šiben- 
kini- su komercijalisti zaključili posao vredniji 
od dva milijuna dinara. Plastika za domaćin
stvo. sapuni, deterdženti, metalna galanterija, 
proizvodi od porculana, keramike i stakla, pri
bor za sport, lov i ribolov. inox posuđe, mas- 
ters igračke i drugo osim u Šibeniku naći će 
se u trgovinama Splita. Zadra. Rijeke. Nove 
Gorice. Maribora. Nove Gradiške. Tuzle. Sara
jeva. Beograda. Kraljeva i drugih mjesta.

Osim društvenih trgovačkih poduzpća, za
nimanje za suradnju i trajnu poslovntfvezu sa 
izvozno-uvoznom radnom jedinicom'*! velepro
dajnom mrežom -Šibenke« pokazala su i pri
vatna poduzeća i samostalni trgovci, a nakon 
prispjeća cjelokupnog namjeravarfeg uvoza, 
u »Šibenki« računaju na udvostručenje zawftr 
čenog posla.

Pored Društvenog poduzeća »Šibenka« 
ovdašnju su privredu na minuloj manifestaciji 
u Zagrebu predstavljali Društveno poduzeće 
••Boris Kidrič« i -Poliplast-.

N.K.

Muka s tuđim
kapitalom

Tema ovog kritičkog osvrta određena 
je »Revijinim« prisustvom na strani
cama dnevnog i ovog lista tokom 

proteklog tjedna. Članci »Hod po muka
ma« i »Odgođen stečaj krojačica« Iznose 
težinu »Revijinih« problema. Sažimanjem 
»Revijine« poslovne problematike dolazi
mo do osnovnog uzročnika »muke« tog 
kolektiva. Uzročnik sigurno nije u obave
zama prema glavnom vjerovniku — Jad
ranskoj banci. Obaveze su normalna po
sljedica poslovanja bez vlastitih obrtnih 
sredstava. »Revija« je po tome slična ve
ćini jugoslavenskih poduzeća.

»Revija« nije očekivala da će joj do
bavljači prodavati repromaterijal ili ener
giju bez obaveza plaćanja. Je li »Revija« 
mogla računati na beskamatne i bespov
ratne bankarske kredite? Logika u kojoj 
se novac dijelio bez obaveze vraćanja 
realnog iznosa duga i kamate, logika je 
razdoblje dogovorne ekonomije, razdob
lje kada smo postali svjetski dužnici od 
dvadesetak milijardi dolara. Vjerojatno 
nitko u »Reviji« nije računao da je to vri
jeme proteklo.

Ekonomija društva (i poduzeća) koja 
je godinama funkcionirala ne kalkuliraju
ći u cijene svojih proizvoda ili usluga ci
jenu kapitala (društvene imovine — defi
nirane svačijom i ničijom), koja nije vodi
la brigu za motivacijom rada, stvaralaš
tva, štednje, poduzetništva, morala je 
doći u zavisnost vlasnika kapitala i vlas
nika suvremene tehnologije i marketinga 
te suvremenog poduzetništva.

Zato što nije imala pravilnu poslovnu 
i razvojnu politiku, vlastiti razvojno-mar- 
ketinški tim, stručnu financijsku službu, 
»Revija« je svoju imovinu pretopila 
u bančin dug, a na vlastitoj tehnologiji 
i marketingu moći će ostvarivati tek tre
ćinu proizvodnje.

Tehnološka, marketinška i financijska 
I zavisnost od drugih nije »Revljlna« spe

cifičnost već pravilo svih poduzeća koja

Piše: Petar GARDIJAN

nađuje ni odlučnost Jadranske banke što 
će sa svojim dužnikom. Pitanje za jedne 
i druge kako dalje. To je opće pitanje za 
sve gubitaše.

U vrijeme funkcioniranja poduzeća 
s mješovitim vlasništvom I tržišne utak
mice, što bi dugoročnije značilo otpisiva
nje duga »Reviji« od strane Jadranske 
banke? Znači li to da bi se i ubuduće 
»Revija« mogla odnositi nedomaćinski 
prema poklonjenom kapitalu? Znači li to 
da još nismo raščistili s dogovornom 
ekonomijom i socijalizmom bez uvažava
nja ekonomije? Zar bi sam otpis duga 
»Reviju« riješio njenih »muka« — malih 
plaća, loših uvjeta rada, zavisnosti od 
inopartnera, od »ćudi« današnjeg tržiš
ta?

Kao i drugim našim gubitašima, »Re
viji« nedostaju akumulativni programi 
i kadrovi. Kadrovi su uvijek bili prvi pred
uvjet dobrih programa i razvoja poduze
ća. U zavisnosti od kadrova (i direktora) 
poduzeća su napredovala, stagnirala Ili 
propadala. Za tržišno privređivanje po
znato je da poduzeća koja nišu u stanju 
ostvariti svojim poduzetništvom dobit 
veću od kamate koja bi se postigla šted
njom istog kapitala nemaju mnogo šansi 
za opstanak. Danas se kod nas (i u »Re
viji«) mora shvatiti I prihvatiti da se s ka
pitalom (kao i sirovinama, repromaterija
lima. energijom i radnom snagom) mora 
kalkulirati. Nedomaćinski odnos prema 
kapitalu vrlo smo skupo platili — među 
najnižim plaćama radnika u Evropi.

Gdje su nam ti kadrovi, programi, or
ganizacija, tehnologija, marketing? Čime 
ćemo se suprotstaviti na evropskom 
I svjetskom tržištu jeftinoj i disciplinira
noj radnoj snazi iz Azije, čiji proizvodi 
sve više preplavljuju kvalitetom i cije
nom.

a« • • • . • . _ j a., a. — - I.
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ČIME ĆE SE BA VITI STRUČNI SA VJET ŠIBENSKOG POKRETA
-ZELENA AKCIJA*

Kontrola
»friziranih«
ispitivanja

Tko kontrolira namirnice?

AJctivnost šibenskog pokreta »Zelena akci
ja« ne iscrpljuje se u posljednje vrijeme 
samo u predizbornim aktivnostima. Po
čeli su, za sada još samo na organizacij

skom planu, djelovati i na rješavanju brojnih 
ekoloških problema u našoj općini. Nedavno je 
osnovan stručni savjet članovi kojeg su struč
njaci iz različitih branši od biologije i medicine 
do ekonomije koji svojim znanjem i iskustvom 
mogu pridonijeti zaštiti okoline.

— Ml rješavanje problema zaštite okoline 
vidimo u interdisciplinarnom pristupu a ne 
u pojedinačnim pristupima s aspekta jedne 
struke, kaže Petar Gardijan, član Izvršnog od
bora šibenskih »Zelenih« i predsjednik Struč
nog savjeta. Zbog toga smo svoj savjet I osno
vali a s ciljem razmatramo ekološke proble
me, predlažemo kako da se postojeći propisi 
o zaštiti okoline provode i koje bi još propise 
trebalo donijeti da bi se okolina zaštitila. Ne 
izmišljamo ništa novo već kopiramo model za
padnog razvijenog svijeta, bogatijeg od nas 
koji Je imao mnogo veće materijalne moguć
nosti da riješi neke ekološke probleme, da ug
rađuje preči steče I slično. Moramo biti savjes
ni da ovo što smo do sada zagadili nismo za
gadili samo za sebe već I za nekoliko genera
cija koje dolaze iza nas. Posljedice ne može
mo brzo odstraniti. Mi smo u »Zelenoj akciji« 
svjesni i da probleme u Šibeniku nećemo lako 
i brzo rješavati, znamo da je poduzeća teško 
natjerati da ulažu u zaštitu okoline Jer Im se 
tada izravno smanjuje profit. Ali moramo ko
načno prestati biti homo-duplexi, ponašati se 
na jedan način kao proizvođači I zagađivati 
okolinu a s druge strane, kao građani, zahtije
vati čist zrak!

Kako do čiste pitke vode?
Djelovanje Stručnog savjeta šibenskih 

»Zelenih« razdijeljeno je u sedam timova I to 
onaj koji će se baviti problemima pitke vode, 
zatim na one koje će se baviti zaštitom zraka, 
zaštitom mora, problemima kontroliranja ži
vežnih namirnica posebno onih koje se proda
ju na tržnici. Formiran je I tim koji će se baviti 
uzgojem zdrave hrane te onaj koji će voditi ra-

P Gardijan

čuna o utjecaju zagađenja na ljudsko zdravlje 
I zaštiti zdravlja, ali i tim koji će se baviti pro
blemima urbanizma i zaštite prostora. Za sva
ku od tih razgranatih aktivnosti »Zeleni« imaju 
objašnjenje I obrazloženje.

Osiguravanje nezagađenih Izvorišta pitke 
vode smatraju jednim od složenijih I najvažni
jih problema pa tako I zadataka. Cijene da su 
sadašnja izvorišta ugrožena, da se voda crpi 
iz Krke koja je na nekim mjestima po kvaliteti 
I pala na treću kategoriju i da ako se ti proble
mi zaštite rijeke Krke I cijelog slivnog područ
ja ubrzo ne počnu cjelovito rješavati kasnije 
će ih biti jako teško riješiti. Za razliku od za
štite zraka od zagađenja koja se mogu od

straniti brže I jednostavnije, odnosno jednim 
ulaganjem kod svakog zagađivača, smatraju 
da je rješavanje pitanja zaštite Krke, a tako 
i izvorišta pitke vode, zahtijeva i više vremena 
I više novca.

Pomoć je, potrebna i moru koje zagađuje 
I onečišćeni zrak i »prljava Krka«. Zaštita mo
ra, smatraju šibenski »Zeleni«, nije potrebna 
samo radi flore i faune koje u njemu živi već 
I radi stanovništva ovog područje kojemu je 
more kao komplementarna prednost za razvoj 
turizma najvažnija perspektiva.

Zeleni su svjesni i devastacije i divljanja 
u prostoru kojoj smo izloženi i koja je dovela 
do postojećeg izuzetno katastrofalnog ružnog 
izgleda našeg priobalja. Žele utjecati na to da 
se ubuduće poštuje planska izgradnja i to ne 
samo kuća već i infrastrukture kao nezaobi
lazno pitanje. Uza sve to nisu zaboravili i po
trebu rješavanja otpadne vode grada I indus
trije.

Spriječiti zagađivanje 
namirnica

Stručnom timu šibenskog ekološkog pokre
ta nametnulo se i pitanje ispravnosti i kvalitete 
svježih namirnica koje se prodaju na tržnicama 
a koje ne podliježu nikakvoj kontroli. Zbog toga 
će se nastojati izboriti da ubuduće potrebna 
»inspekcija« ne zaobilazi ni te vrste živežnih na
mirnica koje su gotovo svakodnevno na tanjuru 
svakog pojedinca a koji uostalom ima pravo da 
zna kakve je kvalitete to što kupuje i jede. Je
dan od hitova razvijenog svijeta — proizvodnja 
i konzumiranje zdrave hrane nije zaobišla niti 
planirane domene bavljenja šibenskih »zelenih«. 
Zdravu hranu treba proizvoditi i to ne samo 
u funkciji turizma i turističke ponude već za sve 
— kažu oni. U Jugoslaviji se. ističu »zeleni« 
stručnjaci, prodaje čak 800 različitih preparata 
između kojih su i otrovi, koji se koriste u proiz
vodnji hrane i prodaju se bez ikakve kontrole. 
Njihov je prijedlog da se taj broj znatno smanji, 
s obzirom na posljedice te da se njihova proda
ja stavi pod kontrolu, da ih prodaju stručnjaci 
a ne obični trgovci kako bi se kupcu mogle dati 
i stručne upute.

Zaštita okoline potrebna je radi zaštite živo

ta na našoj -lopti- koji je sve ugrožemji a tako 
i zdravlje čovjeka, ljudsko zdravlje. Stručni sav
jet ekološkog pokreta -Zelena akcija- ima tako 
i svoj tim zdravstvenih radnika koji će se baviti 
zaštitom ljudskog zdravlja od zagađenja a tijes
no će surađivati s novoosnovanom znanstve
nom jedinicom šibenskog Medicinskog centra.

— Želimo da naš rad u Stručnom timu i re
zultate do kojih budemo dolazili stalno prika
zujemo u javnosti — ističe Petar Gardijan 
— pa tako planiramo da u suradnji s Radio-Ši- 
benkom uvedemo »zeleni« telefon na koji bi 
slušatelji mogli postavljati pitanja s područja 
ekologije. Planiramo i posebnu rubriku u »Ši
benskom listu« ali i postavljanje jedne oglas
ne ploče u gradu na kojoj bi stalno bili ispisa
ni podaci o kvaliteti zraka i ostalih segmenata 
okoline i slično. Planiramo i osnivanje poseb
nog fonda iz kojeg bismo financirali izradu is
traživanja kvalitete zraka i vode a koja bismo 
mi naručivali. Smatramo da postojeća ispitiva
nja ne daju najtočniju sliku stupnja zagađe
nosti. da su pomalo frizirana i da se recimo, 
ipak izbjegavaju mjerenja na kritičnijim mjesti
ma. Primjer je ovo posljednje sedmomjesečno 
ispitivanje kvalitete zraka koja se. na primjer, 
mjerila na Vidicima a nije u Mandalini koja je 
mnogo ugroženija I slično. Ispitivanja koja bis
mo mi naručivali bila bi svojevrsna kontrola 
vjerodostojnosti službenih izvještaja. Osim to
ga rezultati ispitivanja mogu često ovisiti 
I o utjecaju onoga tko ih financira a to su do 
sada ipak bili zagađivači.

I na kraju, predsjednici sedam timova Struč
nog savjeta -zelenih«, koji trenutno skupljaju 
-banku podataka- potrebnu za djelovanje na 
zaštiti okoline u našoj općini jesu Davor Cukrov 
(tim za pitku vodu). Darinka Radulović (tim za 
zaštitu od aerozagađenja). Drago Marjuš (tim 
za zaštitu mora). Ljiljana Antunac (tim za kon
trolu namirnica). Davorin Pamić (tim za proiz
vodnju zdrave hrane) te Eugen Stojnić u timu 
za zaštitu zdravlja dok tim za urbanizam još ne
ma predsjednika. »Prvi« čovjek stručnog tima je 
mr Petar Gardijan. ekonomist. Zašto baš pred
sjednik — ekonomist? Zato, kaže on. što je 
zbog ekonomije, odnosno razvoja, do zagađiva
nja okoline došlo, a ekonomija je prijeko po
trebna da bi se ono spriječilo. D. FERIČ

• PRIVREDNI BAROMETAR •
ŠIBENSKA PRIVREDA U 1989.

Proizvodnja pada - 
zaposlenost raste

Gubitak u prošloj poslovnoj godini Iskazalo čak osam poduzeća sa 3224 zaposlena, 
u ukupnom Iznosu od 276.660 milijuna dinara. Industrijska proizvodnja smanjena za 3,7 po
sto u odnosu na 1988, a samo dvije djelatnosti od ukupno 14 bilježe porast. U kakvom je 
stanju šibenska privreda kazuje / obrnuta proporcija proizvodnje / zaposlenosti

Statistika, nažalost, i ovaj put isuvi- 
še kasni za vremenom, tako da bilo 
kakva analitika, čak i najkompetentnijih 
ekonomskih stručnjaka teško može 
pomoći šibenskim privrednicima i izmi
jeniti poslovnu sličicu, bar ne prvog 
polugodišta. Po inerciji, uostalom, po
sluje se već godinama. Potvrđuje to 
i višegodišnji identičan uvod Službe 
društvenog knjigovodstva koja je i ra
dila informaciju o financijskim rezultati
ma. da se poslovanje privrede »odvija
lo u izuzetno složenim uvjetima privre- 

pravnih osoba novom obračunskom 
sistemu, prema Zakonu o računovod
stvu i Zakonu o financijskom poslova
nju, kao i organiziranje prema Zakonu 
o poduzećima«, utjecalo da financijski 
rezultati 1989. nisu usporedivi s onima 
iz prethodne godine. Manje bitno, jer 
i ovi analizirani sami za sebe dosta ka
zuju.

Pad industrijske proizvodnje bilježi 
čak 12 (od ukupno 14) grana, koje 
u ukupnoj industrijskoj proizvodnji 

voda (50,4 posto), proizvodnji finalnih 
proizvoda od drveta (30 posto), proiz
vodnji građevinskog materijala (22,5 
posto) i elektroprivredi (17,4 posto).

Porast bilježe jedino metalopreradivač- 
ka djelatnost (25 posto) i prerada ne- 
metalnih minerala (16 posto). Nedovol
jno, dakle, da se anulira podbačaj 
u preostalim djelatnostima, pa je uku
pan pad industrijske proizvodnje 
u prošloj godini u odnosu na 1988. go
dinu 3,7 posto. 

zultati. mjereno brojem noćenja slabiji 
za dva posto u odnosu na 1988. a po 
broju posjetilaca čak za 5,2 posto. Ne
gativan predznak ima i obujam prome
ta i veza od 25,7 posto prema 1988. 
(odnosi se i na pomorski prijevoz i na 
količinu prevezene robe). Značajno 
smanjenje uvezenog fosfata za »Zor- 
ku« Sabac uvjetovalo je smanjenje 
prometa u šibenskoj »Luci«, a u podu
zeću »šipad« —- -Lukadrvo« zbog 
smanjenog izvoza drvne građe.

Sve to, razumljivo, itekako se odra
zilo na financijske rezultate, koji (opet) 
teško usporedivi s prethodnom godi
nom jasno oslikavaju nesklad i. u poje
dinim segmentima. Čak »nezdravu« ši
bensku privredu.

Kako je stopa inflacije u prošloj go
dini rastom cijena na malo iznosila 
1200 posto (najnepovoljnije obilježje 
privrednih kretanja u 89.). to su i iska
zani financijski efekti pretežno rezultat 
inflatornih kretanja. Bruto dobit prošle 
poslovne godine iznosila je 
178.687.700 konv. dinara, ili šest posto 
ukupnih prihoda. Izrazito visoki prihodi 
(nešto viši nego prethodne godine) 
smanjili su I udio dobiti u ukupnom pri
hodu u odnosu na 1988. Razumljivo, 
stoga, da je i akumulativnost šibenske 
privrede prilično slaba, jer je udio aku
mulacije u ukupnom prihodu svega

POLJOPRIVREDA
I RIBARSTVO

Tokom prošle god.’ne u šibenskoj 
je općini zasijano 7010 hektara poljop
rivrednih površina, što je na razini 
1988. Od toga je tek 325 hektara druš
tvenog sektora. Ječma je u individual
nom sektoru zasijano 721 ha (3,3 posto 
manje nego ’88.J, pod ječmom je (1717 
ha) bilo također nešto manje površina 
nego prethodne godine, a pod pšeni
com oko 15 posto više ili 874 hektara.

Prošla godina dala je 665 tona ba
dema, 2243 tone smokava. 7930 hekto
litara rakije i čak 92.533 hektolitra vina.

Ulovljeno je 1686 tona svih vrsta ri
be, od čega je društveni sektor ostva
rio ulov od 27 tona.

za 15,3 posto, mada se njen udio, kako 
je protjecala prošla godina stalno sma
njivao i zaokružen na spomenutih je
dan posto. Nažalost, »apsurdnost" na
šeg privređivanja očituje se i u podat
ku da se u strukturi dobiti samo 17,8 
posto odnosi na akumulaciju a čak 
65,7 posto na poreze i doprinose!
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SUČELJAVANJA
ČIJI JE DOM BORACA I OMLADINE

Na starima 
Dom - ostaje!?

••••••••••••••••••••••••••••••••••• Z. Janković Ž. Scotti

Dom boraca i omladine od samog 
početka prati loša sudbina ob* 
jekta kojem nije suđeno da ispu
ni funkciju zbog koje je osno

van Najprije je dugo trebalo da se 
sagradi i to pod geslom -dajmo našoj 
omladini mjesto pod suncem-, a kada 
je konačno sagrađen umjesto sunca 
počelo ga je obasjavati sivilo. Umjesto 
da bude ispunjen mlađošću dugo je 
zjapio prazan poput memorijalnog 
centra na što svojim interijerom i pod
sjeća. Nije mu »ulica-, bolje rečeno 
razočarana javnost koja je novac iz
dvajala za nešto sasvim drugo bez raz
loga nadjenula naziv — SIVI DOM. 
Smisao njegova postojanja opravdavali 
su jedino mnogobrojni sastanci koji su 
se u njemu održavali i još uvijek se od
ržavaju.

Nešto se promijenilo jedino pred 
godinu dana kada je u njegov prostor 
uselio Omladinski radio pa je mladež 
ovog grada imala razloga boraviti u Do
mu. Počeo je postajati donekle ono 
što bi trebao biti. Ali sada, barem s as
pekta mladih, to je dovedeno u pitanje!

Kao što se od samog početka Dom 
boraca i omladine nije ispunio pravim 
sadržajima nije se mogao riješiti niti 
njegov status a ostalo je problematič
no pitanje financiranja njegove djelat
nosti ili bolje rečeno golog postojanja. 
U svim pitanjima vezanim za rad Doma 
stalno se osjećao latentan sukob iz
među boračke organizacije, koja se 
postavljala superiorno a i mogla je jer 
je dobila pravo vlasništva nad Domom 
boraca i omladine (kakve li ironije u na
zivu) te omladinske organizacije koja 
je nastojala dobiti Dom za vlastite ak
tivnosti. U jednom materijalu iz tog raz
doblja koji budi rečeno nosi oznaku 
»nije za javnost- čitamo da rad Doma 
i njegovo funkcioniranje ometa svojev
rsno miješanje od strane Općinske 
omladinske konferencije a malo dalje 
pak stoji da bi Dom »vrlo lako mogao 
postati meta napada dijela vanđalistički 
nastrojene omladine-’ Sic’ Ne govori li 
ovo dovoljno o odnosu prema mladima 
za koje je Dom izgrađen i njihovom 
statusu u tom Domu. Inače, ovaj mate
rijal napisala je Radna zajednica Doma 
u osnivanju 1987 godine..

Takav odnos, barem po onom na 
što upozoravaju mladi, nije se promije
nio niti do danas. Štaviše, mladima pri
jeti i deložacija iz Doma ako ne prista
nu za korištenje prostora platiti najam
ninu. Taj problem zaoštrio se kada je 
nedavno Izvršno vijeće Skupštine op
ćine prihvatilo Rješenje o osnivanju 
Doma boraca i omladine kao javnog 
poduzeća pod nazivom Centar za 
društvenu i kulturnu aktivnost mladih. 
To poduzeće bavilo bi se »gospodare
njem zgradom Doma boraca i omladi

ne i sadržajima na trgu ispred njega uz 
organiziranje i unapređivanje svih obli
ka i sadržaja kulturne potrošnje i slo
bodnog vremena omladine, boraca 
i građana grada i općine Šibenik« 
a pod tim se podrazumijeva, kako piše 
u rješenju, organiziranje određenih ob
lika i sadržaja vezanih za njegovanje 
tradicije NOB-a. potom organiziranje 
koncerata uz vršenje posredničkih us- 
lova, posredovanje u povremenom 
i privremenom zapošljavanju mladih, 

organiziranje različitih omladinskih i dru
gih sajmova a predviđeno je da će se, 
među ostalim, organizirati radio-đifuz- 
ne i televizijske djelatnosti uz moguć
nost bavljenja marketinškim poslovima 
vezanim za te djelatnosti. Djelatnost bi 
se Doma, važno je napomenuti samofi- 
nancirala. Tako zamišljen program I na
čin rada Doma međutim nije oduševio 
one kojima je namijenjen, mlade, točni
je rukovodstvo šibenske omladinske 
organizacije koja se odnedavno regis
trirala kao društvena organizacija. Ne 
samo da ih nije oduševio već ih je i za
brinuo pa su digli uzbunu u javnosti 
upozoravajući da osnivanje javnog 
poduzeća, kako je to zamišljeno, znači 
odlazak mladih iz Doma!

Javno poduzeće 
kao paravan

— Osnivanjem javnog poduzeća 
— naglašava Željko Scotti »prvi čov
jek- šibenske omladine — želi se sa
mo stvoriti mogućnost komercijaliza- 
cije prostora u Domu, odnosno mo
gućnost da nekolicina zaposlenih 
u Domu svoju egzistenciju osigurava 
iznajmljivanjem tog prostora. Centar 
za društvenu i kulturnu aktivnost mla
dih, kako bi se to javno poduzeće zv
alo, samo je paravan iza kojeg se 
takve namjere želi sakriti. Omladin
ska organizacija time je dovedena 
u situaciju da ili iznajmi prostor Do
mu a to se odnosi i na Omladinski ra
dio, ili da idemo na ulicu. Mi smo 
smatrali da ćemo, kada se to poduze
će osnuje, biti njegov sastavni dio, da 
ćemo, recimo, u njega uložiti opremu 
Omladinskog radija koji bi djelovao 
kao posebna jedinica tog poduzeća. 
No, oni traže nešto drugo. Traže da 
mi financiramo kompletno djelovanje 
radija i održavanje prostorija u kojima 
će on djelovati. Pa tako možemo biti 
i samostalni! Prostor u kojem se sa
da nalazi omladinska organizacija na
mjeravaju iznajmiti Televjzijl-Zagreb 
što znači da Omladinska organizacija 
mora seliti. Mislim da je svima jasno 
da se to poduzeće ne namjerava ba
viti društvenim I kulturnim aktivnosti
ma mladih već da želi iznajmljivati 
prostor za bavljenje tim aktivnostima 

a to nije ista stvar. Mi, kao omladin
sko rukovodstvo, protestiramo zbog 
toga što se jedan objekt koji je gra
đen samodoprinosom ^građana ove 
općine I to strogo namjenski, za ak
tivnost mladih, sada želi komercijali
zirati a omladina kao što je to bio 
slučaj i do sada, marginalizirati.

Rukovodstvo šibenske omladinske 
organizacije posebno je pogođeno ti
me što su dovedeni u neravnopravan 
položaj u odnosu prema drugoj druš
tvenoj organizaciji — SUBNOR-u. Bo
račka organizacija, naime, zadržala je 
pravo korištenja prostorija, za razliku 
od omladinske organizacije koja tu 
»privilegiju« nije dobila. Mladi se s pra
vom pitaju — zašto?

— Mislim da je glavni razlog što 
su se u konstituiranju javnog poduze
ća mladi izbacili iz igre taj što prema 
mišljenju nekih nismo ostali na »crve
noj liniji«, što smo navodno zaplovili 
u neke druge vode, što smo se, kako 
oni ocjenjuju, stranački usmjerili 
— kaže Željko Scotti. —- Samo, tu se 
neke stvari mijenjaju. Omladinska or
ganizacija će ubuduće djelovati kao 
društvena organizacija i dalje će 
okupljati, samo sada interesno, mla
de u ovoj općini. Osim toga, jasna 
nam je porodična linija koja je tu ima
la utjecaja! Inače, kada je riječ o po
ložaju mladih u Domu boraca i omla
dine, moram reći da on nikad nije bio 
sjajan a navest ću samo jedan pri
mjer. Dom raspolaže skupom i vrlo 
kvalitetnom disco-opremom koja je 
bila upotrebljena samo dva puta, koja 
je znači mrtvi kapital a koja je, kak
vog li apsurda vlasništvo SUBNOR-a. 
Kada nam je ta oprema trebala za 
ŠORA »Jadran 89.« odbili su nam je 
posuditi pa smo bili primorani kupiti 
vlastitu opremu.

Što na sve ovo kaže druga strana, 
posebno Uprava Doma? Najprije, čude 
se ovakvim reakcijama koje su došle iz 
omladinske organizacije jer kaže 
Zdravko Janković. direktor Doma, nije 
jasno u čemu je problem!

— Nije uopće točno — kaže on 
- da cijeli prostor u Domu želimo iz
najmiti i od toga živjeti a da omladinu 
bacamo na ulicu. Tu treba razlikovati 
dva odnosa. Prvi, da je SUBNOR još 
uvijek vlasnik Doma boraca i omladi
ne a moja stvar nije da ulazim u to da 
li je to ispravno ili nije. Drugo, borci 
sada zadržavaju samo tri prostorije 
na drugom katu, a odriču se vlasniš
tva nad ostalim prostorom u Domu 
i prenose ga na Skupštinu općine ko
ja bi trebala biti osnivač budućeg jav
nog poduzeća. Uprava Doma, moram 
to naglasiti, bila je protiv toga da se 
zgrada Doma cijepa ali to nije uvaže

no. Mi smo tražili da se vlasništvo 
nad cijelim objektom prenese u Skup
štinu općine a da se status boraca 
u njemu riješi ugovornim odnosom Iz
među boračke organizacije i budućeg 
poduzeća. U svakom slučaju, smatra
li smo da boračku organizaciju treba 
respektirati. U trenutku pisanja Ela
borata o djelovanju budućeg javnog 
poduzeća nismo znali što će biti 
s omladinskom organizacijom, da li 
će uopće više postojati. Ali ipak smo 
predvidjeli da se ako bude djelovala 
kao društvena organizacija, za nju 
nađe mjesta u Domu te da joj stručne 
poslove obavlja Uprava budućeg 
Centra za društvenu 1 kulturnu aktiv
nost mladih. Najveći problem je u to
me što se ne mogu osigurati sred
stva za održavanje Doma jer za to vi
še nitko ne osigurava niti dinara. Pre
ostalo nam je jedino da se samofi- 
nanciramo a to najvećim dijelom mo
žemo iznajmljivanjem prostora u Do
mu. No, o svemu će odlučiti budući 
savjet novog poduzeća. Ako se to 
poduzeće ne osnuje može doći do 
ozbiljnih posljedica jer sadašnja Up
rava djeluje već dvije godine nelegal
no. Želim naglasiti da bismo i mi bili 
sretniji kada bi se Dom dijelom finan
cirao Iz budžeta ili na neki drugi način 
ali upućeni smo isključivo na samos
talno djelovanje. I sada, ako bi pro
storije na trećem katu ostale Omla
dinskom radiju I omladini, biblioteka 
ostala gdje je sada a borci svoje pro
storije zadržali, čime bismo onda 
mogli gospodariti i kako bismo zara
dili za održavanje Doma?

Na pitanje zašto omladini nije mjes
to u Domu, omladinsko rukovodstvo 
krenulo je u napad kada prema Rješe
nju o osnivanju Centra za društvenu 
aktivnost mladih omladinska organiza
cija nije deložirana Janković odgovara: 
— Mislimo da ni u kom slučaju nije 
u pitanju zainteresiranost za omladin
sku organizaciju i za mlade u ovoj op
ćini. Problem je u Omladinskom radi
ju koji se sada koristi besplatnim pro
storom u Domu pa i dalje takvu situa
ciju želi zadržati. Riječ je o smišlje
nom taktiziranju. Mi smo predlagali 
da Omladinski radio uđe u sastav bu
dućeg poduzeća ali pod uvjetom da 
se u potpunosti samofinancira, da 
sam sebe održava. Zatražili smo od 
njih da izrade Elaborat o djelovanju 
tog radija ali ništa nismo dobili. Treba 
napomenuti da Omladinski radio još 
uvijek djeluje polulegalno, da nemaju 
nikakvih papira osim Odluke o osni
vanju te da je oprema gotovo u pot
punosti privatna. Takav odnos nama 
ne odgovara! Tisuće maraka kojima 
se oni razbacuju kao svojom zara

dom za mene su samo prazne riječ 
dok mi to i ne dokumentiraju. ŽeBo 
bih da se shvati da niti ml u Upravi ni
smo previše zadovoljni predviđenim 
statusom Doma boraca I omladine. 
Predlagali smo da djelujemo zajedno 
s Omladinskim centrom što bi bilo 
najprihvatljivije i najnormalnije ali to 
je jednostavno odbijeno — ističe? 
Janković.

Odgovor na pitanje na koji način se 
konstituiranjem »Centra za društvenu 
aktivnost mladih« kao javnog poduze
ća planira riješiti status omladinske or
ganizacije i njenih članova u Domu po
tražili smo i od Vinka Jurkovića. pred
sjednika Izvršnog vijeća Skupštine op
ćine. koje je prihvatilo rješenje o osni
vanju tog javnog poduzeća. Njegov 
odgovor bio je kratak i jasan!

— Dom boraca i omladine ne mo
že se više financirati iz izvora sa stra
ne osim vlastitom zaradom. Omladina 
se kao društveno-politička organiza
cija raspala I u Domu više nema 
mjesta. Ako korištenje prostora u nje
mu mogu platiti neka izvole. Borci su 
u jednom sasvim drugačijem položa
ju jer to i zaslužuju, oni su ipak druš
tveno-politička organizacija. U Domu 
boraca i omladine moraju i trebaju 
ostati. Mi smo omladinu naučili da joj 
sve donosimo na tanjuru, da ih se fi
nancira i da lagodno žive. Takvo vrije
me je prošlo a njihovi omladinski ru
kovodioci, u čemu je sada, meni se 
čini, osnovni problem moraju se vrati
ti u svoja poduzeća I tamo zarađivati 
kruh. Sve te priče o njihovom samofN 
nanciranju, o zaradi Omladinskog ra
dija, puka su tlapnja, oni još uvijek 
žive u oblacima!

Međutim, 'mladi kada je barem 
o ovom problemu riječ nisu baš u obla
cima. Krenuli su u konkretnu akciju jer. 
kažu, neće dozvoliti da im se oduzme 
pravo na korištenje objekta što su ga 
njihovi roditelji vlastitim sredstvima za 
njih sagradili. To. naime, stoji u peticiji 
što su je potpisali brojni omladinci 
u općini i uputili odbornicima Skupšti
ne općine koji bi na narednoj sjednici 
trebali prihvatiti ili ne prihvatiti ponuđe
no Rješenje o konstituiranju Doma bo
raca i omladine kao javnog poduzeća.

Na kraju, uz potpuno uvažavanje 
činjenica je da problem financiranja 
Doma boraca i omladine postoji, naj
važnije je čini se ipak pitanje — može ft 
se objekt namjenski građen samodop
rinosom radnih ljudi i građana cijele 
općine komercijalizirati i tko je pozvan 
da o sudbini tog objekta odluči?

D.PERIĆ
Snimio: V. POUĆ

ŠTO KAŽU GRAĐANI? ■—

Ako treba & <-* m 
još jedan W JE JK

Zoran Skrobonja Milorad Radojković Darko Gu/in

samodoprinos ...
Zoran Skrobonja — trgovac: 

- Omladina je na grub i nepošten na
čin ostala bez krova nad glavom Kada 
su se izdvajale, sredstva za samodopri
nos. akcent je stavljen na omladinu 
a ne na borce Stoga ako bi odluka bila 
prihvaćena to bi bila tragedija za ovaj 
grad.

Milorad Radojković — službenik: 
- To je problem koji se proteze već 

dugo gcdina. Omladina nikako da da
de dc nečega što bi bilo njezino i što 
bi koristilo njenim svrhama Borcima 
ne treba jedno takvo zdanje, već samo 
jedna prostorija ili manji objekt kojima 
bi se om koristili za svoja druženja 
Kad sam izdvajao samodoprinos izdva
jao sam za mlade.

Darko Gulln —- dlpl. inženjer: 
— Apsurd. To je rađeno sredstvima 

građana ovog grada, i ako omladina iz- 
gubi pravo korištenja jedncg svog kut
ka. onda ta sredstva građanima treba 
vratiti. Ono što je napravljeno zajednič
kim sredstvima treba da služi i zajed
ničkim svrhama U ovom slučaju to su 
mladi ovoga grada.

Darko Škota — učenik: — U po
četku građenja Doma akcent je stav
ljen na mlade, i mislim da to treba tako

Darko Šokota

i da bude. Sam naslov govori da je ta 
zgrada namijenjena onima kojima to ni
je najnužnije. Ukoliko dođe do usvaja
nja odluke da omladina izgubi krov nad 
glavom treba žestoko protestirati.

Bore Grbac — umirovljenik: 
— Dom boraca i omladine treba staviti 
u funkciju grada, jer je grad i izgradio 
taj objekt. Borci su najmanje ovlašten: 
da određuju tko će koristiti i kako će 
biti regulirano plaćanje za prostorije 
u Domu. Oni i tako nemaju neku veću 
funkc:;j. stupe to treba prepustiti mla
đem svijetu bez ikakve naknade.

Šime Zorica — obućar: — Mi smo 

svojoj omladini sa samodoprinosom 
osigurali mjesto pod suncem, i ako tko 
treba da bude nosilac korištenja onda 
to svakako treba da bude omladina. 
Omladina je dugi niz godina bila za
postavljena. i sada kad je napokon uz 
pomoć grada došla do toga da se mo
že afirmirati, onda joj to treba i omogu
ćiti Nitko nema pravo da raspolaže 
s onim što su ljudi samodoprinosom 
napravili. a najmanje borci. Ako treba 
dati još jedan samodoprinos za omla
dinu ja sam za U svakom slučaju o to
me treba dobro povesti računa i žesto
ko protestirati ako se donese odluka 
na štetu naše djece.
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Nema sumnje — u Šibenskom 
medicinskom centru već se 
odavno skuplja i slaže prljavo 

rublje. Toliko da se više nema kamo 
s njim. No, nekako, još uvijek se uspi
jeva prati medu svoja četiri zida. To 
znači zasad još uvijek bez predstavni
ka SlZ-a zdravstva i Općinskog komi
teta za zdravstvo, rad i socijalnu zašti
tu. Službenu izjavu o tome što se u po
sljednje vrijeme događa u Centru, 
o prozivkama i napadima, kaže Danilo 
Brkić, direktor SlZ-a zdravstva, poseb
no izneseni na posljednje dvije sjedni
ce Zbora liječnika i da hoću ne mogu 
dati. Jednostavno zato što im nisam 
prisustvovao, ali kad dobijem službeni 
poziv i kad mi se predoče zaključci, za
htjevi i primjedbe Zbora rado ću se 
odazvati i dati odgovore. Prije toga ne. 
Sličnu ispriku daje i Nada Kustura, 
predsjednica Općinskog komiteta za 
zdravstvo, rad i socijalnu zaštitu, uklju
čujući i odobravanje ovakvom načinu 
rješavanja problema liječnika — najpri
je u svojoj kući.

Ni, dr. Alemka Jurić, predsjednica 
Zbora liječnika nije sklona razgovoru 
s novinarom ove kuće (a i službene 
pozive za sjednice Zbora liječnika iz
gleda, dobivaju samo »neke- druge 
novinarske kuće ili. bolje rečeno, »ne
ki« drugi izvjestitelji), tek, kaže, kad se 
sastane, na posljednjem Zboru formi
rana peteročlana komisija i donese no
ve zaključke i zahtjeve. Uz dr. Jurić 
u Komisiji su izabrani dr. Boris Zanino- 
vić, dr. Darko Ramljak, dr. Marko Ste- 
gić i dr. Jole Batinica. U roku od petna
estak dana oni bi trebali preispitati sta
re. prije dva tjedna donesene i sročiti 
nove zaključke, a sve to u cilju druga
čijeg vrednovanja statusa vlastite pro
fesije u Centru, ali i izvan njega. Prije 
donošenja novih podsjetiti je samo ka
ko su izgledali prijašnji zahtjevi liječni
ka, a što svakako upućuje na izvore 
i povode protesta i nezadovoljstva.

Jedanaest 
zapovijedi

Jedanaest zapovijedi Zbora liječni
ka glasili su: ravnatelja bi trebao ubu
duće predlagati Stručni kolegij. Njemu 
bi morale biti dane i mnoge druge 
kompetencije — umjesto radne zajed
nice trebao bi. uz ravnatelja biti savje
todavni organ u stručnom i naučnom 
smislu. On bi također uz mišljenje Kli
nike birao i šefove službi te odlučivao 
o investicijama i nabavi opreme (i za 
novu kirurgiju). U nadležnosti stručnih 
kolegija odjela spadalo bi i raspisivanje 
natječaja za specijalizante Liječnici bi, 
uz to htjeli smanjiti broj administrativ
nog osoblja (dakako, u korist zdrav
stvenog), formirati posebnu komisiju li
ječnika koja će izvidjeti tko je odgovo
ran za nabavu oprema za Polikliniku, 
(da li se ona koristi sada i gdje), ukida
nje utjecaja svih političkih stranaka na 
strukovni i znanstveni razvoj Centra 
(uključujući kadrovsku politiku), hitnu 
izradu pravilnika o osobnim dohocima 
(s boljim vrednovanjem rada zdrav
stvenih radnika) te odvajanje poliklinič- 
ko-konzilijarne i bolničke službe od 
primarne zdravstvene zaštite. Koji za- 

• ključak nakon ovih zahtjeva slijedi nije 
teško pogoditi — ostavka rukovodećih 
struktura budući da je, kako tvrde, tre
nutno stanje u Centru zbog njihovog 
lošeg i neodgovornog rada neodrživo.

Povišen ton
bijelih kuta •••••••••••••••••••••••

Nakon višegodišnje šutnje liječnici šiben
skog zbora uzeli stvar u svoje ruke 9 Neza
dovoljni vlastitim statusom u MC i uopće 
— progovorili otvoreno 9 Rukovodioci ra
de lose / neodgovorno 9 Izrečen i zahtjev 
za ostavkama 9 Epilog na poček

Nezadovoljni smo 
statusom

Kad šibenski liječnici kažu da su 
nezadovoljni statusom unutar svoje 
kuće onda to otprilike znači da bi ih ve
selilo napredovanje u oblasti edukacije 
i doedukacije, opremljenosti, rješava
nju stambenih pitanja, plaća ... Krivac? 
Rukovodstvo. Obrazloženje? 0 potre
bi edukacije odlučuju svi samo ne 
stručni kolegij (potisnut do razine de
koracije). 0 opremi odlučuju nekom

petentne osobe. Informiranost u Cen
tru je organizirana vrlo loše pa su tako, 
i sami liječnici nedovoljno ili nikako 
obaviješteni o funkcioniranju SlZ-a 
zdravstva (za razliku od rukovodstva) 
i financijskim efektima svog rada. Htjeli 
bi, također biti ravnopravan partner pri 
svim ugovaranjima na razini društveno- 
politićke zajednice

Optuženi: Sruk, 
Belamarić...

Još preciznije, ravnatelju Branku 
Sruku i direktoru RZ Branku Belamari- 
ću zamjera se zbog isključivosti u vo
đenju financijske politike. Rezultat 
— enormni gubitak Centra i najviše ci

jene zdravstvenih usluga u Dalmaciji. 
I što su. premda znajući da SIZ ima og
romna sredstva oročena kod drugih 
RO — dizali kredite za osobni doho
dak. Ravnatelju liječnici ne mogu op
rostiti što manipulira s natječajima za 
specijalizacije (zadržava ih mjesecima 
i godinama npr. za patologa i kliničkog 
farmakologa, maksiofacalnog kirurga 
itd.). Neoprostiva mu je i zasluga što je 
jedan stan (dr. Kovak) prepustio šiben
skom SUP-u. Ne zaboravlja se ni po
sao oko nabave opreme koji je. kažu 

liječnici najdraži upravo ravnatelju i di
rektoru RZ, pa time šibenski MC ima 
čast biti jedinstven svjetski primjer ka
ko o toj važnoj stvari odlučuju jedan 
ekonomist i jedan specijalist medicine 
rada. Unatoč stalnom višegodišnjem 
protestu i pored postojeće Službe na
bave u OOUR-u »Bolnica«. Liječnici su 
posebno kivni na ravnateljevu vodeću 
ulogu u naručivanju projekata za novu 
kirurgiju pri čemu tvrde, oni nisu imali 
nikakav utjecaj. Zbog odbijanja bilo 
kakvog dijaloga s kirurzima te njihovog 
neprihvaćanja zadane koncepcije izra
da projekata kasnila je više od godinu 
dana. I na kraju, zašto se investicija 
prepustila Belamariću inače, već kom

promitiranom oko nekih drugih investi 
čija.

• ■ • i organi uprave
Kao prvo na dušu im se stavlja fal

sificiranje zapisnika Savjeta i Pravilnika 
o stambenim kreditima te radnim od
nosima. Nadalje negospodarsko pona
šanje prema Centru što je posljedica 
nesuradnje Uprave sa Stručnim kolegi
jem. a i ona sama, ne može se pohvaliti 
sređenim i normalnim ljudskim odnosi
ma. Uprava je »malo« oklijevala i oko 
donošenja općih akata pa je rezultat 
da se već tri godine ne dijele stanovi 
i onemogućuje stručno-kadrovsko pla
niranje. Manipulacija s radom samoup
ravnih organa dovela je do propusta, 
medu ostalim i oko podnošenja petici
je za zabranu gradnje stambenog na
selja s istočne strane bolnice čime je 
zauvijek onemogućeno prostorno 
i funkcionalno proširenje. Srozavanjem 
ugleda Medicinskog centra uprava ga 
dovodi u status provincijske zdravstve
ne ustanove i servilan odnos prema lo
kalnom SIZ-u, vlasniku novca osigura- 
nika prema kojima se odnose kao pre
ma rulji. Za svaku ozbiljniju pretragu 
Šalje ih se u druge ustanove što. daka
ko, opravdano povlači za sobom ne
povjerenje prema nama, tvrde liječnici.

• Takav, zahvaljujući Uprava, dan peča: 
neće moći biti izbrisan ni u skonm uv
jetima tržišne privrede kada će paci
jenti moći slobodno birati gdje će za
dovoljiti svoje zdravstvene potrebe

Biti ii’ ne biti

Tako govore liječnici. Hoće li sjeći 
glave, valja sačekati i vidjeti rezultate 
komisijske istrage i naknadne odluke 
Zbora. Ali. u svakom slučaju valjalo bi 
čuti i optužene pa ma koliko se teške 
i velike činile njihove greške, propusti 
i manjkavosti pogotovo stoga što su 
spremni odgovoriti na svaku optužbu 
i prozivku. To je ljudski i normalno, bez 
obzira na konačnu presudu. S njom ili 
bez nje. svi zaposleni u Medicinskom 
centru, dakle i krivi i nedužni bit će vrlo 
skoro, kao uostalom svi mi zajedno, 
osuđeni opstankom na tržištu. Kazne 
će sigurno biti skuplje od ovih dosa
dašnjih. Ako će uravnilovku zamijeniti 
zadovoljni pacijenti s jedne i isto takvi 
liječnici, s druge strane, onda će sve 
biti mnogo bezbolnije. Naravno ne za 
sve — jer to je cijena tržišta. Ako su 
na to spremni tj. ako je to ono što žele 
postići šibenski liječnici dopustimo im 
pravo na vlastitu konsolidaciju, onako 
kako to najbolje znaju.

J. ERCEG

I Ml IMAMO SVOJIH SLABOSTI
(Dio uvodnika dr VINKA BATINICE s posljed

nje sjednice Zbora liječnika od 19. travnja)

»Osnovna djelatnost u našoj Ustanovi jest 
zdravstvena. Tehnička i aministrativna služba tre
baju joj biti u službi, trebaju biti servis zdravstve
noj djelatnosti. U jednoumnom socijalističkom 
samoupravnom sistemu ideologija i politika su 
stavljeni iznad rada i struke. Rad je potcijenjen. 
a intelektualni i kreativni obezvrijeđen. Inteligenci
ja je podijeljena na poštenu i nepoštenu. Nije ri
jetkost da tehničar rukovodi i zapovijeda inženje
ru. Na sreću to nije tako u zdravstvu i to samo 
u zdravstvu. Zato što bolesnog čovjeka ne intere
sira ideološka opredijeljenost liječnika već njego
va stručnost i znanje. AH. što nam to vrijedi kad 
svoje suradnike, svoj pomladak ne biramo mi već 
vozač Luka, kad ravnatelja ne biramo mi već poli

tičari. AH, što nam to vrijedi kada instrumentarij 
i aparatura s kojima radimo ne biramo mi već 
Branko Belamarić i Joso Rak, kada novac drži 
Danilo Brkić. a nama ga udjeljuje kao milostinju, 
a ne nešto što smo mi zaslužili i zaradili.

Nismo mi liječnici anđeli, nismo mi bez grije
ha. Mito i korupcija ušli su u sve pore jednoum- 
nog političkog sistema pa nije moglo biti zaobiđe
no ni zdravstvo. Javašluk. nedisciplina, također. 
Grijesi nisu veliki. Manji su nego u drugim radnim 
organizacijama zato jer je etička svijest liječnika 
visoka. No, nećemo sada govoriti o našim grijesi
ma. Najprije ćemo preuzeti vlast, uzeti sudbinu 
zdravstvene službe u svoje ruke, sami birati spe
ci jalizante, šefove službi, direktore, sami gospo
dariti sa svojim novcem i kupovati instrumentarij, 
biti sigurni na svome, a potom ćemo govoriti 
o svojim slabostima."



teBAHe - CICVARE^^^K

iminiske
midore«
77^--^a ovome području pretvaraj će ga, 
^L^Pjonova, »u poljoprivredom jedan od 
^L^ojmaciji.

M Tomašević

koji je svoje učitelje 
ooavno marginalizirao u korist 
sveznajućih političara, u Međa- 
ra™a se bez učitelja ne provodi 
nikakva akcija -Kada sam do
šao. bilo je ovdje sedamdeset 
i osmero djece, računajući i ob- 

nJi Zažvić. Počelo se. među
tim. odlaziti trbuhom za kru
nom. najviše u grad, jer ljudi na 
selu jedva da su imali za sebe. 
Poljoprivrednika je bilo stoti
njak. djelomično je poljoprivre
da i danas zastupljena, ali ne 
kako je bilo. Danas je 380 ljudi, 
a zamislite da je ostalo onih 

šezdeset koji su otišli u najbo
ljim godinama i drugdje imaju 
obitelj.« Još 1970. ovdje je iz
glasan samodoprinos za cestu. 
Tada je svatko bio obavezan 
dati pet dnevnica u radu i no
vac. naravno, a tako ekipirani 
proširili su puteve pa je 1973 
u selo počeo dolaziti i autobus. 
Godinu poslije, uvidjevši da no
vac za asfalt ne mogu tek tako 
akumulirati, odlučili su kategori
zirati domaćinstva, pa je selo 
još jednom sakupilo od 300 do 
500 ondašnjih tisuća dinara, sve 
skupa oko pedeset milijuna. Sa 
-Poduzećem za ceste« sklopili 
su i ugovor za asfaltiranje ceste 
od Žažvića do Cicvara duge 2.3 
kilometra, a još toliko dali su 
i u radnoj snazi. Zaseoke. me
đutim. nisu povezali niti do da
nas. ali je ta 1977. kada je glav
na cesta asfaltirana, uz struju 
provedenu još 1965. u kronolo
giji mjesta sigurno prijelomna 
godina Mladost međutim, niti 
to nije moglo zadržati, ali je oni
ma u selu — olakšalo život.

Aluminij, alumi
nij ...

Aluminij je odredio sudbinu 
ne samo ovoga sela, već čitava 
šibenskog zaleđa. Želeći za
držati mlade, a ne zaklapajući 
oči pred ogromnim bogatstvom 
ispred njihovih kuća, prije neko
liko godina htjeli su. u suradnji 
s Kovnom industrijom iz Mari
bora otvoriti pogon za preradu 
povrća. Međutim, nije bilo ražu-

milovanja u Općinskoj skupi i- 
ni. Strukture su. naime, htjele 
da ovi ljudi, koji su se oduvijek 
najbolje snalazili na zemlji — fi- 
naliziraju aluminij. Nisu, među
tim. dobili niti to: takav je po
gon otvoren u Skradinu, a ovaj 
je kraj, kao pravi opskrbni cen
tar poljoprivrednim plodovima 
i dalje prepušten jedinoj logič
noj računici seljaka koji bi mo
gao proizvoditi puno više, ali ne 
želi, jer nije siguran u plasman 

Međare-CIcvare još nemaju vodu, I to će 
Im, uz uvođenje telefona biti najpreči zada
tak. Asfaltira li se još oko dva kilometra ces
te do Krkovića I urede putovi do zaselaka, 
ovo će selo imati asfalt do svih važnijih pra
vaca. Centar ovoga kraja, u kojemu je oko tri 
tisuće ljudi, jesu Bribirske Mostlne, na koji
ma je ambulanta u sklopu društvenih prosto

rija. Sve značajnije akcije tu se dogovaraju. 
Liječnik dolazi jednom u tjednu, a dogovore
no je, zbog brojnog stanovništva da je po
treban svakodnevno. U sklopu toga centra 

na Bribirskim Mostlnama instalirana je i tele
fonska centrala od dvije tisuće brojeva, pre
ko koje će ovaj kraj posredovati sa svijetom.

Pa ako je dosadašnji razvoj bio 
obilježen kratkovidnom, nasil
nom. industrijalizacijom, Toma- 
šević kaže -da bi ove nove 
strukture u politici trebale više 
biti zainteresirane za razvoj 
i unapređenje poljoprivrede 
i maslinarstva u ovome kraju. 
Čast aluminiju, ali bi jača po
ljoprivredna proizvodnja oborila 
i cijene i zadržala ljude kod ku
ća.« Takav je trend uočljiv u po
sljednjih nekoliko godina, ali je 

možda više rezultat posvemaš
nje nesigurnosti u gradu, pa 
sve više mladih nakon završe
nih škola ostaje na selu. Njihovi 
prethodnici -rušili su ovdje 
brda u radnim akcijama«, ali su 
otišli. Ovi sadašnji, bude li pa
meti i dobrih razvojnih planova, 
sudjelovat će u pretvaranju svo
ga kraja u jedno od najbogatijih 
poljoprivrednih područja u Dal
maciji. B. PERIŠA

(Snimio: V. POLIĆ)

\DRTOVAC

) NAPRIJED
a udaljen turizam još nije sti- 
li se mjesto s repa razvoja bori 
7
•ca ste- s manje brojeva još nije montirana, jer 
i dolazi kasni isporuka iz tvornice. Ipak, uoči 
damde- ovogodišnje turističke sezone očekuje 
. Sve je se prvi -halo- i u Jadrtovcu Istina, za 
a tome 1°^ nerazvedenu mrežu telefonije po 
ie. a či- domaćinstvima krivi su pomalo i sami 
’u. Jad- Jadrtovčam prepirući se oko metara 
ostioni- kabela koji bi trebao proći -preko nji- 
.og ob- hovog- posjeda, a Bumbak se nada da 
a ceste sitnovlasnički porivi neće više zadrža- 
>m ma-

A Bumbak

vati instaliranje telefona, jer selo nema 
nikakve veze s gradom, čak niti radio 
stanicu.

Cesta bez kraja, mulo, 
obala ...

S južne strane Jadrtovca. prema 
Žaboriću, još uvijek nije asfaltirano oko 
dva kilometra ceste, dijela trase turis
tičkog puta kojega je gradila još Kralje
vina Jugoslavija. Kada je osamdesetih 
godina asfaltirana cesta od Ribničkog 
mosta do Jadrtovca taj je dio ostao 
kao i prije rata — novca nije bilo dovol
jno Za preostali dio dogovorili su se 
s Brodaričanima i Krapljanima da za
jedno financiraju asfalt, jer je to kraći 
put do njihovih vinograda. Imali bi tako 
i češći prijevoz, a kompletiranje asfalta 
još bolje bi povezalo ta mjesta s gra
dom. U Jadrtovcu su zbog toga s -Ka

menarom- napravili ugovor po kojemu 
će to poduzeće koristiti kamen iz na
puštenog kamenoloma u blizini Jad
rtovca samo za vrijeme asfaltiranja 
ceste i nasipanja obale. Sada se oče
kuje dokumentacija i vjerojatno će se 
s radovima brzo započeti. Želeći uredi
ti dio obale u mjestu s mulom i igrališ
tem za košarku, obratili su se SIZ-u za 
luke i lučice i dobili pomoć prije godinu 
dana. Sada ie nasut planirani dio, 
a očekuju se odgovori -Vodovoda- 
i -Elektre- U suradnji s vojskom po
moću posebnog stroja izvadit će se 
i sloj blata s toga dijela Morina, da bi 
gosti mogli pristajati. Liječnik u Jadrto- 
vac ne dolazi uopće A bez telefona 
teško je i javiti bilo što. U nekadašnjoj 
školskoj zgradi je prostorija Mjesne 
zajednice koju su ustupili za skroman 
dućan. Do prvoga svibnja ove godine 
trebala je biti gotova nova trgovina 
u aranžmanu sa -šibenkom- a zem
ljište u centru sela ustupila je crkva ko
joj je Mjesna zajednica morala urediti
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Ispred kabineta dr Hirosea — posljednji pregled prije povratka u Jugoslaviju

HUMANOST NA DJELU

Izaći iz tame••»••••••••••••••••••••••••••••••a

Kad je 22. travnja prošle godi
ne Ljiljana Didović rodila svoje 
prvo dijete, sina Gordana. bila je 
kao i brojne majke prije i poslije 
nje beskrajno sretna. Sinu se ne
izmjerno obradovao i otac Josip 
te mnogobrojna familija i njihovi 
prijatelji.

lako se Gordan rodio poslije 
šestomjesečne trudnoće i bio te
žak malo manje od kilograma ro
ditelji su vjerovali da će ovaj vita
lan i živahan dječačić boravkom 
u inkubatoru i intenzivnom nje
gom nadoknaditi izgubljeno pri

jevremenim rođenjem. Kada je 
nakon dva mjeseca otpušten iz 
bolnice kao zdrav nije bilo razlo
ga za sumnju, međutim, nedugo 
poslije na redovnim liječničkim 
kontrolama ustanovljeno je da 
dječak ima žuticu, da mu je ošte
ćena jetra i da mu se kirurškim 
putem mora ostraniti kila. Tako 
su počeli intenzivni posjeti liječ
nicima.

Krajem kolovoza prošle godi
ne ustanovljeno je da zbog infek
cije citomegalo virusom ne vidi. 
Daljnja stručna ispitivanja poka

zala su da Gordan boluje od ri
jetke bolesti retinopatija prema- 
turitete i to na oba oka. Da ne
sreća bude još veća ta bolest 
u Jugoslaviji ne liječi se ni na jed
noj klinici. Naša zemlja, i ne sa
mo ona, već i cijela Evropa za 
nju nemaju stručnjaka. Jedini li
ječnik koji se bavi tom bolešću 
i to kod djece do godinu dana je 
profesor doktor Tatsuo Hirose 
u Bostonu. Roditelji donose od
luku. mama Ljiljana otputovat će 
s Gordanom u Ameriku. Rodbi
na, prijatelji, radne organizacije 
oca i majke osigurali su sredstva 
za odlazak. Otac Josip pored re
dovnog posla pokušava zaraditi 
i honorarno, jer zdravlje je 
u Americi skupo, a za njegovog 
dječaka liječnici kažu ima nade. 
Ima nade, ali za to treba dosta 
novca. Roditeljska ljubav je bes
krajna. beskrajna je i njihova vje
ra da će Gordan jednog dana vi
djeti njihova lica i osmijeh njemu 
namijenjen. Ali njihova želja ima 
jednu veliku prepreku. Novac. 
Nemaju ga Didovići dovoljno. Sa
mo jedna operacija košta oko 20 
tisuća dolara, bolnički dan pet ti
suća. Tu su još lijekovi, kontrole, 
smještaj, prijevoz. Kako osigurati 
tolike pare? Čini se na trenutak 
nerješiv problem. Međutim, SIZ 

sarajevskog zdravstva na sebe 
preuzima troškove operacije. 
Odmah se, kako reče mama Lji- 
Ija. lakše diše. Dječak biva pod
vrgnut brojnim pregledima, po
tom operacijama, prvo na lijevom 
pa na desnom oku. Iz Bostona 
stiže najljepša vijest. Gordanovo 
oko reagira na svjetlost.

Nade ima i svaki dan je sve 
veća. Međutim novac se topi, 
a liječenje nije završeno. Da bi 
se oslobodili troškova smještaja 
majku i dječaka kada nisu u bol
nici, prima porodica Milana Bos- 
nića predstavnika sarajevskog 
»šipada«. Tu su primljeni kao 
najrođeniji. Tada poslije članka 
o bolesti i sudbini ovog dječaka 
i njegovih roditelja u Sarajevskoj 
kronici lista »Oslobođenje« nje
govi čitaoci predlažu da ova rub
rika pokrene akciju solidarnosti. 
Crveni križ grada otvara žiro-ra- 
čun. Ljudska solidarnost prelazi 
sva očekivanja. Prvi su svoj do
prinos dali diskoteka -BOA« i Di
no Kunić, pjevač. Na žiro-račun 
od tada svakodnevno stižu uplat
nice Zavoda za planiranje razvoja 
grada, gdje radi mama Ljilja. -Fe- 
roelektrove« unutrašnje trgovine. 
Unis opreme, republičke koncer- 
tne poslovnice BiH. šipad-ko- 
merca. Robne kuće »Sarajka-,

Privredne banke. -Svjetlost-ko- 
merca«, te gotovo svih osnovnih 
i srednjih škola u Sarajevu i mno
gih. mnogih drugih. Nemamo do
voljno prostora da nabrojimo 
sve, ni kolektive, a pogotovo po
jedince koji su svojom solidar- 
nošću pomogli liječenju. Mali 
Gordan je tako, kako s mnogo 
zahvalnosti ističe njegova mama, 
postao dijete cijelog Sarajeva. 
Tako su u strepnji i nadi prošla 
prva tri mjeseca liječenja, sada je 
dječak ponovo kod kuće, najvje
rojatnije do rujna. Liječnik koji ga 
je operirao i koji ga liječi smatra 
da njegov mali organizam treba 
da se oporavi i ojača za nove za
hvate. A da nade ima, tvrdi po
znati i priznati svjetski stručnjak 
dr Hirose. a vjeruju u to, ne sa
me Gordanovi tata i mama, bake 
i ostala rodbina već i svi oni koji 
su svojom solidarnošću pomogli 
da se dječak liječi u Bostonu, svi 
oni Čiji će doprinos omogućiti 
ovom mališanu koliko normalno 
djetinjstvo. Akcija solidarnosti će 
u Sarajevu biti nastavljena ne
posredno pred ponovni odlazak 
porodice Didović u Boston. Nad
amo se uspješno kao i do sada 
jer naša pomoć je. naravno uz li
ječničku stručnost, jedina šansa 
da dječak izađe iz tame.

Spojena srca
••••••••••••••••••••••

lako je mali Gordan Didović prije 
8 dana tek navršio prvu godinu uspio 
je povezati srca Sarajlija. Splićana. 
Korčulana i Šibenčana. Naime, otka
ko je teta Anka Baranović, sestra 
njegove prabake u »Privatnom oku- 
Radio-Šibenika ispričala kratku, ali 
tužnu priču o Gordanovoj bolesti, 
prije nekih dvadesetak dana, ne pre
staje pristizati novac i pomoć na ad
resu Radio-Šibenika. odnosno na ži- 
ro-račun korčulanske banke. Tako je 
do sada točnije do ponedjeljka 23. 
travnja uplaćeno gotovo 93 tisuća di
nara, a sredstva su stizala i tokom ci- 
jolog ovog tjedna. Nemoguće je 
spomenuti sve jer su mnogi željeli 

ostati i anonimni, ali gotovo i nema 
šibenskog kolektiva koji je ostao po 
strani — Jadranska banka. Služba 
društvenog knjigovodstva, pogoni 
i OOUR-i i TEF-a, Medicinskog cen
tra, »Šibenkine« robne kuće, MTRZ 
»Vellmir Škorpik«, RO »Knjigovođa« 
aktivi žena šibenskih trgovaca i TEF- 
-a, radnice »Revije«, FIT-ovci i 
brojni drugi koji se čak nisu ni javili 
radiju. Marica Jovanović prva je upla
tila devizna sredstva a zatim su to 
učinili Stana Vuković i Rozario Đerek. 
Svoj prilog za malog Gordana dalo je 
i jako puno djece - bilo da su skup
ljali na inicijativu svojih nastavnika 
u razredima, bilo da su samostalno A. Baranović

donosili svoje ušteđevine u Radio.
Teta Anka Baranović nam priča:

— Gordanova prabaka je moja 
sestra i ja sam znala da se dijete lije
či u Beogradu, ali mi je bilo nezgod
no mnogo se raspitivati o tome. Tek 
kad sam pročitala u -Osmici- da je 
fra Željko Maretić iz Splita pokrenuo 
akciju skupljanja i skupio tisuću 
i petsto dolara otišla sam k njemu da 
bih i sama dala svoj prilog. Sa mnom 
je bila i moja mlađa sestra, a fra Željr 
ko nam je dao ideju da i same nešto 

pokušamo. Željela sam prvo otići 
u općinu kako bih dobila neku po
tvrdu da to ne radim privatno, ali sam 
se onda sjetila Radio-Šibenika i emi
sije »Privatno oko« i eto tako je akci
ja počela. Ja sam vjerovala novinaru 
Mirku Sekuliću i on meni, a Šibenčani 
i meni i Radiju. Tako je akcija uz po
moć »Privatnog oka« započela. Bilo 
me je u početku pomalo strah da 
ljudi ne bi pomislili da ja nešto radim 
za sebe ali ljudi su se odazvali...

Teta Anka nam je objasnila zašto 
preko korčulanskog žiro-raćuna od
nosno tamošnje Mjesne zajednice 
— tamo naime živi Gordanov djed po 
ocu a cjelokupnom akcijom rukovodi 
zapravo Mjesna zajednica Korčula 
koja direktno uplaćuje sredstva na 
bostonsku kliniku gdje se Gordan li
ječi.

Tako je. eto. mali Gordan po maj
ci šibenćanin. po djedu Korčulanin. 
po rođenju Sarajlija postao most što 
je spojio srca ljudi tako udaljenih i ta
ko različitih sredina. Spojio je eto 
i Radio-šibenik. i -šibenski list« 
s TV-Sarajevom čijoj novinarki Marici 
Lalović možemo zahvaliti za prvi dio 
ove potresne priče nadamo se sa 
sretnim završetkom.

J PETRINA

reživjesmo sve pripreme za 
naše prve uglavnom višestra
načke Izbore. Demokraciju 
treba tek vidjeti, jer I ona se 

stvara umnim, duhovnim pa 1 emoci
onalnim bogatstvima ljudi. Čini nam 
se da demokracija najzadnja stiže 
u male sredine, ovdje valjda najprije 
stižu poroci, najduže ostaju glupos
ti I najbolje raste netolerancija. 
Predlzbomo utrkivanje nam je još 
jednom otkrilo sve vrline I slabosti 
nas samih. Ogovaranja, podvala, 
dvostrukog morala, špijunlranja 
I špijunčlća, tužibaba i papagaja bi
lo je na bacanje i za bacanje. Ljudi 
su naprosto opsjednuti frazama, 
a da malo ili gotovo ništa ne znaju. 
Polstovećlvanja s nekakvim izmiš
ljenim vođama, rsdnje Iz mržnje 
i prkosa bilo je na pretek. Zabilježe
no je da su se bl 'š! ljubavnici iz 
prkosa opredijelili za suprotne 
stranke, a također bivši prijatelji 
lažni prijatelji, bivši supružnici, pa
I sadašnji suor 
IJi. To ti je pta 

SKH — d: 

ud I članovi oblte-

ka demokratskih
promjena teško ja oporavljala od 
antikomunistička hl'terljo namjamo 
podgr’Javanjfc s p ačvinlm Impulsom

DRNIŠKA PANORAMA

TUŽNO, ZABAVNO I SMIJEŠNO
u istupima Šeksa na Osnivačkoj 
skupštini HDZ-a. Nastupali su ug
lavnom preko starijih, vjernijih čla
nova, koji su ostali nakon započe
tog i naglo zaustavljenog osipanja. 
Nisu održali planirani predlzbornl 
miting na Poljani maršala Tita (još 
uvijek se tako zove!). Ratovala je 
s plakatima, koje su im skidali. Leb
djela je uvijek stidljivost, skromnost 
te nekakvo pozivanje na fer borbu 
u postupcima.

SSRNH — Savez socijalista ak
tivnost je razvio po selima, oslanja
jući se na starije aktiviste iz organa 
MZ i odbornika. Posjećivali su teren 
dosta. Udruženi s komunistima i sa
mostalno.

HDZ —- Hrvatska demokratska 
zajednica započela je verbalnom pa 
i fizičkom agresijom već na Osni
vačkoj skupštini, te veoma velikom 
aktivnošću u osnivanju svojih ogra- 

nako u selima. Bogato plakatiran je, 
verbalna agresija, prijetnje, odlična 
zastupljenost u sredstvima javnog 
informiranja, to im je obilježje uz 
naravno more različitih obećanja. 
Lokalni su im predstavnici loši go
vornici u stilu: »Ml se pitamo...«, pa 
tako ponavljaju dodajući drugi dio 
pitanja. Najljepši trenutak u organi
zaciji HDZ-a je svakako govor fra 
Ante Čavke na Poljani maršala Tita, 
kada Je govorio nadahnuto o tolera
nciji, ljubavi i bratstvu medu naro
dima I to biblijski i pjesnički veoma 
plemenito I nadahnuto. Danima nje
gov se govor prepričava I citira 
u Drnišu. Koalicija narodnog spora
zuma udarila je tek temelje, pa ima 
nekoliko kandidata.

SDS Srpska demokratska
stranka Istakla je svoje kandidate 
uglavnom u Tepljuhu, Biočiću I Bal- 
Jclma... Očito njeni članovi su lapl-

Piše: Slobodan GRUBAČ

sali parole na zgradi područne ško
le Baljcl da se vrati ćirilica. Danas 
se ni sami Baljčani ne sjećaju kada 
Je I tko zaista izbacio ćirilicu iz na
stave. Nepobitna je to činjenica 
u Baljclma, ali se osjeća modu mla
đim članovima SDS-a također anti
komunistička histerija. Komunisti 
tvrdo da im se SDS nameće, a čla
novi SDS optužuju komuniste da ih 
razbijaju u pojedinim selima.

Bilo je prepucavanja prilikom 
predaje kandldatsklh llsia. Prepuca
vanja |o bilo u obračunu s plakati
ma. HDZ Je Izdavao redovita saop
ćenja u štampi, pa mu je to postala 
već manira. U Vinovu Gornjem falsi
ficirana je prijava kandidata za de

legata u SO. Kandidat se odrekao 
kandidature bez njegovog znanja 
1 pristanka. Bio Je to kandidat 
HDZ-a.

Uglavnom bilo je zabavno. HDZ 
je obećao nakon pobjede masovnu 
proslavu. Tvrdo da su dobili novac. 
Komunisti isto tvrde da su dobili 
novac, a ja vjerujem da su to glasi
ne. Dok se ovaj tekst slaže, rezulta
ti Izbora se znaju. Bilo je tužno, za
bavno I smiješno. Uglavnom uvijek 
se nešto događalo, a to Je možda 
više Ispunjavalo pojedince. Sada 
tek očekujemo to naše bolje sutra 
nego Jučer, uostalom tako smo se 
uvijek I nadali.



stomatološka
služba - zašto?

OTVORENO PITANJE

KROZ ŠIBENIK w

Ukinuta dežurna

Ako ste imali nesreću da vas 
pretprošlog ili prošlog viken
da iznenada neizdrživo za

boli zub ili ste upali u nevolju slič
ne prirode, pa ste spas potražili 
u dežurnoj zubnoj ambulanti — na 
Odjelu za uho. grlo i nos (MC Ši
benik) — sigurno ste se neobav
ljena posla vratili kući, slušali noć
ni program radija i željno čekali 
ponedjeljak ujutro da se riješite ja
da kod svog stomatologa. Jer. na
kon četiri godine djelovanja dežur
na stomatološka ambulanta, od
nosno služba, početkom travnja je 
prestala s radom. O razlozima pre
stanka rada službe razgovarali 
smo sa šefom Stomatološkog od
jela MC Šibenik mr sci. dr. Jerom 
Gašperovom. a i s rukovodiocem 
Medicine rada MC Šibenik dr. Paš
kom Blaževićem.

— Dežurna stomatološka 
služba uspostavljena je prije če
tiri godine, ali nije u potpunosti 
funkcionirala, pacijentima se, nai
me, nije mogla pružiti kompletna 
usluga. Oprema kojom smo ras
polagali bila je stara, a sam apa
rat za popravak zubi neispravan 
je već dvije godine. Nismo bili 
u mogućnosti nabaviti novi apa
rat jer mu je cijena vrlo visoka. 
Uz problem dotrajale i neisprav
ne opreme, odnosno financijske 
probleme, na prekid rada utjecali 
su i prostorni problemi. Služba je 
djelovala u prostoriji Odjela za 
uho, grlo i nos, a u toku noćnih 
dežurstava osoblje je za spava
nje koristilo jednu sobu u Polikli
nici. Kako je Odjel zatražio da 
Služba napusti prostor, a kako je 
soba u Poliklinici ustupljena za 
jedan znanstveno-istraživački 
projekt — Služba je, uz spome
nute razloge, prestala s radom.

Naravno, bilo je tu i banalnih pro
blema kao što je osiguravanje 
posteljine i slično ...

Veliki dio usluga koje je Služba 
pružala u toku dežurstva od subo
te poslijepodne do ponedjeljka 
ujutro svodio se na ispisivanje re- 
cepata i davanje lijekova, koji po
sao može obavljati i Služba hitne 
pomoći. Zbog svega toga dežurna 
stomatološka služba je prestala 
s radom.

— Međutim, mi planiramo os
novati. naravno ako osiguramo 
prostor i sredstva, novu stomato
lošku ambulantu u krugu bolnice, 
u kojoj bi se usluge pružale za
poslenima u MC Šibenik, bolesni
cima koji se nalaze na liječenju, 
a vikendom bi to bila dežurna 
stomatološka služba, nastavio je 
dr Gašperov. To je samo dio na
ših planova i projekata reorgan- 
zacije postojeće Stomatološke 
službe u općini. Bit će određene 
ambulante koje će pružati neke 
vrste usluga, broj pacijenata bit 
će ravnomjerno raspoređen, ni- 
velirat će se postojeće razlike 
u cijeni usluga. Takva organizaci
ja stomatološke službe dovest 
će do racionalizacije troškova za 
opremanje ambulanti, jer je nera
cionalno svaku ambulantu opre
miti za svaku vrstu usluga. Teži
mo ka monovalentnom načinu ra
da, odnosno, da pojedini radnici 
rade samo određenu vrstu uslu
ga, čime se postiže na kvaliteti 
i količini pruženih usluga. Prema 
podacima kojima raspolažemo, 
u odnosu na republički prosjek 
i postojeće standarde, u općini 
imamo manjak stomatologa u od
nosu na broj pacijenata. Ukoliko 
uspijemo realizirati razvojne pla
nove sigurno će doći do podiza

nja razine kvalitete i kvantitete 
usluga — rekao je dr. Gašperov.

O razlozima ukidanja dežurne 
stomatološke službe razgovarali 
smo i sa dr. Paškom Blaževićem 
— rukovodiocem Medicine rada 
MC Šibenik. Čini se da je problem 
ukidanja dežurne Stomatološke 
službe samo vrh ledene sante pro
blema s kojima se u posljednje vri
jeme suočava MC Šibenik.

— Dežurna stomatološka 
služba uvedena je u daleko po
voljnijim uvjetima nego ovim da
našnjim. U posljednje vrijeme bi
lo je izuzetno malo investicija 
u dežurnoj službi. Aparatura 
s kojom smo raspolagali bila je 
dotrajala. Za nabavu nove po
trebno je 30.000 DM, što mi, kao 
ni SIZ zdravstva, trenutno ne mo
žemo osigurati, jer postoje priori
teti. S Odjela za uho, grlo i nos 
tražili su da oslobodimo prostor, 
a morali smo ustupiti i sobu u Po
liklinici u znanstvene svrhe. Sa
mo financiranje sati dežurstava 
mjesečno odgovara visini jednog 
osobnog dohotka, što je mala 
stavka — ali kako svaki izdatak 
ide na našu štetu, morali smo 
uza sve te razloge ukinuti službu. 
Taj oblik rada, koji je dio primar
nog oblika zdravstvene zaštite 
nitko nam ne financira.

Dobar dio primarnih zdrav
stvenih usluga, odnosno naših 
djelatnosti te prirode nitko nam 
ne plaća, a osobito u djelatnosti 
zaštite zuba i to djelatnost oralne 
kirurgije i dio oralne protetike. 
SIZ ne plaća usluge specijalista 
oralne kirurgije dr. Kujundžića, 
a nisu osigurana ni sredstva za 
rad doktorice Ninić, koja je oralni 
patolog. U Medicinskom centru 
imamo oko trideset vozača, SIZ

Umrtvijeni kapital — na ovu stolicu već dvije godine nitko nije sjeo

»Rupa bez dna«
Doktor Paško Blaževlć. rukovo

dilac Medicina rada MC Šibenik, po
sebno Ističe doprinos samih građa
na u podizanju razine zdravstvene 
zaštite, odnosno uvjeta rada.

— Sredstvima kojima raspolaže
mo ne možemo mnogo uraditi na 
podizanju razine uvjeta rada. Za Is
taknuti je da stanovnici izvangrad- 
skih naselja, kao što su npr. Gra- 
baštica. Čista Mala, Čista Velika, 
Bratiškovci i drugi, sami ulažu sred
stva I sami grade ambulante, a ne
gdje i stanove za medicinsko osob
lje. Ambulanta građena na takav na
čin — zajedničkim radom i sredstvi
ma mještana, uz povlastice prilikom 
nabave materijala — košta oko 
30.000 DM, prema riječima mješta
na. Medicinski centar nema novca 
da kupuje poslovni prostor, a da 
takve ambulante radi, naravno 
s društvenim poduzećima kao izvo
đačima — u tom slučaju bi takva

ambulanta »progutala« oko 200.0« 
DM. Na žalost, stanovnici gradsku 
mjesnih zajednica nisu tako podu 
zetni. Mi čekamo da nam npr. u Mi 
šubićevac Ili MZ Vidici ponude pra 
stor za ambulante. Nekako blsmi 
našli novac za opremu, međutim ti 
mo očekuju da im to netko drug 
omogući, ali to nije moguće, bar n 
u sadašnjoj situaciji.

Treba istaknuti napore stanom 
ka MZ Varoš, koji su sakupili 50 pc 
sto sredstava (25.000 d) za EKl 
aparat. Nedostaje druga polovin 
sredstava. U sličnim situacijama ui 
kakali su i pomagali veliki kolektiv 
kao TLM, TEF, »Slobodna plovidba 
I drugi, ali ne možemo očekivati d 
to opet urade pored velikih redo’ 
nlh izdvajanja, jer udruženi rad dc 
sta izdvaja.

Ne postoji cijena koja se 2 
zdravlje ljudi ne bi platila, pa j 
u tom smislu zdravstvo »rupa be 
dna«, kaže dr Blažević

• DRUGA RUNDA •

Ispod bare
ZELENI

Nastavljaju i
sve je mirno

Napokon minuše izbori ’90.
lako ne sasvim, jer predstoji još 

jedan krug.
To nije slučaj sa sadašnjim sasta

vom Općinske skupštine koji je sas- 
ma zatvorio krug — sadašnji dele
gatski sastav već je prošli zapravo.

25. travnja će, vjerovati je, ostati 
kao zadnji skup odbornika Općinske 
skupštine nestranačkog tipa.

lako, to tvrde poznavatelji općin
skih slika i prilika, nije ustvari nikad 
takva ni bila — nestranačka je bila 
samo forma, sadržaji se i tako nisu 
u to uklapali. Što je došlo do izraža
ja naročito i ponajviše za trajanja 
zadnjih skupština. Kad su već poje
dini odbornici osjetili zov proljeća (i 
inače), kazali —- bobu bob, a popu 
pop. Jedni drugima, a i onima izva- 

I na. Tako da se zna (i čuje). A čulo se 
I ma nnlflHinri va 

zirali oratorstvo kao način ponaša
nja. Čime su dali ogroman doprinos 
oživljavanju te isključivo latinske 
vještine. I (usputno) posipali pepe
lom ovog ili onog, ove i one. Kaleći 
se na taj način za (više)stranačko 
kreševo. Otud i nije čudo da su naj- 
govorljiviji odbornici vrlo viđeni ljudi 
u svojim (novim) strankama. Što je 
slučaj i s pojedinim predsjednicima 
prigradskih MZ, iako je (svaka) us
poredba s odbornicima izlišna. Ne 
samo poradi odborničkog imuniteta 
u odnosu na predsjednike MZ, nego 
i inače.

Višestranačju (legaliziranom) za-
hvaljujući sada se već zna — 
kud, kada i gdje.

Pod površinom bare izgleda 
mirno iako ispod život ključa.

I to je razlika koja rezultira —
I i kam a

tko,

sve

raz-

Predizborni javni skup »Zelene akcije« 
Šibenik, održan u Njivicama prošlog petka 
(20. travnja) razočarao je neodazivom gra
đana Šibenika, a posebno onih iz Njivica 
i Crnice, ekološki vrlo ugroženih područja. 
Ponavlja se stara priča — kad se nudi je
dan program koji traži puno rada — onda 
padamo na ispitu, kao što smo i do sada 
često padali. Ipak, zahvaljujući malobroj
nim. ali odabranim stanovnicima Njivica, 
ostalim građanima Šibenika i predstavnici
ma »Zelene akcije« skup je održan. Sve 
prisutne pozdravio je prvi čovjek šiben
skih »zelenih« Pave Čala, a svoje izborne 
programe iznijeli su dr. Eugen Stojnić 
— kandidat »zelenih« za saborskog za
stupnika i Ivan Lambaša. kandidat »zele
nih« iz Crnice za općinskog odbornika. 
Lambaša je svoj izborni program definirao 
u četiri točke, a jedna od njih je i borba za 
premještaj kamenoloma »Vukovac« i ta
mošnje asfaltne baze. Prisutne je također 
pozdravila i predstavnica RUSED-a i za
grebačkih »zelenih«.

»Zeleni« ističu da nastavljaju i nakon iz-

bora sa svojim akcijama naravno, bez c 
žira na rezultate izbora.

Kako je na dosadašnjim akcijama *2 
lenih« sudjelovalo daleko više »zeleni 
i njihovih simpatizera, nego na ovom sk 
pu, nadajmo se da je ovakav odaziv pre 
izbornom skupu rezultat toga Što -zeler



ancira osobne dohotke za 10 
zača, a za samu hitnu treba 
rozača. Za vangradske jedinice 
ogoznica, Vodice, Primošten) 
[ financira dva tima (dva liječ* 
a i četiri medicinske sestre), 
:o su realne potrebe daleko ve- 
, pa se iz dana u dan nalazimo 
sve težoj situaciji. Imali smo 
»pćlni pet timova hitne pomoći 
dva u Šibeniku, a po jedan 

Fijesnu, Vodicama I Primošte- 
No, kako smo u protekloj go

li ostvarili gubitak od 3,5 tisu- 
starih milijardi dinara, što nije 
>ta pojava u drugim sredina- 
, jer nama nitko ne plaća dio 
Uh djelatnosti. Morali smo uki- 
I neke timove hitne pomoći, 
iosno službe, što je kod sta- 
mištva, kao npr. u Primoštenu, 
zvalo negodovanje. Mi ipak 
limo i vodit ćemo računa o po- 
anim potrebama toga i drugih 
dručja, a osobito u toku turis- 
ce sezone.
P.oblem predstavlja I projekt 
idnje nove kirurgije u koje 
he je povećana stopa doprino- 
jer iako je bilo obećanja da ta 
esticija neće ugrožavati od- 
vanje redovnih djelatnosti 
pak je došlo do njihova zane- 
Ivanja. Naravno, kad bi se na- 
edovna djelatnost u cijelosti 
ncirala, ne bismo trebali do
ta sredstva. Prisutan je i pro- 
n nepostojanja politike razvo- 
dravstva, ne možemo planirati 
e djelatnosti. Za razliku od 

-eg Centra, u drugim sredina- 
e uspostavljen bolji odnos iz- 
lu administracije u SlZ-ovima 
Idicinskog osoblja, a u Splitu 
postavlja plan prihoda za raz- 
je od svaka tri mjeseca, pa 
kolege mogu planirati svoje 

■tnosti — za. razliku od nas. 
leđutim. ima prostora za dje- 
nje. Uspostavljanje nove i bo- 
irganizacije posla dovelo bi
ostvarivanja veće 
ličkih timova, kao 
venom neboderu 
Baldekin. Vidici

dobiti. Ima 
što su oni 
(ambulante 
i dr.) koji

jeni imaju i po 80 pacijenata, 
/no, ima i negativnih primjera 
liječnika, koji su s pacijentima 
l od 11 do 13 sati, a pacijenti 
a čekaju. Često su gužve ne- 
bne, sve je to pitanje dobre 
pizadje.
- Ml bismo mogli raditi na 
Jjšanju i korekciji davanja 
i usluga i tu bi nam dobro 
b primjedbe pacijenata i os* 
| građana. Žalbe ukazuju na 
ke i omogućuju njihov ispra- 
završio je na kraju dr. Blaze-

Nada D. VANAT

lijene djela od riječi. Ipak, ono za što 
izlažu i bore zeleni su ciljevi koji služe 

L i zato zaslužuju masovniju javnu 
l^ku i to da se njihov pokret ne banali- 
^hvaćanjem: »zeleni« = rušitelji tvor- 
jF- stvari ipak drukčije stoje.
rf Nada D. VANAT
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a svibnja im

POČECCi I RAZVOJ ZBORSKOG PJEVANJA U ŠIBENIKU

Šibenik ■ grad
•••••••••••••••••••••••••••••••
Iako su operetne predstave oduševljavale Šiben

čane i uvijek punile dvoranu, zbog izuzetno veli
kih troškova (orkestar, zbor, balet, raskošni 

kostimi i scena) glazbena scena nakon deset godi
na prestala je radom ujesen 1957. godine.

Razdoblje rada stalne operete bilo je zapravo 
zlatno i raspjevano doba šibenskog kazališnog ži
vota. Bio je to dug i publici i nadaleko poznatoj 
muzičko-pjevačkoj tradiciji koju je posebno afir
miralo »Kolo« nastupima u zemlji i van nje. (»Ži
vot na sceni«, priredio M. Urošević. Ogranak Mati
ce hrvatske Šibenik, 1967. str. 39.)

Šibenskoj publici koja je uvijek izražavala po
sebnu naklonost k muzičko-komičnoj sceni osta
li su u nezaboravnom sjećanju glavni akteri, mu
zički vrlo obrazovana glasa, primadona Marta 
Krušlin-Smolčić, snažni epski tenor Bruno Bela- 
marić (kao vanjski suradnik), Izvrsni komičar Jo
sip Vikarlo i subreta Mira Rajner-Balin. (I. Livako- 
vić: Kazališni život Šibenika, Šibenik 1984, str. 121)

Obogaćivanju glazbenog života Šibenika, po
sebno odgoju i obrazovanju mladih glazbenika naj
više je pridonijela Muzička škola, osnovana 1945. 
godine.

Pored velikog pjevačkog zbora RKUD »Kolo«, 
koje se vinulo u sam vrh amaterskog zborskog 
pjevanja u Jugoslaviji (1950. godine na prvoj Sa
veznoj smotri pjevačkih zborova u Beogradu »Ko
lo« osvaja prvo mjesto), još na stotine drugih Ši
benčana pokazivalo je svoje pjevačke sposobnosti

klapa
•••••••••••••••

Piše: ivo UVAKOViĆ

I., Stošiš-Mimac Ivo, Zaninović Tica i Zorić Kreše, 
tenori II., Belamarić Marijan, Grubišić Božo-Longa 
i Mileta Kreše, baritoni, te Škarica Šime, Zaninović 
Luka i Zorić Zvone, basi. Povremeno klapi su se 
priključivali: Đumber Josip-Sokol. Škarica Kruno. 
Vikario Joso i Zorić Pajo.

I ta je klapa bila ispočetka bezimena. Odnosno 
zvali su je prema glavnom pjevačkom tenoru Ciki 
— »Čikina klapa« kao što su še i sve ostale klape 
oslovljavale prema imenu glavnog pjevača (tako 
npr. »Oikina klapa« Goričani, pa »Burina klapa« ili 
»Đuričina klapa« Varošani).

Klapa »Žicari« dobila je to ime 1933. .godine 
zbog toga što su im. u gostionicama nakon pjeva
nja zadovoljni i oduševljeni gosti redovito plaćali 
piće. •

Klapa "Žicari” (veljača, 1941.)

u brojnim zborovima, od već spomenutih Pionir
skog i Omladinskog zbora, brojnih školskih zboro

va do reprezentativnog dječjeg zbora »Zdravo ma
leni«, osnovanog 1975. godine zatim zbora vetera- 
na-umirovljenika »Penzioner«, osnovanog 1973. 
godine do brojnih kvalitetnih klapa (mali pjevački 
sastavi): »Šubićevac«, »Šibenik«, »Muškardini«. 
»Jadrija«, »Galeb«, »Bonaca«, »Solaris«, »Autotran- 
sport«, »Lirice«, »Maslina«... Svi odreda nabrojeni 
zborovi i klape nosioci su brojnih, najviših nagrada 
sa smotri i festivala, svi su oni bili ili su još uvijek 
u samom vrhu zborskog, odnosno klapskog pjeva
nja u našoj Republici.

Treba li boljeg dokaza o smislu, glasovnom po
tencijalu i pjevačkom umijeću Šibenčana? Pogoto
vo ako tome dodamo šibenske fenomenalne imita
tore limene glazbe, koji su godinama oduševljavali 
šibensku i posredstvom televizije jugoslavensku 
glazbenu publiku, imitirajući svojim glasnicama ta
ko vjerno sve instrumente duhačke glazbe (uklju
čujući bubanj i činele) da se doimalo kako zaista 
svira kompletna limena glazba.' ’ Ili pak dugogodiš
nje nerazdružive prijatelje, svojevrsnu klapu Ace 
Cvijetića i braće Širinić. nazvane »Stari prijatelji« 
koji, kao i »Imitatori« pjevaju isključivo za »svoju 
dušu«; bez pjesme kad se sastanu naprosto ne 
mogu i čiji »improvizirani koncerti« traju doslovno 
po čitave noći. (I o njima u ovom odjeljku posebno 
pišem).

Prvi počeci organiziranog klapskog pjevanja 
u Šibeniku javljaju se još između dva rata. Istina ra
đale su se stihijski, a kako Šibenčani imaju razvijen 
smisao za pjevanjem i dobar sluh to je svaka gru
pa prijatelja bila i svojevrsna pjevačka klapa.

Prijatelji su se družili prema mjestu-rajonu sta
novanja, pa je tako bilo neformalnih klapa Dolača- 
na, Crmčana. Goričana, Varošana, Mandalinjana. 
koji su najčešće pjevali u tovernama i gostionica
ma u svom gradskom predjelu, ali su. nerijetko, za
lazili grupno i u toverne drugih gradskih predjela.

Jedino je klapa, osnovana još 1931. godine, 
kasnije nazvana •'Žicari- bila sastavljena oa mladi
ća iz različitih gradskih predjela. To je razumljivo 
jer su regrutirani iz mjesnog pjevačkog društva 
»Kolo«. Sačinjavali su je: Bumber Ćiril-Čika. tenor

” Međusobno dobri prijatelji, gotovo 
svi odreda nekadašnji pjevači »Kola« An
te Bogdanovlć, Bogde Cala, Tome Relja, 
Krešimir Maly, Mate Relja, Čedo Kronja, 
Novica Novak I Živojin Skočić-Skoče bili 
su prava klapa, pjevali su i svirali (imiti
rali) za »svoju dušu« redovito kad su se 
sastali pri »dobrim bokunlma«. Rijetko 
su i nerado javno nastupali u svečanim 
priredbama i na televiziji. Odbijali su 
brojne menadžere koji su željeli organizi
rati evropske turneje I napraviti »veliki 
biznis«.

»Žicari« su bili, zapravo u to vrijeme, najkvalitet
nija, najpopularnija i najbolje organizirana mala 
pjevačka družina-klapa. Pjevali su vrlo često, su
botom i nedjeljom redovito, najviše u gostionicama 
Mikulandre u Gupčevoj ulici i Gudca u današnjoj 
Ulici JNA.

Na repertoaru su imali izvorne šibenske i dal
matinske pjesme, a znali su zapjevati i vojvođan
ske i bosanske starogradske pjesme koje bi čuli 
i naučili od brojnih »kapela« koje su u to vrijeme 
u Šibeniku gostovale u kavanama.

Nedjeljom ujutro (od 11 do 13 sati) za obveznih 
šetnji đardinom pjevali bi zaustavivši se u uglu 
srednjeg perivoja, u stankama sviranja Šibenske 
narodne glazbe, a pjevalo se i kod Kavane »Medu- 
lić«.

Ova se klapa odazivala i na pozive za pjeva
njem serenade (naručenih) i pri različitim slavljima 
pa su tako više puta nastupali i izvan Šibenika 
u Skradinu, Trogiru i Solinu. Na put su odlazili au
tom »Klara« šibenskog taksista Ante Stošića, u ko
ji bi se nakrcalo svih osam pjevača s tim da bi 
uzbrdo (Tromilja. Trtar. Eger) izlazili iz auta i pješa- 
čili do vrha. Troškove puta i večere pokrivali su oni 
koji su ih pozivali.

Klapa je u punom sastavu pjevala do okupacije 
Šibenika. Nakon toga povremeno su se sastajali 
neko vrijeme da bi se konačno razišli i većina otišla 
braniti domovinu, u partizane.

(Nastavlja se)

SVAKIH 
7 DANA

••••••••••••

• PONEDJELJAK
Imam ozbiljnog kandidata za najbolji 
(pred)izborni vic. Ne. nije to zagrebački 
-štos- da će se INA. ako pobijedi Tuđman, 
zvati NDH (Naftni derivati Hrvatske), to je 
izjava jednog od vodičkih čelnika Hrvatske 
demokratske zajednice: — U Vodicama 
se od rata ništa nije napravilo!

• UTORAK
Ozbiljno sam zabrinut za zapadnonjemač
ku marku. Ni -stambeni« ugovori, potpisa
ni u njezinoj dinarskoj protuvrijednosti vi
še nemaju značenje u Šibeniku — cijena 
će se mijenjati (naravno, na gore) po kliz
noj skali!
Nije vrag da ćemo ubrzo govoriti i o novim 
i starim markama!

• SRIJEDA
Što je -Bayern« — »Milan« -kontra- našim 
izborima ili »utakmicama« Gotovac — šale 
ili Šiber — Jurica!?

Izbori su odlično došli u rješavanju 
bračnih TV-razmirica. Nitko ne mari za fil
move. nogomet i košarku. Svi imaju istov
jetni televizijski izbor: IZBORE.

ČETVRTAK
Gotovo da zaboravih na još jedan jučeraš
nji. za Šibenik, prvorazredan događaj: 
koncert u Katedrali. Prof. Ivan Marciuš je 
na najbolji način demantirao one. koji 
tvrde kako u »kafićima« sjede samo neoz
biljni. On voli »kapučino« u »Fafarinki«, ali 
ga to ne smeta da odlično vodi Gradski 
komorni orkestar. O kvalitetama Nevena 
Belamarića suvišno je razglabati, pa je 
vrednije reći nešto više od zboru OŠ -Ma
te Bujaš«. Skladno pjevanje i precizno in
toniranje -crnačkih« dječaka i. djevojčica 
otkrilo nam je da u šibenskom zbornom 
pjevanju imamo još jednu ZLATNU ZLA
TU. Da', osim Zlate Bašić, i te kako sjajno 
radi ZLATA VLAHOV, nastavnik glazbene 
kulture u Oš »Mate Bujaš«.

• PETAK
A gdje bih proveo večer nego uz televizor! 
Franjo, Miko, Ivica i Željko. I neizbježni, 
uvijek decentni Luka.
— Svi smo mi. za njih u Beogradu, ustaše I 
I ja. i ti Franjo, i Račan, a bio bi i Mažar, 
kad bi više znali o njemu! — otme se Miki 
Tripalu.

Zaista, nigdje se tako brzo ne etiketira
ju ljudi »ustašama«, »četnicima« ili slično 
kao od Triglava do Gevgelije. I kako da se 
ne sjetim šampionske »Sibenke«. kojoj se 
u Zadru vikali »Četnici, četnici...«, a u Sara
jevu »Ustaše, ustaše...«.

Sjećam se da mi je u trenutku najžeš
ćih »sarajevskih« povika »ustaše, usta
še...« prišao, rođeni Beograđanin, a danas 
šibenski zet Srećko Jarić sa čuđenjem: 
— A gde, bre. baš meni da sam ustaša!

• SUBOTA
Zahvaljujem Bogu i inima, koji su ženama 
dali ravnopravnost. U zadnji tren sam. na 
nagovor supruge, odustao od »Kompaso- 
va« puta brodom za Pescaru te tako iz
bjegao 6 sati ljuljanja i morskog -rigoleta« 
u stilu »Bogu dušu. Bog je neće.'«

-Kompasov- šef Tomislav Škarica 
predvidio je sve za izlet, osim — juga! Ka
žu da ni carinici nisu imali volje da gnjave 
šoping-putnike. kad su im vidjeli blijeda, 
izmučena lica!

• NEDJELJA
Odjenuo sam sako, košulju i kravatu 
i — krenuo u glasovanje. Ne znam što 
drugi misle, ali meni je danas zaista blag
dan. Imam osjećaj da utječem na vlastitu 
sudbinu, standard i budućnost, da sam 
barem sramežljivo kročio u Evropu. Muči 
me jedino to što birališta izvana nisu oki
ćena zastavama. Pa. valjda nije problem 
u tome što bismo ovaj put izvjesili samo 
dvije umjesto dosadašnje tri zastave (dvije 
trobojnice i jedna crvena)!?

VELIKI SITNIČAR



IZMEĐU JUČER I SUTRA

Neka nova 
»Šibenka«

Piše: Ivo MIKULIČIN

m /A BALDEKINU (čitaj: u -Šiben
ik] ki-) — puno novog. A nije riječ 
• • samo o novom šefu stručnog 
štaba Mladenu šestanu. Zajedničko 
je svim novostima, pa i imenovanju 
novog trenera da je riječ o očitim po
kazateljima neke nove, dugoročne 
politike u -muškom- dijelu Baldekina

— Imenovanje šestana, a zahvala 
Kulenoviću samo je provođenje za
ključaka ranijeg Predsjedništva. To je 
i pružanje prilike mladom i ambicioz
nom stručnjaku da uspješno započet 
rad u mlađim kategorijama kroz prvu 
momčad privede kraju — objasnit će 
jednoglasnu odluku Predsjedništva 
o imenovanju Šestana jednako »friš
ki- predsjednik ZDRAVKO GOJANO- 
VIĆ.

Pripremajući se za novu funkciju 
Šestan je odavno »u škafetinu- skici
rao dugoročni program rada i plan 
ovosezonskih priprema, kao i mogu
će preinake u igračkom kadru za no
vu sezonu. Klupsko mu je vodstvo 
ostavilo otvorene ruke u odabiru 
prvog suradnika, točnije profesional
nog trenera za mlade Rekli bismo, 
po zapadnom (a odnedavno i na
šem!) sistemu, pokojemu premijer bi
ra vladu.

-Pokušaj- da se Baldekin pretvori 
u isključivo košarkaški hram nije i je
dini »prostorni zalogaj- čelnika »Ši- 
benke« u skoroj budućnosti. Novi 
potpredsjednik MILAN KOVAČIĆ in
formirao je Predsjedništvo o blizu ti
suću četvornih metara prostora, na 
kojemu bi se klice marketinških akcija 
Baldekina trebale zrnom zametnuti. 
Konačno, ono što zaista govori o no
vom. ukupnom vjetru na Baldekinu. 
U nastojanjima da okopne dosadašnji 
pomalo »zaleđeni- odnosi, čelnici »Si- 
benke- sjeli su za isti stol 
s predstavnicima »Elemesa«. a to će 
uskoro učiniti i sa čelnicima »Zadra-, 
s kojima se nisu sreli, otkako je Siniša 
Kelečević mimo volje -Šibenke« pre
selio u Jazine.

šr šr šr
EVET kola prije kraja drugoli- 
gaške utrke prekinute su tihe 
ambicije nogometaša »Šibeni

ka« o prvoligaškom statusu, a zapo
čele rasprave o (nejuspješnosti ovo- 
sezonskog natjecateljskog hoda, te 
cjelokupne politike na Šubićevcu. No, 
prije svake analize u stručnom i inom 
smislu valja se podsjetiti na izjavu 
predsjednika ŽELJKA DULIBIĆA u ne 
tako davnoj svečarskoj emisiji »Ši
benske televizije«, organizirane u po
vodu Dana oslobođenja Šibenika: 
— Poslije svakog neuspjela prvoli
gaškog pohoda nas je u pravilu čeka
la sezona osjetnog pada. Mi se zapra
vo trudimo da to izbjegnemo u ovom 
prvenstvu.

Kroz tu prizmu na Šubićevcu ne bi 
smjeli biti zadovoljni. To više što sra
mežljive prvoligaške ambicije u ovom 
prvenstvu nisu mogli ni izdaleka na
hraniti snažnijim financijskim injekci
jama, što se odrazilo na vrlo osjetlji
vom detalju — (ne)redovitoj isplati ig
račkih premija i drugog.

Druga je. pak. tema jesu H neke ne 
baš uvjerljive akvizicije sa strane bile 
neophodne u situaciji kada još nije 
precizirana perspektiva domaćih 
nada: Petrovića, Bula ta, Ninića. Ra
ka... No. devet kola prije kraja drugoli- 
gaške utrke za »kaljenje« mladih i nije 
tako kasno. To više što je ono mogu
će u miru i zavjetrini, koju su stvorili 
iskusni prvotimci. ostvarivši solidnu 
bodovnu bilancu. Nedovoljnu za vrh. 
ali više nego dovoljnu za miran drugo- 
ligaški život.

VATERPOLO 

Sve će se 
znati u 

posljednjem 
kolu

•••••••••••••••••••••••••••••
Šibenski »slani« u posljednjem trokoraku 

ovog vaterpolskog prvenstva pokušat će na 
još jednom »slatkom« gostovanju, onom 
u Bečeju. dohvatiti plej-of. Prije i poslije tog 
susreta očekuju ih susreti s »prijateljima 
s juga- — »Jugom« i »Jadranom« iz Her
ceg-Novog. A kolika je sportska neizvjes
nost potvrđuje činjenica da zapravo još uvi
jek tinjaju pitanja: jesu li se naši uopće spa
sili od ispadanja? Branimir Terzanović-Pio. 
čovjek za sve uloge kad je u pitanju klupa 
Solarisa:

— Ne znam je li to zbog nedovoljnog 
interesa za vaterpolo ali je činjenica da 
me mnogi pitaju o šansama za opstanak. 
Ma mi smo se već davno osigurali što se 
toga tiče jer direktni putnici za niži razred 
se odavno znaju a cilj je ostalih pri dnu iz
bjeći neugodno doigravanje s najboljima 
iz drugog razreda. K tome, strašno je pu
no »kombinacija« koje igraju pa je tako 
moguće da u posljednja tri kola osigura
mo čak i plej-of.

• Ako i računate na pobjedu u posljed
njem kolu protiv »Jadrana«, prije toga stiže 
vam »Jug« pa putujete u Bečej.

— Rekoh vam da je riječ o teoriji, papir 
trpi sve mogućnosti ali zašto bi i inače baš 
sve to bilo nemoguće. »Jug« je izuzetan 
samo valja se prisjetiti da smo u Dubrovni

•••••••••••••••••••••••••••••
NOGOMET

Dužni smo gradu
Poraz u Šapcu. protekle nedjelje i ko

načno je potvrdio da su šibenska nogomet
na nadanja, usmjerena na »prvoligaškom 
dvorištu« ove sezone bila sklonija iluziji, ne- 
Žoli objektivnoj realnosti. I ako je susret na 

ubićevcu. od prije dva kola, protiv »Kikin- 
de«, dao naslutiti nazočne slabosti »crvene« 
čete, utakmica protiv »Mačve« ih je i defini
tivno iznijela na vidjelo. U nadmetanju sa 
skromnom »Kikindom«, kompletni »Šibe
nik«, »mučio« se 82. minute, da bi Marenci 
u svom stilu torpedirao solidnog DmitroVa 
i spasio nastavak nepobjedivosti na šubiće- 
vaćkom travnjaku. Nakon spomenutog sus
reta, Šime Šupe, nekadašnji igrač šiben
skog drugoligaša. glasno je komentirao:

— Za rezultate i kvalitetu potreban je 
kontinuitet igrača i igara. Svake godine, 
započinjemo natjecateljski ciklus s novim 
sastavom, vječito improviziramo.

Šupino razmišljanje je točno. Samim tim 
što je Vrankoviću. na početku prvenstva 
servirana »kaseta brukava«. O igračima koji 
su dovođeni nije vođeno računa da li svojim 
ljudskim i loptačkim vrednotama zaslužuju 
drugoligaški i »ugledni« šibenikov kriterij. 
Već na početku odustali su Kostadinović. 
Vrcelj, kasnije i Mitev. Potvrdu vrijednosti 
opravdao je jedino Željko Čalić. djelomično 
Delevski, Malović i Dželalija. dok su u nove 
(stare) zvijezde promovirani Godinić, Pauk, 
Petković, Maretić, Marenci i Cukrov. S dru
ge strane prečestim ozljedama, kartonima, 
sastav je Iz kola u kolo doživljavao drastične 
promjene. Vranković je bio prisiljen improvi
zirati, trpati veznjake na položaje braniča, 
napadače u uloge, halfova.

Točna je i konstatacija da su donekle za 
neuspjeli pokušaj proboja ka gornjem domu 
»krivi« i novinari, koji su svojim pisanjem i iz
vještavanjem nakon nekoliko uspješnih iga
ra podgrijavali iluzije momčadi koja je bila 
sastavljena od prosječnih loptača. Krah jed
ne taktike bio je susret protekle nedjelje 
u šapcu. Šibenčani su prvih 45 minuta odig

ku mi izgubili bod, bolje reći ukrali su nam 
ga. Zašto mi u svom bazenu ne bismo bili 
bolji. A onda bismo u Bećej putovali dru
gačije.

• Imate čak i televizijskih »uspomena« 
iz Herceg-Novog.

— Protivnik sam nereda i tuče, to je 
valjda jasno, ali rekao sam to i onda i po
navljam sada — domaćin se ponašao tako 
da je eksces bilo gotovo nemoguće izbje
ći. No, mi ćemo se za taj susret pripremiti 
kao i za svaki drugi a riječ je i o posljed
njem kolu kad će se sve znati zbog čega 
ne vjerujem u neki visoki rizik. Znate, 
u svim mogućim kalkulacijama ima i jedna 
po kojoj će »Jadran« »birati« lakšeg pro
tivnika u doigravanju, bolje reći ekipu koja 
joj je bliža kući.

• Trening u Trstu kao pripreme za za
vršnicu.

— Sve je zapravo ispalo zgodno. Imali 
smo poziv tamošnjih ekipa koje su bile 
kod nas, igrali smo prvenstveni susret 
u Ljubljani a postigli smo ono što je, naža
lost, nama gotovo najteže — svi su nam 
igrači bili na okupu. A to je kući i te kakav 
problem. Bude li oko toga sve u redu ja 
stvarno s puno optimizma očekujem za
vršnicu.

Zdravko KEDŽO

rali ziheraški. krajnje kukavički. U prvih de
set minuta imali su čak brojkom i slovima 25 
pogrešnih dodavanja, u noge na tri do četiri 
metra. Dojam je d^ su u Šapcu »crveni« jed
nostavno pali na psihološkom ispitu, barem 
što se tiče prvih 45 minula. U nastavku sus
reta, nakon vodstva »Mačve« od 2:0, Šiben
čani su zaigrali kao preporođeni.

Nakon utakmice. Marko Karađole, teh
nički direktor »Šibenika« rekao nam je:

— Mnogo toga nije štlmalo u našem 
sastavu. Od samih igrača, čiji pristup utak
mici nije bio na potrebnoj razini, do taktič
kih komponenti. Smatram da u utakmici 
s »MaČvom« »Šibenik« nije Imao niti jed
nog dobrog, s izrazito velikim brojem sla
bih pojedinaca. Vrijeme polako odmiče, 
dužni smo I prema gradu I prema našim 
navijačima izvršiti korjenite promjene. 
Ovih devet kola do kraja valja odraditi po
šteno, a potom se okrenuti jednoj dugo
ročnoj perspektivi -— stvaranju jakog ši
benskog drugoligaškog pogona, s jasnim

U METU

»Pobuna« 
juniora

U vremenima, kada vodički nogomet potresnu 
ozbiljne krize, koje čak prijete -cjelokupnim raspa
dom sistema-, zbivanja vezana uz -naprasno istu
panje juniora tog -loptačkog pogona- iz natjecanja 
upravo su krajnje zabrinjavajuća. Naime, kao i mno
go puta, samovolja i prepotencija pojedinaca oblo 
dobro materijalno potkovanih, a još uvijek nezreli 
mogu imati znatno dalekosežnije posljedice. Juniori 
-Vodica- trebali su igrati prvenstveni susret sa ši
benskim -Metalcem- 31 ožujka. S obzirom na to da 
je utakmica bila zakazana za 16.30 sati, a gost je za
kasnio 45 minuta, prema svim pravilima nogometne 
igre, sudac je nakon pclusatnog čekanja odsvirao 
kraj, a susret će vjerojatno biti registriran rezultatom 
3:0 za Vodičane No. kako su šibenski igrači zako
niti već spomenutih 45 minuta na početak susreta, 
a sudac već odsvirao kraj, -vodički poletarci- su sa
movoljno nakon dolaska gostiju htjeli započeti sus
ret.

Kada im to nije bilo -udovoljeno- čvrsto su obe
ćali kako više neće trenirati niti nastupati. Treba i 
uopće komentirati ovakvu odluku, koja kao što smo 
već naznačili, može imati i dalekosežnije posljedice 
za cjelokupnu vodičku nogometnu družinu.

JUDO
ZAPAŽENI REZULTATI

Mladi šibenski judaši postigli su zapažene re
zultate na nedavno održanom Prvenstvu Hrvatske 
u Splitu. U kategoriji omladinci-nade Šaša Knez 
i Stipica Pavičić zauzeli su drugo, odnosno treće 
mjesto i stekli pravo nastupa na Prvenstvu Jugos
lavije. Isto tako. Ante Ajduk bio je na Republičkom 
prvenstvu treći. Ivica Pletlkosa i Oems Ritinger pe
ti. Među pionirima u kategoriji do 28 kilograma R- 
np čala zauzeo je peto Mjesto.

ciljem da se u najskorije vrijeme uđe 
u prvoligaško društvo.

U nedjelju je susret protiv »Leotara« 
a potom već u srijedu protivnik je lakođei 
na stadionu »Rade Končar«, ekipa »Lirie« 
O narednim susretima će Zoran Slavica:

— Pobjedama moramo nastaviti kod 
kuće. Prvoligaški vlak smo već poodavno 
prokockali, rekao bih I prije Šapca. No, 
sve u svemu, valja u novom prvenstvu kre
nuti novim putem.

I na kraju zasigurno izjava predsjednika 
Željka Dulibića, koji je već nekoliko puta, 
svojim potezima potvrdio da jo čelnik kojeg 
bi poželio svaki klub:

— Radit ćemo da se NK »Šibenik« pre
tvori u sasvim novo poduzeće. Već Imama 
nekoliko konkretnih ponuda i uvjeren sam 
kako je pred nama budućnost Dužni smo 
gradu prvoligaša, a na dobrom smo putu 
da ova uprava stvori zdrave osnove za 
takve tvrdnje.

Zoftan KABOK



MALI OGLASNIK
PRODAJEM veoma 
povoljno »Citroen 
GS«. Javiti se na te
lefon 33-569 od 15 
do 16 sati. (1603)

Šibenski list 4 O 
subota, 28. travnja 1990. ■

UTTP »RASTOVAC«
P.O. TIJESNO

UTTP »RASTOVAC« oglašava

PRODAJEM zemljiš
te veličine 2700 čet
vornih metara sa 
starom kućom 
u centru Dubrave sa 
strujom i vodom. 
Gradnja dozvoljena, 
cijena povoljna. In
formacije na telefon 
25-027. (1591)

OBITELJSKU kuću 
u Šibeniku s vrtom 
i dvorištem na lije
poj lokaciji, proda
jem. Informacije na 
telefon (041)
316-682. (1592)

OVLAŠTENI preciz- 
ni mehaničar po
pravlja industrijske 
i domaćinske šivaće 
strojeve. Javiti se na 
telefon 29-650.

(1593)

MIJENJAM komfo- 
ran, dvosoban stan 
veličine 74 četvorna 
metra na šubićevcu, 
novogradnja, za od
govarajući u širem 
centru grada. Javiti 
se na telefon 36-659 
svakog dana iza 19 
sati. - (1594)

PRODAJEM zemljiš
te na otoku Žirju, 

। uvala Balun. Javiti 
। se na telefon (047) 

20-522, po podne 
' (1595)

PRODAJEM -Vespu 
P 200 E«. Godina 
proizvodnje 1984. 
Javiti se na telefon 
29-957 od 6,30 do 
20,30 sati. (1596)

PRODAJE se »Fiat 
Mirafiori«. Godina 
proizvodnje 1982.
Prešao 112.000 kilo
metra. Javiti se na 
telefon 25-647. 
_____(1597) 

i PRODAJEM kauč u 
dobrom stanju. Cije- 

i na povoljna. Javiti 
se na telefon 
24-195, po podne.
_____________(1598)

IZNAJMLJUJEM 
stolariju s komplet 
strojevima, pogod
nu za građevinsku 
stolariju. Javiti se na 
telefon 42-827. 
_____________ (1599) 

PRODAJEM garažu 
s jamom na Vidici
ma (kod »Tehnoma- 
terijala«). Informaci
je na telefon 36-351.

(1604)

PRODAJEM građe
vinsko zemljište ve
ličine 772 četvorna 
metra u Bilicama 
(novo naselje) s do
kumentacijom. Vo
da, struja i telefon 
udaljeni 20 metara. 
Informacije na tele
fon 27-978. Cijena 
povoljna. (1586)

PRODAJEM stan 
u centru Šibenika 
veličine 110 četvor
nih metara. Javiti se 
na adresu: Milivoj 
Lekić, Grgura Ni
nskog 4/3, Šibenik.
_____________ (1587)

POVOLJNO! Proda
jem teren za stam
beni i poslovni pro
stor od oko 3500 
četvornih metara 
u Bilicama kod Šibe
nika. Voda osigura
na, struja u blizini. 
Informacije na tele
fon (058)22-461.
_____________ (1588)

PRODAJEM teren 
u Bilicama — Stu- 
balj, veličine 33 čet
vornih metara. Put 
dostupan, struja 
i voda u blizini. Cije
na povoljna. Infor
macije na telefon 
28-722. (1589)

TRAŽIM namješten 
stan u Šibeniku. Po
nude na telefon 
35-679. (1590)

IZNAJMLJUJE se 
kuća na Brodarici. 
Cijena povoljna. Ja
viti se na telefon 
34-689 od 7 do 
9 i od 21 do 24 sata. 
_____(1601). 
IZNAJMLJUJEM po
slovni prostor u Vo
dicama površine 
120 četvornih meta
ra. pogodno za sve 
djelatnosti. Ponude 
na telefon 23-772.
_____________ (1602) 
PRODAJE se van- 
brodski motor 
— penta »Tom os 
4«. Javiti se na tele- 
fon 34-689. (1600)

PRODAJE se BT-50 
star godinu dana. 
Informacije na tele
fon 24-058 od 15 do 
20 sati. (1585)

JEFTINO prodajem 
peć za centralno 
grijanje na kruto go
rivo. Telefon 25-508.

(1605)7

VEOMA povoljno 
vršimo montažu vo- 
doinstalacija, kanali
zacija i hidroforskih 
postrojenja. Javiti 
se na telefon 23-496 
svakog dana od 
7 do 12 i do 15 do 
20 sati. (1606)

MLADI bračni par 
bez djece traži jed
nosoban stan. Javiti 
se na telefon 
33-842. (1607)

VJESNIK - Poslov
nica Šibenik traži 
jednog pomoćnog 
skladištara na odre
đeno vrijeme, te 
jednog vozača dis
tributera C kategori
je na određeno vri
jeme. Javiti se u po
slovnicu »Vjesnika« 
u Ulici S. Macure/13 
i na telefon 23-993.

(1608)

PRODAJEM grobni
cu kod Gospe 
u Dubravi. Javiti se 
na telefon 28-340.
_____________ (1613)

PRODAJE se kuća 
u širem centru gra
da veličine 64 čet
vorna metra. Javiti 
se na telefon' 
23-466. (1614)
PRODAJEM prT 
stupnice za igre i 
»Svemark« i »Hap- 
pyline« i »Unitrade«. 
Javiti se na telefon 
(041) 572-827 i (059)
85-569. (1615)

IZNAJMLJUJEM ne
uređeni poslovni 
prostor u centru Ši
benika pogodno za 
manji lokal uz oba
vezu uređenja pro
stora i mogućnosti 
besplatnog korište
nja na određeno vri
jeme (po dogovo
ru). Informacije na
telefon (041)
570-753 i 25-416 (od
29. 4. do 5. 5. 1990.)

(1616)

PRODAJEM moped 
ATX-50, vrlo povolj
no. Za informacije 
javiti se na telefon
34-506. (1618)

JAVNO NADMETANJE
Prostorije mesnice u Tijesnu, početna cijena 2.800,00 dinara.
Pravo nadmetanja imaju sve fizičke i pravne osobe.
Javno nadmetanje održat če se dana 7. svibnja 1990. godi
ne u Tijesnu, u prostorijama UTTP »RASTOVAC« (osam dana od 
dana objavljivanja).

Privremeni organ »REVIJE' 
Šibenik raspisuje

PONOVNI 
NATJEČAJ

za izbor i imenovanje
DIREKTORA PODUZEĆA

•••••••
TUŽNO SJEĆANJE

JURKOVIĆ VINKO

•••••••

TUŽNO SJEĆANJE 
Navršava se šest tuž
nih i dugih godina ot
kako nas je napustila 
naša draga i nezabo
ravljena

MARIJA KLARIĆ
25. IV. 1984.
25. IV. 1990.

5. V. 1986.
5. V. 1990.

U našim mislima i srci
ma ostaje tvoja pleme
nitost i iskrenost kao 
dobrota i ljubav koju si 
nam darivao.
Supruga Marija, djeca 
। unučad

(183)

Hvala Ti za veliku lju
bav. dobrotu i plemeni
tost U našim srcima 
i mislima ostat ćeš za
uvijek.
Tvoji najmiliji. obitelji 
Klarić i Kovak (188)

PRODAJEM i poje
dinačno montiram 
stupove za balkon
ske i terasne ogra
de u više modela 
i dimenzija s počet
nim i završnim mra
mornim dijelom te 
prodajem ukrasne 
pitare za cvijeće. In
formacije na telefon 
(059) 76-266. 76-233 
i 23-095. (1617)

POVOLJNO proda
jem »Fiat 1300« do
bro očuvanog 
i u dobrom stanju. 
Informacije na tele
fon 27-633. (1609)

PRODAJEM teren 
na Srimi i poljopriv
redo zemljište u Do
njem polju. Informa
cije na telefon 
26-857. (1610)

POVOLJNO proda- 
jem ručno pletene 
končane džempere 
i majice. Informacije 
na telefon 26-582. 
od 17 do 20 sati.

(1611)

»HAPY LINE AG«: 
Uključite se i vi 
u fond dobitaka 
280.000,00 dinara. 
Informiranje, proda
ja pristupnica, noše
nje u Austriju na ob
radu. Pokrivam pod
ručje od Splita do 
Zadra. Informacije 
na telefon (059) 
75-253. (1619)

IZNAJMLJUJEM na
mješten trosoban 
stan u centru Šibe
nika u razdoblju od 
15.IX 1990. do 15. 
VI. 1991. uz ustupa
nje vikendice na 
Jadriji ili slično 
u vremenu od 1. VII 
1990. do 31.VIII 
1990. Informacije na
telefon (041)
570-753 i 25-416 (od
29. IV 1990. - 5. V.
1990.). 1620

PRODAJEM stari 
namještaj komplet
no ili pojedinačno. 
Javiti se na telefon 
24-267. (1612)

•••••••

TUŽNO SJEĆANJE 
na našeg dragog i vo
ljenog oca. brata, 
svekra i djeda

MLADI bračni par 
traži garsonijeru ili 
jednosoban namješ
ten stan. Informacije 
na telefon 34-905.
_______________1621

KROJAČKA radioni- 
ca traž: radnike sa 
iskustvom za šiva
nje iskrojenih odjev
nih predmeta u stal
ni radni odnos. In
formacije na telefon 
29-595 poslije 20 sa
ti ili u butik Bined-bi.

1622

JERU KUŽINU
9. V. 1987.
9. V. 1990.

S ljubavlju i poštova
njem čuvamo uspome
nu na tebe.
Tvoji najmiliji

(190)

•••••••

U SJEĆANJE
S lugom, ponosom 
i ljubavlju čuvamo us
pomenu na naše drage 
roditelje

TONA BOJANIĆ
žena Dušana

28. IV. 1977.
28. IV. 1990.

DUŠAN BOJANIĆ 
pok. Tome
18. II.
18. II.

Vaša djeca

1989.
1990.

(189)

Za direktora Poduzeća može biti ime
novana osoba koja osim općih uvje
ta ispunjava i ove uvjete:
— VII. ili VI. stupanj stručne spreme 

ekonomskog ili tekstilnog smjera.
— 5 godina radnog iskustva na ruko

vodećim poslovima.
— da nema zapreka iz čl. 59 Zakona 

o poduzećima.
Natječaj je otvoren 15 dana.
Prijave s dokazima o ispunjavanju uv
jeta iz natječaja dostaviti na adresu: 
Društveno poduzeće »REVIJA«. Mod
na konfekcija Šibenik (za Natječajnu 
komisiju).

• Budite član najhumanitarnije or
ganizacije na svijetu — Kluba 
dobrovoljnih davalaca krvi.

• Ako ste voljni dati krvilo možete 
tokom cijelog dana učiniti u bol
nici — Službi za transfuziju krvi.

• Vaša krv spašava život drugih 
ljudi — krv drugog spašava vaš 
život.

• Crveni križ Šibenika bit če vam 
zahvalan na dobroj volji.

TRGOVINA
OBAVIJEST O RADNOM VREMENU BENZINSKIH STA

NICA
I SKLADIŠTA ZA PRVOMAJSKE PRAZNIKE

MJESTO

BS Šibenik — Obala
BS Njivice
BS Šibenik — Grad
BS Vodice
BS Čista Mala
BS Kistanje
BS Primošten
BS Knin II

1. V. 1990. 
utorak

2. V. 1990.
srijeda

radi ne radi
radi ne radi

ne radi radi
ne radi radi
ne radi ne radi
ne radi radi
ne radi radi
ne radi radi

Benzinske stanice Knin I. i Magistrala I. Ražine rade NON-Stop a ben- 
zinskastanica Drniš radi po uobičajenom radnom vremenu 
Skaldište ne radi samo 1. svibnja 1990.

NIŠPRO »VJESNIK« ZAGREB 
POSLOVNICA ŠIBENIK

Po odluci Radničkog savjeta OOUR »Prodaja« VP (Vanjske 
poslovnice) donesene 27. 2. 1990. godine. 

Komisija za licitaciju raspisuje

NADMETANJE
»ZASTAVA« 850 proizvedena 1981. godine s prijeđenih 120.000. km 
u voznom stanju, početna cijena 5.000 dinara.
Nadmetanje će se održati 8. 5. 1990. godine u poslovnim prostorija
ma poslovnice Šibenik, Slobodana Macure 13.
Pravo nadmetanja imaju sve pravne i fizičke osobe koje uplate 10 po
sto kaucije od navedenog iznosa.
Kaucija če se uplaćivati dana 7. §. 1990. u poslovnici Šibenik, od 13 do 
14 sati. Navedeno se sredstvo može pogledati svakog dana ispred 
poslovnice Ulica Slobodana Macure 13.
Kupac je dužan da u roku od 5 dana uplati izlicitirano sredstvo u čita
vom iznosu, a ako to ne učini gubi pravo na preuzimanje vozila.
Troškovi oko kupovine padaju na teret kupca prema odluci Skupštine 
općine.
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Nešuperanoj zvizdi Kluba Ši
benčana ka njen klupski os
nivački kumpar regalajem 

ovu pozdravnu rič prid njenu tornu 
u Šibenik izrečenu na fešti rastan
ka u Klubu sedmog travnja devet- 
stodevedesete u Beogradu.

Prije više od dvadeset lita bija 
je u Beogradu jedan diplomat 
i vojskovođa, šta je na bilom konju 
lipotanu s pismom i mužikom uša 
u slobodni Šibenik one daleke čet- 
rdesetipete i poslin toga posta 
i zauvik osta zatvorenik u pržunu 
svoje jubavi prema gradu kojeg je 
oslobodija, a zva se Živojin — žiki 
Bulat.

Bija je jedan romancjer i poet 
šibenskog »Sedmog kontinenta-, 
mista diče iz čiloga svita, najveći 
šibenski sanjar i zanešenjak, da
nas za našu dižgraciju već počiva
jući Jure Lušić, slava mu i pokoj 
duši!

Bija je jedan političar i artist, 
reka bi vridniji artist nego političar, 
darovit i inšempjan od sriče u sli
kanju starih šibenskih kaleta i ga
jeta. a zva se Milutin Dedić.

Bija je jedan profešur i publi
cist. tilom je obiša čili svit* a dušon 
nije mrdnija klamprst od šibenske 
rive, tuka se za klupsku lipotu i re
gulu ka pop za sveto otajstvo, 
a zva se Vjeko Škarica

I bila si ti. Branka Belamarić, 
u svim bankarskim baulima čuvana 
ka šibenska vridnota s povirljivim 
nadimkom »teta Smilja«, tada naša 
najbolja, najdraža, najlipša šiben
ska cura u Beogradu, naš crveni 
garoful mandalinski. koja uskoro 
postade najmirisaviji klupski cvit 
u pitaru šibenskog đerdina u Be
ogradu.

Jerbo, kada smo se jedne sride 
davno tada našli kod tebe na sla
nim srdelama, jutiki, poštafažolu 
od kojeg bi se i mrtvac s gušton 
probudija. poslin toga, osnovavši 
Klub prid tečama i kacijolama tvo
je kužine — deboto ti nikad više iz 
kuće nismo izašli i godinama smo 
iž nje. zajedno s tobom, vanka po 
ovom gradu puštali najboje klup
ske rokete i balune.

Štimala si nas. dvorila, kuvala 
pustu ranu, točila na kanelu i iz da- 
mižane pravu šibensku likariju. za 
nama fregala. angirala, uvik o Klu
bu divanila i tako vrimenom posta
la naša i njegova dika uzorita. Jer. 
svi klupski judi i svi njegovi prijate- 
ji pasali su kroz tvoj obor, ušli 
u tvoj libar i timbar. i bila si za Klub 
ka pridratna Torićeva barka u man- 
droču našeg Doca — uvik uz mu
lo. po bonaci i fortuni, uvik s do
brom ankorom i sigurnim timunom 
za sve vitrove i šijune. Tako je 
Klub s tobom krenija naprid. kreši- 
va iz lita u lito. Vinčala si se s njin. 
a svi mi bili smo ti dica. bračna ili 
vanbračna. kako ko. ali ka prava 
mater volila si nas sve, svakom si 
davala onoliko koliko mirita i uvik 
si za svakoga imala lipu rič i mliko 
materino. E. to do nike mire, ali 
priko nje. kada bi neko zabeveja. 
znali si vikniti. zabeštimati. bome 
i trisniti, udriti šakon po katrigi, ka 
prava generalica. Oni naši pravi 
zbog toga su te volili bez rizerve, 
jer u radu nisi tila kacavide i fločo- 
ne. a one mulce, šporkačune. fal- 
še munite i šotokucine koji bi te 
iza kantuna ofendili. puštala bi mir-

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
GOVORENJE O 
SMILJI BELAMARIĆ

Bila si
naša

gracija.
naša

stacija
£ S Belamarić J

Sedmog travnja, dok se 
u zagrebačkom »Interconti- 
nentalu« održavala tradici
onalna godišnja fešta Ši
benčana koji žive u tom 
gradu, beogradski Klub Ši
benčana i prijatelja Šibeni
ka, uz prisustvo članstva 
i gostiju, društveno-politič- 
kih, privrednih, kulturnih 
i javnih radnika Beograda 
— oprostio se od Branke- 
-Smilje Belamarić, svog os
nivača i dugogodišnjeg 
funkcionara, koja poslije 
skoro 40 godina rada i ži
vota u Beogradu napušta 
ovaj grad i vraća se u zavi
čajni Šibenik.

Kao poklon za 25 godi
na primjernog rada na oču
vanju tradicije šibenskog 
okupljanja u glavnom gra
du naše zemlje, predsjed
nik Kluba Blaž Živković 
uručio joj je sliku »Beog
radski predio« autora Milo- 
rada Ćirića, a zatim ju je 
prigodnim govorom po
zdravio klupski osnivač 
i veteran orof. Vieko Škari-

o tebi neko ružno govorija. taj je 
bija razbanzon, paštroč i farabut. 
Za đornatu ili dvi odvešće te doli 
ferata i tokaće te samo sve raditi, 
a ipak peškaće u tebi dva srca 
— jedno šibensko, vikovito i pradi- 
dovsko. i jedno beogradsko, ono 
šta je ode kucalo i sve ove godine 
polako se, ka težački torkul. od 
klupskog mošta rastakalo. Ipak, 
dobro je. bona, šta ideš doli. Naši 
stari su bili funcuti kada su divani
li: »Pravi čovik se uvik vraća svom 
rodnom mistu!« — pa sa ovom 
partencom neš pogrišiti. Anci. svi
ma nama će jednog miseca svinuti 
baketina i sišćemo ka ti u feratu, 
štufi svega, da intramo u zavičajnu 
škuribandu. A kada dođeš doli, ti 
lipo štrocaj na sve ono što te ne 
kunferi. Stisni portafoj i štedi šol- 
de — penzija će. kažu, doći za 
štrucu kruva. Ne mišaj se sa ški- 
canim svitom. Nemoj da te zapo-

šeša politika — š njon si otišla 
u partizane, ne moraš i u šemato- 
rij. Largaj se, skini traveršu. ćaku
laj. Na pergulu suši smokve i sadi 
šparožin. U tinelu vezi merlo i igraj 
briškulu. Uzmi libar ili s ponistre 
gledaj u Konal, more po maištralu 
i burinu, bile galebove na bovi. E. 
to je lipi gušt! Ispod slara manda- 
linskog ubodi koju liju salate ili ra- 
vanela, manje češ ići na ložu. Živi 
bez leroja i brontule. Lašaj španju- 
let i bićerin. Ne karikavaj štumak.

Ne triba ti velika spiza za ovu rice- 
tu: ujutro mliko i baškotin. Za obid 
bronzinić tajadela ili cancarela. 
s bokun lešog i dva kumpira. Uve
čer tekice zeja ili kaula ili špinjače, 
s kojim friganim gavunom i gucalj 
vina. Đasta. duraćeš više od nas!

Za tvoju tornu nećemo ti diliti 
meda je, brecati u zvonca, t rzati 
tamburice, paliti šterike, prosipati

korjandule i pivati litanije, jer ovo 
vrime i tvoje brime ne može se 
prominiti. Oćemo samo da te 
ovom besidom prisilimo na našu 
klupsku storiju, koja je bila lipa 
i vridna. da bi je mogla istu takvu 
osititi večeras i poniti je u svoje ši
bensko sutra. Oćemo da taj paket 
naših najlipših uspomena i sićanja 
na tebe, u biloj karti i sa fjokom od 
šumprešane svilene kurdele, po- 
neseš sa sobom u Šibenik, u tvoju 
Mandalinu, da ti doli piza čilom II- 
potom jednog nekad zajedničkog 
klupskog življenja. A ova slika koju 
ti poklanjamo, neka ti pruži ulihu 
za tim vrimenom. To je slika Beog
rada, dilo beogradskog artista koji 
puno voli i puno crta našu Dalma
ciju, modro more, plavo nebo, bile 
kaiće, ali ima i fatura iz ovoga gra
da u kojemu smo s tobom proživi 
toliko lipih prizora. Eto. prid tobom 
je jedan predio Beograda, mistodi 
se grle Dunav i Sava, dvi velike ri
ke u kojima si s pacijencom ražen- 
tavala našu klupsku bjankariju, 
a nije slučajno tu i stari kampanel 
beogradske saborne crkve, jer re
ka bi ti odma, a da se politički ne 
uvridiš — za naš Klub bila si ka 
beogradska saborna crkva: na 
tvoja zvona svi smo tebi hrlili na 
sabđl, molili se na oltaru klup
skom, za viru se Šibeniku zaklinja
li. Eto. zato ti, umisto belvedera ši
benskog. dajemo ovaj belveder 
beogradski. Siti se, digod, toga* 
A ja san se sitija našeg klupskog 
člana i Šibenčana Tome Cipitela. 
Njega ode večeras nema, ali kada 
je s nama i popije dvi-tri. uvik na 
pripovida jedan vic-šalu sa ričima 
koje sve svršavaju s »acija«. M 
uvik rado slušamo tu njegovu šalu 
i uvik joj se slatko smijemo. Žao 
mi je šta Cipitela nema, ali da je 
ode. on bi, pari mi se. moga sada 
reći Smilji: -E. moja Smiljo, bila si 
naša gracija, štacija, redakcija, ad
ministracija. dokumentacija, relak
sacija. animacija, akumulacija, de
koracija. egzaltacija, reprezentaci
ja. a sada kada odeš, ko zna, mož
da će od čile duzine ostati, da op- 
rostu ženske, samo — zafrkancija.

Volimo te ka meštrovicu koja 
ide od nas u niku drugu školu i ne
ka te na tom putu daljeg života 
blagoslovi sveti Mihovil, arhanđel 
od kamena koji na šibenskoj Po
ljani ubija svako zlo, i u kojega, 
znan, jedna napridna žena s oficir
skom štrikom ne. može virovati to 
u sveca, ali ti on mora biti blizak, 
drag i svet ka tisućljetni šenj i pat
ron našeg voljenog zavičajnog 
grada Šibenika, u kojeg, ostavlja 
jući nas. sutra partiš zauvik.

Ovo je kanata i prije nego ti po
dam ovu buštu i garoful. pušti me 
da ti još kažem dvi riči iz one 
ke pučke zdravice naših starih 
i veselih šibenskih pradidova: 

Bilo nam je lipo!
Hvala na svemu! 
Sretna bila!
Živila i Bog ti pomoga!

SASTAV: LIRSKO
DJELO

FISALJ- APOTEKA NJUHA

c«:u.
ŠET.
ŠIB.

KRJIŽ.
METAFO
RA

DJELO
NAZORA

STRAVO 
muško USKLIK

(MA SE)
ODRED. 
DIO 
ALATA

OM.
NEKI 
POSAO
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ROD 
POLUMAJ- 
KOTA

LOZKICA
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Pedeset jedan glazbar i člano
vi vodstva puta krenuli su 
prema španjolskoj, gradu 

Castellon de la Plana. Na Poljani 
su ostali roditelji mlađih glazbara 
i predsjednik Društva Edi Dorbić 
koji su došli zaželjeti sretan put. 
Nakon obilatog ručka u -Kastav- 
skoj konobi« iznad Rijeke stižemo 
na Kozinu, prvi od tri granična pri
jelaze koje moramo preći. Sutra
dan u podne, ulazimo u španjol
sku. Na jednom brdu odmah kraj 
granice nalazi se velika statua bi
ka (znak da smo došli u zemlju 
koride). U 19 sati smo na cilju, 
gradu Castellonu de la Plani i tek 
nam je tada jasno zašto se taj kraj 
naziva Costa del Azahar (Obala 
narančina cvijeta). Oko grada su 
kilometri plantaža naranača koje 
su istodobno i u plodu i u cvatu. 
Smješteni smo u hotelu »Semina- 
rio« koji je vlasništvo crkve a ina
če služi kao sjemenište. Hotel je 
novo zdanje, a udaljen je od grada 
tri km, i okružen plantažama (po
gađate već čega). Osim nas tu su 
još smještene glazbe iz Nizozem
ske, Poljske i Španjolske. Kako 
nizozemska glazba ima i mažuret; 
kinje naši mladići posvećuju im 
punu pažnju (a ni one nisu ravno
dušne). Određeni broj glazbara 
unatoč umoru, iste večeri -zapra
šio« je u grad i bio oduševljen iz
gledom grada i raspoloženjem ko
je u njemu vlada. Grad Castellon 
de la Rana ima 150.000 stanovni
ka i nalazi se pet km od obale (što 
je nama bilo vrlo čudno). Na obali 
se nalazi jedan njegov kvart koji 
se zove Grao de Castellon i ribar
ska je luka. Svake godine u ožuj
ku fešta sv. Magdalene traje de
setak dana, a najzanimljivije je za
dnja četiri dana kada se održava 
korida i smotra glazbi.

Na ovogodišnjoj smotri glazbi 
sudjelovalo je 14 glazbi iz španjol
ske, Francuske. Čehoslovačke, 
SR Njemačke, Poljske, Italije, Sje
dinjenih Američkih Država i naša 
glazba iz Jugoslavije. U petak, 23. 
ožujka bio je veliki popodnevni 
defile ulicama Castellona, uz sud
jelovanje svih glazbi a između njih 

plesali su domaći plesači, kola su 
vozila lokalne ljepotice, jer se tih 
dana bira i mis grada i njene prati
lje. Cijeli grad je na ulicama, glaz
ba pobire aplauze, posuti smo 
cvijećem i raznobojnim papirići
ma. Defile traje 3 sata, a uveče je 
slobodna večer i svi odlazimo 
u grad u kojem je vatromet, a na
ročita je atrakcija čovjek maskiran 
u bika kojem iz rogova prskaju

ŠIBENČANI U ŠPANJOLSKOJ

narančina cvijeta
petarde. Subota, dok sve glazbe 
sviraju na Glavnom trgu, kod gra
donačelnika je primanje za pred
stavnike glazbi. U našoj delegaciji 
su potpredsjednik Darko Gulin 
i član uprave Damir Štrkalj, a u na
rodnim nošnjama kapelnik Petar 
Škarica i Ljubo šokota. Domaćin 
nam poklanja Plaketu Festivala, 
ukrasni tanjur i veliku knjigu o ko
ridi, a gradsku vijećnicu u Castel
lonu ukrašavat će ubuduće umjet
nička slika Branka Caparina i oti
sak glave s katedrale. Uvečer 
kratki defile. Nedjelja, 25. ožujka, 
ujutro svaka glazba nastupa 15 
minuta na pozornici na Glavnom 
trgu. Predsjednik fešte gospodin 
Sebastian Pila, zajedno s jednom 
gradskom ljepoticom, predaje 
svečanu lentu kapelniku maestru 
Petru Škarici. Popodne polovina 

glazbara (oni kojima nije bilo teš
ko izdvojiti 320 din) odlazi na kori
du. Na prepunoj Placa del Toros, 
na kojoj je bilo 15.000 gledalaca, 
održano je šest borbi. Naš prevo
dilac Mirna Smolčić od jednog do
maćeg gledaoca saznaje pravila 
igre. U svakom slučaju bik uvijek 
strada.

Uvečer je u jednoj velikoj dvo
rani zajednička večera za sve 
glazbe što prolazi u pjesmi i svir
ki. U 22 sata počinje završni noćni 
defile. Sve glazbe, mažuretkinje, 
plesači, mišice i sve građanstvo je 
na ulicama. Defile traje tri sata, 
a poslije njega je veliki vatromet. 
Fešta sv. Magdalene završava 
spektakularno: naime, kroz cijeli 
centar grada na visini od četiri 
metra povezane su petarde u kilo

Naši glazbari 
na ulicama 

grada La Plana

metarskoj dužini te u jednom tre
nutku sve počinje pucati i svijetliti. 
Miris baruta se širi gradom i služ
beno je fešta završena, ali naši 
glazbari uzimaju instrumente i svi
raju oduševljenim ljudima. To svi
ranje zateklo me dvadesetak me
tara dalje u gužvi dok sam pričao 
s gospodinom Alanom Blansha- 
rom, direktorom festivala glazbi 
francuskog grada Willefranscha. 
na kojem je naša glazba svirala 
1988. godine. Gospodin Blanshar, 
oduševljen našom svirkom na feš
ti u Castellonu, pozvao nas je do
godine ponovo u Francusku. 
U jednom trenutku sam se ispri
čao, rekavši da moji Sviraju te da 
moram poći i ja. On mi je odgovo
rio da to nisu moji jer je to neka 
glazba sa sombrerima. Probili 
smo se kroz gužvu i nastao je 

smijeh, naime, naši glazbari i glaz- 
barice umjesto šibenskih kapa na 
glavama su imali sombrera. U po
nedjeljak, 26. ožujka povratak. 
Greškom vozača prolazimo kroz 
centar Barcelone, te se divimo 
grandioznoj katedrali koja se još 
nadograđuje. Uvečer se vrijeme 
kvari, rijetka kiša, zahlađenje prati 
nas sve do Šibenika. Sutradan 
ujutro, šoping u Bresci u kojoj na
ši glazbari znaju sve dućane, 
a uprava odlazi u veliki dućan in
strumenata i glazbarskog pribora. 
Uvečer je večera u Rupama, veče
ra obilata, raspoloženje raste 
a snimatelj Siniša Martinović troši 
zadan je metre kazete. Ujutro smo 
u Šibeniku, koji još spava a mi 
smo odveć umorni da ga probudi
mo našom svirkom.

Darko GULIN
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su voziti za sela ujutro, a priko noći bi bili 
vezani za obalu. Ciminjera je uvijek bila top
la. ložilo se po čitavu noć. I tako do 16. go
dine. Onda sam iša za učiti kuvarski zanat 
u Milana Solde. on je drža restauraciju 
-Ljubljana-, bio je s Muća. admiralski kuvar 
za Austrije oženija se ćerom od šare, ali ni
sam dovršija. Radio jesam, puno toga nau
čio jesam, ali nisam završija. -Ljubljana- je 
bila po klasi drugorazredna restauracija. 
-Krka- i -Kosovo- su bih prvorazredni, tamo 
su išli oficiri i doktori, dolazila je cajka, na 
balkonu su bili svirači, ali bilo je i trećeraz- 
\rednih lokala. U restauraciji smo imali 40 
abonenata, činovnika, ah kad je jedanput 
gazda iša u Muć. mene je ostavija da ku- 
vam. a jednog prijatelja da pazi na restaura
ciju. i tom prilikom obeća je neke novce, 
upetljala se tu i gazdarica... pa je došlo do 
kratkog spoja • razlaza Onda me zva gazda 

[Marko Jakov!jević. on je drža -Krku-, a uz 
|-Krku« je ima još i dućan od tekstila vis 
I a vis one butige -Miami- i malo niže za 
brodske potrebe još jedan dućan. Nije imao 

I djece, odgoji ja je od ženine sestre ćer. uda- 
I tu za Kečkemeta kasnije, i sve joj ostavija.

Štrajkalo se, ali se 
i radilo

Nakon toga sam radio svašta pomalo' 
I kufere nosija na obali i sve teške stvari. 1 
1936 bila je velika kriza. I stalni radnici su 
ostajali bez posla. Bio je velik štrajk. Ni po
licija ni žandarmerija nisu mogli ništa učiniti. 
I vojsku su bih doveli. Štrajkaši su izvrćah 
kola, kamione, vagune lako bez stalnog za- 

\ poštenja. ušao sam u sindikat i tada smo 
počeli pregovore s gazdama Svi gazde pot
pišu nove ugovore o plaćanju osim šare Ah 

I i njega smo pnsihh uskoro — medu nama 
I bilo je doušnika, mi smo znali koji su. pa 
[pustimo glas kako ćemo ubiti šaru. oni su 
I rekli policiji, a ovi šari — I tako je to išlo. Je 
I se onda štrajkalo, jesu se tražile veće plaće 
I ak se zato i radilo S ovim današnjim vreme- 
I nom to je gotovo neusporedivo 40-50 tona 
I kukuruza — tsrkcaj. napuni vreće natovari 
I u kola — samo nas četiri. Kad je bilo posla. 
I radilo se i noću, moglo se zaraditi i po 6. 
1 7 il/ada dinara. Radeći na ugovorima s gaz 
I dama i svemu tome, znali smo i vidjeh puno

A Bujaš

mo Zaton i Vodice dugovah toliko da je mo
ra propasti. Kad je umro mi smo mu lučki 
radnici sprovod organizirah

Bio sam štrajkovođa

Vrijeme koje sam proveo ka lučki radnik bilo 
je teško, ali i lipo na svoj način. S menom su 
radili mnogi — Crnogaća Mano. Šarić Ivo 
zvani Zete, Mirko Gore ta, Jurković Dunko... 
Mnogi su već mrtvi, ah ima ih još dosta i živi. 
Mene je poslije izabralo za izabralo za pred
sjednika svih sindikalni podružnica u Šibeni
ku Sve štrajkove sam vodija, za ugljen 
i crvenu zemlju posebno, za Lozovac po
sebno. Šaru isto tako Vodili smo pregovore 
s Antićem što je ima tvornicu tekstila.
s mnogima. Tad su se stvarale zapravo klice 
radničkog pokreta u Šibeniku, po tome je

Šibenik i bija poznat. Ako je trebalo tući, 
tukli smo se, ako je trebalo pregovarati, pre
govarali smo. bili smo solidarni i ka jedan. 
Mene su radnici štitili i čuvah od policije, la
ko sam bija stari policijski poznanik ustvari. 
Još sam 1932. upravo sam ima 20 godina, 
bio prvi put priveden. Bile su demonstracije 
protiv Vidovdanskog ustava, uhvate mnoge, 
privedu mene i pokojnog Vuleliju. On je 
stvarno bija. a ja nisam, ah isto me privedu.

i Bez puno riči počnu mlatiti kud uvate. ja 
jednog žandara odgurnem tako da je odleti- 
ja u ormar za spise i razbio ga. oni poslin to
ga udare još žešće Kad je naiša sreski na
čelnik, bio je oženjen od oni Tambačini kod 
sv Jakova, kako se zva... pita on šta je. Ja 
velim da su me žilom mlatili nji 3-4. da nisam

I kriv, on je obeća da će izviditi. ali od toga ni- 
I šta Bace me dva mjeseca u samicu da niko 
I više za te nije pita. Sva srića što je poslije 
I došla mornarica, pa je od presude na godi- 
I nu dana zatvora ostalo ništa. Inače je šibe- 
I mk bio oduvik revolucionaran i borben Kad 
I je Ljotić dolazija. kamenjem su sve srušiti 
I tamo di je danas Dom Armije, razbili su so- 
I kolanu i kavanu, sve — smetlari su dva dana 
I poshn raščišćavah prostor. Nema šibenća- 
I na koji se tada nije diga kontra. Ljctića 
I / pratnju mu preko zida izvlačila je vojska.
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toga, trapule koje su jedni drugima namišta- 
li. Šime Monć. stari trgovac, naruči iz Novog 
Sada 150 vagona kukuruza po 1.20 dinara 
— 0.15 na ime prijevoza i 0.15 zarade, raču
na je da će cijena od 1.5 dinara biti ona pra
va. Ali šare koji je narućiva po 900-1000 va- 

। gona kukuruza, obori cijenu na 1 dinar. Mo-
rić koji je diga novce za kukuruz od Ljub
ljanske tzv popovske banke nije moga vra
titi i bankrotira, mora je kuću prodati za ot- 

| platu duga i sve. da bi Šare nakon toga dtga 
I svoj kukuruz na dva dinara A Marko Stojić. 
I isto poznati trgovac, krahira je iz drugog 
I razioga Kad je kralj Aleksandar poglasio 
1 moratorij na seljačke dugove, njemu su sa-

U mučnim i teškim 
vrimenima ric je bila 

svetinja

Kad smo bih moma. kad smo bih mladi 
sanjah smo o pravdi, osluškivah što se zbiva 
u svijetu, u Sovjetskom Savezu najviše Bilo 
je to drugarstvo bila je ljubav nč je bila 
svetinja. Onda je doša rat. došla su mučna 
i teška vremena Pn/e toga. 1938 sam se 
oženio. ubrzo je došlo i dite. bio sam već ta- 
mth jaran čovjek. Ah me to nije pn/ećšo da 
već 1941 druge, organiziram lučke radnike 
za odlazak u partizane, išh su u tri grupe, bi-



TOG TISKA
PROJEKCIJE U OBILATI

»Raduč 
odagna

Stalnim poboljšanjem turis
tičke ponude Primošten je oči
to učinio pravi pogodak Tako je 
prošle godine izgrađen nacio
nalni restoran sa disko klubom, 
picerijom, zatim izgrađen je no
vi trgovački centar ■•Rudine-. 
Ove su zime adaptirani smješ
tajni dijelovi hotela i renovirane 
trgovačke radnje koje se nalaze 
u vlasništvu primoštenskog tu
rističkog trgovačkog kolektiva 
koji je zahvaljujući upravo kvali- i

DOKAD ĆE SE O TOME

Ispovije 
naivnog

Danas, međutim. Hefnerov ; 
graditeljski biznis ima neke po- i 
sve druge, snažne političke ko- i 
notacije, koje savršeno -koinci
diraju« s nabujalim plimnim va- f 
lom nacionalnog buđenja. Tvrdi ' 
se, naime, da je ambiciozni Jo- j 
žef tek eksponent izvšilac je- | 
nog -nacionalnog programa- J 
kojemu je cilj da se što prije re- r 
alizira i na Jadranu. Dakako, to c 
se najbrže i najdjelotvornije mo- r

BRIGO MOJA PREĐI 
NA DRUGOGA

odgovoi
•••••••••••••••

Neinformiranost. međusob- r 
na netrpeljivost stručnih radni
ka i rukovodstva te više probio- « 
ma koji su godinama prisutni | 
u šibenskom Medicinskom cen- ; 
tru kumovali su sadašnjim ne- ; 
primjernim stanjem u kojem se j 
loptica krivnje prebacuje s jed- I 
ne na drugu stranu. Dok liječni- r 
ci na zboru iznose tvrdnje po p 
kojima su glavni krivci teškog t 
stanja ravnatelj bolnice, direk- t 
tor Radne zajednice, tajnik SI- r 
Z-a zdravstva i pravnik, odnos- k

POSLOVNOST NA STAŽ,

Kupčev
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OTKOPAN STRMIČKI 
»MASTODONT«

»Prema materijalu u kojem je nalaz 
ležao i s obzirom na prisustvo lignita. 
Čvrstoj kompaktnoj taložnoj masi, 
moglo bi se zaključiti da strmički pra
davni slon pripada tercijarnoj periodi, 
vjerojatno gornjeg pliocena i da je živio 
vrlo davno, čak prije milijun i više tisu
ća godina. Da li se radilo o mamutu ili 
mastodontu ili još nekoj starijoj vrsti 
nije se moglo ništa određeno reći, dok 
se ne pronađu zubi, a to se očekivalo 
s velikim nestrpljenjem. Na osnovi iz
gleda tih zubi, prema mišljenju profe
sora Maleza, u strmičkom slučaju 
moglo bi se raditi o vrsti takozvanog 
južnog slona, dakle jednog starijeg ob
lika, pa bi u tom slučaju ovaj nalaz bio 
još značajniji.« Tako piše Andrija Mat- 
ković u -Šibenskom listu« od 6. travnja 
1960. godine, a u članku pod naslovom 
■■Otkopan strmički mastodont-. U tom 
broju šibenskog tjednika registrirana 
je i vijest o odlasku omladinske briga
de »Zdravko Bego- na izgradnju Auto- 
-puta, te ona koja govori da je trgovač
ko poduzeće -Sloga« otvorilo prodava
onicu mješovite robe u Prvić Luci. Tih 
dana, kako je registrirao marljivi repor
ter gradske rubrike, »na ribarnici su 
zabilježene dosta visoke cijene. Gavun 
se prodavao do 200-300 dinara, srdela 
140-180. bukve 80-120, lignje 350-400, 
brancini arbuni, orade, trlje i jegulje po 
500-600 dinara kilogram«. Tih dana 
u šibenskim kinematografima »vrtjeli« 
su se -Čovjek koji nije postojao« i »Je
dan život«. U članku »Još uvijek velik 
broj bolovanja« razglaba se o odsus- 
tvovanju s posla. U sportskoj rubrici 
Zlatko Šare izvještava iz Zagreba o po
razu nogometaša »Šibenika- u susretu 
s »Elektrostrojem« (2:3). »Šibenik« je 
nastupio u sastavu: Miloševski (Aras). 
Jelenković, lljadica. Žaja, Šangulin, 
Tambača. Bašić (Lasan), Ninčević, Za- 
mbata, Bitunjac. Stošić. U tada doista 
oskudnom malom oglasniku piše: 
-Prodaje se motorkotač marke »Lam- 
breta- od 150 ccm u vrlo .dobrom sta
nju«. I dalje: -Mijenjam dvosobni stan 
sa nuzprostonjama u centru za odgo
varajući na periferiji grada. Upitati 
u Tvornici leda«. U kakvom je stanju ta
da bila »Slobodna plovidba« lako je do
znati iz rubrike pod naslovom »Kreta
nje brodova«. Tu je registrirano: »'Bor' 
je na putu za Denkerk. Promina' na 
putu za Aleksandriju. 'Šubićevac' 
j Čarlestonu, Dorčol' preuzet u Savo- 
niji (Italija).« Bilo je tada podosta i rad
nih akcija: »od seoskih organizacija 
najveći broj radnih sati dala je omladi
na Rakova Sela 9650, u čemu-je učes
tvovalo 1115 omladinaca, zatim Prvić 
Luka 5188 radnih sati.«

NAJVEĆA ULAGANJA 
U POLJOPRIVREDU

I INDUSTRIJU
U članku »Put jasno određen« raz

glaba se o društvenom upravljanju

Ia’ ■ ■ 1Ocemu je pisao । 
| »Šibenski list« u | 
| travnju 1960. |
• •

u poljoprivredi: »iz referata i brojnih 
diskusija, a naročito iz izlaganja drugo
va Radovanovića. Bijelića i Jurišića, 
prisutni su mogli da zapaze nova kre
tanja u privrednom životu kod nas. ko
ja se ispoljavaju u radu zadružnih orga
nizacija. U svemu ipak je dominiralo pi
tanje priprema organizacija i određiva
nja kriterija za članstvo u zadrugama 
pred nove izbore za zadružne savjete. 
Kao crvena nit provlači se pitanje kak
va je zadruga potrebna u današnjim 
uvjetima, tko je kvalificiran da bude 
njen član, što je sa pitanjem udjela, 
jamstva i drugih oblika klasičnog za- 
drugarstva«. U kulturnoj rubrici »Ši
benskog lista« tiskan je opširan članak 
o radu Omladinsko-pionirske scene. 
U tom članku, medu inim, stoji: »Od 
mnogobrojnih ustanova koje postoje 
u našem gradu, jedna je od njih u za
dnje vrijeme skrenula na sebe poseb
nu pažnju. Radi se o Kazalištu lutaka 
i novooformljenim grupama koje rade 
u njegovu sklopu. Svakako jedna od 
najvažnijih, a moglo bi se reći i najak
tivnijih grupa je Omladinsko-pionirska 
scena, osnovana početkom ove kaza
lišne sezone. Njeni članovi već su ne
koliko puta izveli dramsko djelo »Ne 
koračaj crnče kroz bijelu džunglu« od 
beogradskog pisca Miloša Markovića, 
kako pred šibenskom tako i pred se
oskom publikom. Upravo sada se uve
like uvježbavaju dva dramska komada, 
od kojih će se »Mirjam, djevojčica iz 
potkrovlja« splitskog pisca Željka Hella 
izvesti u nedjelju, 17. travnja. U tadaš
njim šibenskim kinematografima (»Tes

la«, »20 april« i »Sloboda«) igrali su fil
movi »Jelena trojanska«, »Dobro do
šao. mister maršale«, »Ljubav i ogova
ranje«, »Zemlje i običaji«, te »Veliko iš
čekivanje« i »Momačko veće«. U grad
skoj rubrici piše da će Autotranspor- 
tno poduzeće »u ovogodišnjoj ljetnoj 
sezoni saobraćati i na prugama Šibe
nik — Zagreb i Šibenik — Beograd. 
Očekuje se da će 15. svibnja biti otvo
rena još jedna autobusna linija prema 
Splitu sa polaskom u 5. a povratkom 
u 13 sati«. U bilješci pod naslovom 
»Stižu prvi turisti« stoji da »splavi 
»Martinska« i -Dolac«, koje saobraćaju 
preko šibenskog zaljeva, već prevoze 
prve automobile i njihove putnike koji 
dolaze iz unutrašnjosti našeg konti
nenta. Prve veće grupe domaćih i stra
nih gostiju očekuju se početkom idu
ćeg mjeseca«.

KADROVI GLAVNI 
PROBLEM

Radni kolektiv poduzeća za promet 
i preradu žitarica »Krka« u subotu je na 
svečan način proslavio desetogodišnji- 
cu radničkog samoupravljanja. Sveča
noj sjednici Radničkog savjeta prisus
tvovalo je oko 100 članova radnog ko
lektiva, rodbina palih drugova u narod- 
nooslobodilačkoj borbi i predstavnik 
Općinskog sindikalnog vijeća drug Ra- 
jević. Predsjednik Radničkog savjeta 
Tome Ožegović tom je prilikom podnio 
referat o značaju godišnjice radničkog 

samoupravljanja«. To je uvodni dio na
pisa »Otkrivena spomen-ploča u podu
zeću Krka« u »Šibenskom listu« od 20. 

travnja 1960. godine. U gradskoj rubri
ci evidentirane su cijene proizvoda što 
se prodaju na tržnici. Mlijeko se proda
je po 50-56 dinara litra, sir od 260 do 
400 dinara, jabuke od 50 do 160, blitva 
od 40 do 80, špinat od 40 do 70 dinara, 
cijena salati kreće se od osamdeset 
do 140 dinara, a kilogram crvenog luka 
košta od 30 do pedeset dinara. Nada
lje. u aradskoj rubrici čitamo da su tih 
dana Šibenik posjetili reporteri »Vjesni
ka« Frane Jurić i Ivo Braut i da su na 
Javnoj tribini Radničkog sveučilišta iz
lagali na temu »Omladina kod nas 
i u svijetu«. Toga tjedna građanstvu se 
predstavio i slikar Gojko Lušić izloživši 
20 radova i to pretežno u ulju. »Šiben
ski list« donosi i sljedeću bilješku: »11. 
travnja po prvi put od svog postojanja, 
gostovalo je Narodno kazalište iz Šibe
nika u Gospiću i Ličkom Osiku. Izvede
na je »Pesma« po romanu Oskara Da- 
viča u dramatizaciji Popović—Milanko- 
va za đake Učiteljske škole »Branko 
Ognjenović i gimnazije »Nikola Tesla«. 
Đaci su sa velikim interesom pratili iz
vedbu. koja je i po sadržajnosti djela 
i kvalitetom oduševila omladince. »Za
nimljivo je prezentirati i obavijest Au- 
totransportnog poduzeća Šibenik da 
će vršiti prijevoz izletnika na Slapove 
Krke 1,2. i 3. svibnja, dok će sezonska 
pruga Šibenik — Slapovi Krke saobra
ćati svakodnevno počev od 4. svibnja 
1960. godine. U sportskoj rubrici bilježi 
se 3:0 pobjeda »Šibenika« nad »Zagre
bom«. Boje »Šibenika« u toj utakmici 
branili su:Miloševski Jelenković. lljadi
ca, Žaja. Šangulin, Tambača. Bačić, Ni

nčević, Zambata, Bitunjac i Stošić. Na 
stadionu »Rade Končar« okupilo se 
oko 2000 gledalaca.

»Nakon' konferencije održana je 
prva sjednica novoizabranog Kotar
skog komiteta Saveza komunista, na 
kojoj je izvršeno konstituiranje. Na pri
jedlog Petra Škarice za sekretara Ko
tarskog komiteta SK izabran je Ivo 
Družić, a za organizacionog sekretara 
Nikica Dmitrović. Zatim je Ivo Družić 
predložio ostale članove sekretarijata 
Kotarskog komiteta SK. Izabrani su 
Petar Škarica, Draško Jurišić, Milan Bi- 
jelić, Ćiro Milutin, Ivo Ninić, Jovo Mud- 
rinić, Zvone Jurišić, Bozo Radić i Ante 
Bujaš.« To je finale izvještaja s konfe
rencije Saveza komunista šibenskog 
kotara u »Šibenskom listu- od 29. trav
nja. Bilo je tih dana, dakako, i zabave. 
Tako su. primjerice. Šibenčani mogli 
gledati filmove »Aleksandar Veliki- 
i »Obračun kod O.K. Corala«, a tih da
na gostovala je i Opera iz Splita i u Na
rodnom kazalištu izvela Verdijevu ope
ru »Traviata« I Puccinijevu operu »Tos- 
ca«. Sve predstave gledalo je blizu 
2000 Šibenčana, a posebno su ih odu
ševili Atilio Planinšek i Ante MarušiĆ. 
»Radnički savjet je svojevremeno odu
čio da se radnici koji dolaze iz Dardi 
Grebaštice, Boraje i okolice Skradina 
prevoze autobusima, a oni iz Šibenika 
vlakom. To je naročito utjecalo na po
boljšanje radnog učinka, a ujedno je 
olakšalo i životne uvjete naših radnih 
ljudi — rekao je na kraju razgovora 
s našim suradnikom predsjednik Rad
ničkog savjeta tvornice »Boris Kidrić- 
Šime Karađole.« To je. uistinu, karakte
rističan, ulomak iz razgovora što je 
obajvljen pod naslovom »Postignut je 
napredak u samoupravljanju«. O tome 
kako su robijaši, pretežno komunisti, 
proslavili 1. svibnja 1935. godine u kaz
nionici Sremske Mitrovice u tom broju 
»Šibenskog lista« svoje uspomene iz
nosi predratni komunist Petar Bilušić. 
U sportskoj rubrici lista zabilježeno je 
da je tih dana osnovano sportsko dru
štvo »Mladost«, te da je u prijateljskoj 
utakmici na Šubićevcu gostovao split
ski »Hajduk«. Krajni rezultat bio je 2:2. 
Radi prijatelja »Hajduka« (da ih podsje- 
etimo na minula vremena i njihove lju
bimce) navest ćemo da su za »bile« 
igrali Vulić, Kragić, Cuzzi, Kolnago, Be
go III, Marinić (Vidak), Vičević, Anko- 
vić, Papec, Šenauer.

Na kraju, red je da navedemo da su 
u brojevima' »Šibenskog lista« (uredni
kom mu je bio Ni kola Bego) za travanj 
surađivali: Pero Kesovija, Mile Orlović, 
Boško Pekić, Mirko Radak, Ante Su
šanj, Petar Bukić, Andrija Matković, 
Branko Belamarić, Jan Janković, Josip 
Zagorac, Ante Deković, Ivo Ramljak. 
Ivo Košutić, Zlatko Šare, Krešo Džeba, 
Ante Bukić, M. Cukrov, Dragan Korda, 
Dragan Vukobratović, Petar Bilušić. 
Boris Kale. Joško Čelar, Milivoje Živko- 
vić i Josip Jakovljević.

ŠIBENIK

NEKAD

(I SAD)
•••••••••••

Vrijeme maškara je za na
ma. istina. No. nije naodmet 
vratiti se za trenutak u pro
šlost. pedeset godina unazad, 
recimo, i pogledati koliko li ra
dosti. zanosa i ljubavi zrcali na 
licu običnog šibenskog čovje
ka. težaka, spram izazova što 
nudi mu transformacija u neki 
od omiljenih likova po kojima 
su hilA karakteristične baš ši-



02.15 Pregled programa za ponedje
ljak

DRUGI PROGRAM

7.45 TV-kalendar •
7.55 Vijesti
8.00 NOĆ S VAMA, repriza

10.00 DANAS ZA SUTRA
13.00 SPORTSKO POPODNE
19.27 Večeras...
19.30 Dnevnik
19.55 Večeras...
20.00 »Portreti svjetskih lidera: Ke- 

net Kaunda
20.55 Vijesti
21.00 TV-Izložba
21.10 ŠARENA NEDJELJA
22.50 Sportski pregled
23.35 Argumenti II
00.05 Odjava programa

— San bez granica

•••••••••••

PONEDJELJAK, 30.
4. 1990.
•••••••••••

PRVI PROGRAM
8.20 TV-kalendar
8.30 »Reda neka bude« — serija za 

djecu (6/10)
8.45 »Zmajevci« — serija za djecu 

ŠKOLSKI PROGRAM
9.00 Najava
9.01 Razmisli, uradi sam
9.15 Klavirski susret u Grožnjanu
9.30 Predajno graditeljstvo 

Panonske Hrvatske
10.00 TV-teatar — maska
10.30 Vijesti
10.35 ŠKOLSKI PROGRAM
12.30 Vijesti
12.35 Pregled programa
12.40 PROPUSTILI 

STE-POGLEDAJTE
14.45 Pregled programa
14.50 Vijesti
15.00 NOĆ S VAMA, repriza
17.00 Dnevnik 1
17.20 -Nešto viče« — obrazovna 

emisija
17.50 »Reda neka bude« — serija za 

djecu (6/10)
18.05 »Zmajevci« — serija za djecu
18.20 Brojke I slova
18.40 Crtani film
18.45 Argumenti: Južna Afrika 

— vanjska politika
19.15 Crtani film
19.27 Večeras...
19.30 Dnevnik 2
19.53 Vrijeme
20.00 Pozdrav prazniku, prijenos 

ispred Skupštine SFRJ
20.50 »Odmor za umorne jahače« 

— drama
22.40 Dnevnik 3
23.00 Disko-folk
23.45 Sport danas
23.50 NOĆ S VAMA
01.50 Vijesti
01.55 Pregled programa za utorak

DRUGI PROGRAM
13.30 EUROSONG — uvod
14.05 »Making News« — serijski film 

(1/6)
15.00 EUROSONG (studio, gosti, 

reportaže, javljanja, glazbeni 
portret, razglednice)

17.00 »Bolji život« — humoristička 
serija TV Beograd

17.45 Svijet sporta
18.35 »Alf« — humoristička serija, 

repriza
19.05 EUROSONG — estradni 

portret
20.00 DOKUMENTARNA VEČER
21.30 Vijesti
21.40 EUROSONG (javljanja, gosti, 

reportaže)
22.05 »Making News« — serijski film 

(2/6)
23.00 »šmeker« — domaći igrani 

film
00.50 EUROSONG (rock portret, 

reportaže, gosti)
01.30 Odjava programa 

— San bez granica

•••••••••••

UTORAK, 1. 5. 1990.
•••••••••••

PRVI PROGRAM
6.45 Vijesti
6.50 TV-kalendar
7.00 »Truba iz Dragačeva« 

— narodna glazba
7.30 Emisija narodne glazbe
8.30 »Rasijani profesor« — igrani 

film za djecu
10.00 EUROSONG
13.30 Alpe-Jadan — dokumentarna

16.30 Dnevnik 1
16.45 »Ljubav Orlova« — program 

kulture
18.15 »Jalžabet« — dokumentarna 

emisija
18.45 Ha-halo

— humorističko-zabavna 
emisija

HA HALLO — HA HALLO
Emisija -Ha balio — ha hallo- domaća je 

verzija engleske serije -ANo. Allo-, nastala 
po scenariju Ivice Krajača. u režiji Antona 
Martija. a nastupaju glumci Satiričkog kaza
lišta jazavac >z Zagreba

Sudjeluju Danko Ljuština (Rene). Nina 
Erak (Edita). Manja Kohn (Mme Fanny). Ivo 
Rogulja (Lederc). Žejko Komgsknecht 
(Herr Flick). Kostadinka Velkovska (Helga), 
Rade Splcmiler (von Smalihausen), Čedo 
Vujić (Gruber). Brane Petrović (von 
Strohm), Tomislav Stnga (Bertorelhl. Ivan 
Lovnček (von KHnkerhofen). Darko Slazić 
(policajac). Elizabeta Kukić (Mana). Jadran- 
ka Elezov (Yvette). Anja Mann (Michelle). 
Zvonko Strmac (Alfonse). Dobrila Dimi!rije- 
vić (Mirni).

Muzikanti-skitahce- Dubravko Sidor. Du
šan Gruborović. Zoran Cirić i Antun Tud/ć.

Plesači Jura Mofčan Ante Jurić i Laboš 
Andrija

Scenograf: Ivan Ivan
Kostimografkinja. Latica Ivamšević 
Režiser Anton Marti
Urednik: Mano Boghum 

19.15 Crtani film
19.27 Večeras...
19.30 Dnevnik 2 .
19.53 Vrijeme
20.00 LOTO
20.05 »Kineski car« —- engleski 

igrani film
22.50 Dnevnik 3
23.10 EUROSONG (Tajći) 

— zabavna emisija
00.00 Sport danas
00.05 NOĆ S VAMA
02.05 Vijesti
02.10 Pregled programa za srijedu
DRUGI PROGRAM
9.30 »Maraton« — dokumentarni 

film
10.30 Greta Garbo — dokumentarni 

film. I dio
11.30 EUROSONG: Studio, gosti, 

reportaže, javljanje...
12.30 Greta Garbo — dokumentarni 

program. II dio
13.30 EUROSONG
14.00 »Trka za srećom« — serijski 

film (1/7)
15.50 EUROSONG: Studio, 

reportaže, gosti, glazba
16.40 »Svetac« — serijski film (1/5)
18.10 EUROSONG — Estradni 

portret
18.30 Ubojica među nama — priča 

Simona Wisentala, I dio
20.00 Ebu-folk — muzička emisija
20.45 Vijesti
20.50 ZABAVNI UTORAK
22.00 »Making News« — serijski film 

(3/6)
22.55 Ubojice medu nama — priča 

Simona Wisentala II dio
00.30 »Trka za srećom« — serijski 

film (2/7)
02.30 EUROSONG — Rock portret
03.20 Odjava programa 

— San bez granica

•••••••••••

SRIJEDA, 2. 5. 1990.
•••••••••••

PRVI PROGRAM
7.00 Vijesti
7.05 TV-kalendar
7.15 Budnica
7.45 »Kako se Igraju foke I delfini«, 

emisija za djecu
8.20 »Stefan Milenković«, snimka 

koncerta
9.00 NOĆ S VAMA, repriza

11.00 EUROSONG, Iza kulisa
Lausane

11.30 Eurovizijske razglednice
13.00 »Travlata«, veliki scenski 

spektakl
15.30 Folk — hit
16.30 Dnevnik 1
16.45 »Beograd — Peking«, 

dokumentarno-zabavnl
program

18.15 »Ženama s ljubavlju«, zabavni 
program

19.15 Crtani film
19.27 Večeras ...
19.30 Dnevnik 2
19.53 Vrijeme
20.00 Sastanak na vrhu (Dedić, Bora 

Đorđević ...), zabavna emisija
21.20 »Radnički majokaz«, 

dokumentarna emisija
21.50 Dnevnik 3
22.10 Jugo-šansona
23.10 Sport danas
23.15 NOĆNI PROGRAM



• ČOVJEČE (NE)UUTI SE •

Proarami aovore
• SIZ za lokalne ceste Šibe

nik? Halo!
— Da, molim.

• Direktora-tajnika, gospo
dina... molim.

— Molim da to gospodin za 
sada...

9 AH tako vas je nazvao 
drug iz groblje, pardon, »Čem
presa«!?

— Pustite vi njega i »Čem
prese«!

• Puštam ja, ali ne puštate 
— vi?

— Mi zato imamo svoje raz
loge, valjda.

• Dužni su vam zemlju, na
vodno?

— Ma, kakvi zemlju! U pita
nju je pravična naknada na ime 
uzurpiranog zemljišta.

• Uzurpacija, uzurpacije Hi 
uzupracija (već) uzurpiranog 
— o čemu je riječ zapravo?

— Nije vrijeme niti momenat 
za šalu, molim.

• Pa zar vi niste uzurpirali 
zemljište (najprije) od njegovih 
vlasnika da bi ga »Čempresi« 
(tek potom) uzurpirali od vas!?

— Mi nismo ništa niti od ko
ga uzurpirali, to da se zna!

• Nego ste ga dobili, mislim 
na sporno zemljište, na lijepe 
oči?

— Skupština općine Šibenik 
je bila ta koja nam je svojedob
no ustupila nacionalizirano

zemljište za potrebe izgradnje 
ceste do gradskog groblja 
i uređenje tamošnjeg parkirališ
ta. Mi smo svoju obvezu prema 
bivšim vlasnicima u cijelosti Iz
vršili na način da smo ih obeš
tetili prema važećim zakonskim 
propisima.

• A sad bi »Čempresi« tre
bali biti ti koji će »obeštetiti« 
vas po znatno višim tarifama?

— Nemaju oni nas što obeš- ■ 
tećivati — zna se što znači na
knada, zna se što znači razum
na cijena po metru kvadratnom, 
zna se i...

• Da može sve otići u vjetar 
— sada i ovdje!?

— Nema tog vjetra koji mo
že izbrisati odnose među poje
dinim poslovnim subjektima, 
nepodmirene obveze posebno.

• Čak i pod uvjetom denaci
onalizacije i mogućeg vraćanja 
»osporenih« grobljanskih tere
na pravim vlasnicima o čemu se 
dosta govori u zadnje vrijeme?

— Pustimo sad što bi bilo 
kad bi bilo, važno je ovo što je 
sada!

• / pod uvjetom da (sadaš
nji) SiZ-ovi, jer SiZ-ovi, ruku na 

srce, prolaze, a groblja ostaju 
budu, kao takvi, brisani tj., dt 
bude da vas ne bude!?

— što će biti, bit će — ove 
što mi tražimo treba da bude, ti 
me prije što nije mali broj onit 
koji imaju nemala potraživanjt 
naspram nas.

a Bolje tražiti i izgubljeno, 
parničiti se I te stvari, negoli 
graditi (lokalne) ceste, kontate?

— Predmet eventualnog 
spora i naših sadašnjih traženja 
posve je konkretan i nije plod 
nikakvih izmišijanja.

• Kao što je slučaj vašeg 
angažiranja na održavanju (i Iz
gradnji) lokalnih prometnica, 
sve sa željom da opravdate ob
vezna izdvajanja za to (i u to) 
ime?

— Ništa i nikad nismo izmiš 
Ijall. Naši programi najbolje go
vore o svemu.

• Mate i Šole se ne šale 
kad kažu da oni u groblju nema 
ju šoldi za ispravljanje krivih (fi 
nancijskih) Drina cestovnog 
SlZ-a tj. vas?

— Nas u SIZ-u ne za ni maje 
imena, zainteresirani smo is 
kijućivo za pravdu u konkret 
nom slučaju.

• / šolde, naravno?
— I šolde.

• / nikad nije kasno?
— Nije kasno.
... Uh, što ti je ljubav.

Neovisnost je 
uvijek no । 

visokoj cijeni
Glavu se ima da se ozbiljno razmišlja!

•••••••••••••••••••••••• NA NIŠANU •

Mrvice za osnovce :
Kninski slikari u

Trideset milijuna -Antinih- dinara 
najvjerojatnije će nedostajati SIZ-u 
osnovnog obrazovanja za normalan 
rad (i život).

Tako kažu podaci, a podacima 
valja vjerovati.

Kao što valja vjerovati da je os
novno obrazovanje na kojem se gra
di. pretpostaviti je solidna, kuća (bu
dućeg) znanja, te da solidni temelj iš
te i solidno ulaganje.

A ulaganja u osnovno obrzova- 
nje. barem u našim uvjetima, nisu ni 
solidna ni sigurna, prepuštena su 
SIZ-u i nekakvom fiktivnom ugovara
nju (i dogovaranju), iako je osnovno 
obrazovanje državno i k tome obvez
no.

Ako se već u narodu udomaćila 
ona koja govori o tom što treba činiti 
državi »koja Bosne nema«, isto bi se 
moglo kazati i za državu koja nije 
kadra brinuti o stvarima koje je pro
glasila obveznim, sli kud bi nas takva 

razmišljanja (i riječi) odveli.
Jedno je posve čisto — 4 posto 

koliko se sada izdvaja za potrebe os
novnog obrazovanja malo je i nedos
tatno.

A udruženi rad nije krava muzara, 
još manje vreća bez dna. uz napo
menu da je i sam zapao u začarani 
krug ugroženih i gubitnika uopće.

Sreća ipak što je Općinsko iz
vršno vijeće (iž)našto rješenje za ds- 
vježenje — uputilo je SIZ osnovnog 
obrazovanja da se obrati drugim SIZ- 
-ovima, većim i bogatijim, s molbom 
za pomoć, da (preveliku) stopu iz
dvajanja za vlastite potrebe (svjesno) 
okrnje i mrvičak udijele -osnovcima«. 
Mrvica tamo, mrvica vamo — koliko 
ima SlZ-ova. mogao bi narasti i boku- 
nić. I bokun. čak. Nikad se ne zna. 
Kad su SiZ-ovi i sredstva im u pita
nju. Ili pak međuSIZovska solidar
nost. S obzirom na to da svi jedva 
čekaju da oškrnu komadić u sebe 

i dadu drugom. Poput SlZ-a zdrav- A 
stva čija je stopa izdvajanja od 12.7 
posto medu najvećima u Republici. V 
recimo. Dok je stopa od 4 posto za £ 
osnovno obrazovanje jedna od najni- 
žih u isto vrijeme, lako i za to ima op- V 
ravdanja. budući da je (samo) u zdra- A 
vom tijelu moguće iznaći zdravi duh.
a u SIZ-u zdravstva su svi zdravi. V 
Pretpostaviti je. A uz to još i kukaju A 
zbog — manjka sredstava. Tako da 
je preporuka Izvršnog vijeća pala na W 
zaista plodno tip. Što garantira us- A 
pješnost (zamišljene) akcije solidar- 
nosti. Dabome. V

U običnom životu mu dođe nor- W 
malno da sve se diže i pada postup- A 
no. kad su SiZ-ovi u pitanju takvo ne- - 
Što ne dolazi u obzir — oni bi samo W 
da im se diže (stopa). A

U SIZ-u osnovnog obrazovanja A 
nisu djeca, iako je o (budućnosti) 
djece odista riječ. W

Šibeniku
Izložba Kninskog likovnog kruga 

svečano je prošlog petka otvorena 
u foajeu šibenskog kazališta, a u orga
nizaciji Centra za kulturu Šibenik. Sa 
po tri svoja djela šibenskoj publici 
predstavili su se kninski slikari: Jovo 
Dukić. Luka Dukić. Dražen Dupor. Bo
ro Đurica, Nataša Knežević, don Mirko 
Kukolj. Boris Markoš. Zdravko Mirčeta 
Zdrave. Dušan Popović. fra Ante Šilo- 
vić. Sretko Vuković i Milan Zoričič.

Šibeniku, odnosno šibenskoj »Ze
lenoj akciji« svaki autor je poklonio po 
jedno svoje djelo — njihov doprinos 
akciji za pošumljavanje šubićevca, na 
čemu im se. u ime »Zelene akcije« za
hvalio Pave Ćala.

Kninski likovni krug postoji već 
skoro deset godina, priređuje i pozna
tu manifestaciju — Likovni salon — na 
kojoj svoje radove izlažu slikari cijele 
Dalmacije.

Iz razgovora s mladim slikarom- 
i skulptorom Borisom Markošom saz
najemo da Kninski likovni krug radi na 
stvaranju slikarske kolonije koja bi već

od ove godine djelovala svakog lje 
u prostorima manastira Krka, zahval. 
jući razumijevanju vjerskih služben* 

Još jednom, hvala, umjetnicir 
i poželimo im zadovoljstvo i uspp 
u radu, a za one koji još nisu bili na 
ložbi. neka požure, jer je otvorena < 
29. travnja. •

NA
SPORT

PROMJENE U »ELEMESU
Košarkašice »Elemesa« u novoj će s 

zoni najvjerojatnije Istrčati u promijenj 
nom sastavu. Slobodu u izboru nove sre« 
ne dobile su reprezentativke Tima Ože 
i Kornelija Kvesić. Objema Igračicama is 
kao je ugovor s -Ele mesom- a kako nt 
vodstvo kluba ne prihvaća njihove uvf< 
za produženje vjernosti, valja očekivati 
će one pronaći nove sredine.

Uz zadovoljstvo postignutim rezutts 
ma u protekloj sezoni uprava kluba priM 
tila je i željp trenera Petra Bezelja da u r 
rednoj sezoni bude trener splitske =Trgo 
ne« dok će novo ime na kormilu »Elemes 
biti poznato za koji dan.


